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Ob letu, ki 5rc h koncu, zaokrožuje 
svoje odo tubi n^še uredništvo, 

Dobesetmo. Minila so namreč še novA 
štiri lete in urebništv^ v steri izb ĵi po ^ 

novem \etu ne bo več. ZMo p^ bobo 
novi ljubje, nove poti, novi začetki, 
novi poskusi, nove možnosti. Kbo le 

n&\ bi ob naštetem tern^l z s "starimi 
č^si"? Tubi bralci se s prihooom 

nove$& lete verjetno veselite svojih 
novih možnosti, novih začetkov, 

up^nj. Vrebništvo vam iskreno želi, 
t > A se v^m želje in načrti tubi 

izpolnijo. 
KM 

Pri Bradačevih, po domače Kramparjevih iz T ibeža , so v svoji hiši , kot 
ž e nekaj let doslej, postavili jaslice, da jim jih ni para daleji okoli. Prav 

•vsi so sodelovali»pri tem: mama Milka, oče Franc, pa otroci Primož, 
Ivtatojka, Matevž in maN Mailin. Č e z * 6 0 ovčk se pase tem in 10 
pastirjev, ki jih čuva, pa mlin na vodo in vse, kar sodi zraven. Njihova 
fltnevna soba je za bl ižajoče pražViike postala pravmiali Betlehem. 

y X M Ž€Ll VljtONIŠTVO K L A S J A ' 

Konstitutivna in prva seja 

P O T R D I L I M A N D A T E N O V I M 

O B Č I N S K I M S V E T N I K O M str. 

Prireditev ob dnevu samostojnosti v kulturnem hramu v Ivančni Gorici je zaokrožila predpraznični 
čas, poln lepih besed, želja in radosti. Na proslavi so bila podeljena priznanja najboljšim športnikom 
občine Ivančna Gorica v letu 2002 ter zaslužnim športnim delavcem. Župan Jernej Lampret je z 
uvodnim govorom poudaril pomen samostojnosti za mlado slovensko državo in nakazal izzive, ki še 
čakajo Slovenijo v prihodnosti. Pester kulturni program, ki je dopolnjeval podelitev priznanj, se je 
začel s Prešernovo Zdravljico, nadaljeval s plesnim nastopom razigrane skupine Frke in mladim 
kitaristom Martinom Severjem. Folklorna skupina Zagradec nam je predstavila belokranjski splet, 
povsem na koncu pa se je po dvorani razlegal Triglav, moj dom šentviške vokalne skupine Slavček. 
Pred proslavo pa je bila druga seja občinskega sveta, na kateri so se med drugim srečali tudi 
prejšnji in sedanji občinski svetniki in si z željami o še boljšem medsebojnem sodelovanju voščili 
srečno novo leto. "jšr aaLflfcSk K H 

Svetniki odgovarjajo 

DOBRO OBČANOV J E 

NAJPOMEMBNEJŠI CILJ V S E H str. 

ČLOVEK JE KULTURA str. 12 



STRAN 

Iz Jernejeve malhe 

Spoštovane občanke, spoštovani občani! 

Zarisali smo ponovno črto spomina za preživete dni v letu, ki 
odhaja. Čas nam je pustil sled na obrazu in polno izpolnjenih 
srečnih in manj srečnih dogodkov. 

Vse označene dneve na novem koledarju za leto 2003 ne bomo 
preživeli le po naših hotenjih, volji in želji, temveč naj bodo v 
iskanju najboljših rešitev v naši življenjski sredini, če hočete 
morda tudi v lokalni skupnosti, v naši občini Ivančna Gorica. 
Srečujemo se v krajevnih skupnostih, v številnih društvih, kjer 
hočemo življenju dati svoj smisel, navezati življenjsko potrebo 
na kulturne znamenitosti, našo dediščino in tradicijo ter pokaza
ti lepoto našega kraja. 

Smo skupaj in odvisni drug od drugega. Poti se nam križajo, 
če ne danes, jutri, zato jih tlakujmo skupaj po našem redu v 
zakonodajnem in pravnem sledenju in tudi optimistično, sem pa 
tja morda tudi stihijsko, ustvarjalno, z vso moralno in etično 
podporo. 

Vsi bomo veseli, če bomo v prihodnjem letu ustvarili realne 
zamisli, ki izhajajo iz potreb v našem okolju, toliko bolj, če 
bomo aktivni, naj si bo na delovnem mestu, v krogu svojih pri
jateljev in sosedov. Tako bomo še bolj vzljubili domači kraj, ga 
še bolj spoznali in o njem tudi dobro govorili. S čutečnostjo 
dajmo ljudem oporo, da jim ne bo vsak dan v napoto in jutrišn
ji dan v breme. 

Leto nas bo nagradilo v dobrem in slabem. Vse bo prišlo v 
novoletni koš. Zaželimo si le to, da bi bilo več veselega in 
sproščujočega za vse nas in za tiste, na katere bomo znali pren
esti optimizem in radost. 

l^eto 2003 naj h<> iskreno zaznano s srcem in realnostjo. 
Poiščimo si svoj lastni mir v krogu družine in bližnjih. Sodeluj
mo skupaj, da bo za vse nas dovolj prostora za blagor tega sveta. 

Naj se uresničijo vse izrečene lepe besede z božičnim 
blagoslovom in novoletnim optimizmom. 

Ce vam je lepo in prijetno, naj bo jutrišnji dan v letu 2003 še 
prijetnejši kot današnji... 

Srečno! 

Župan Jernej 

POSLOVALNICA GROSUPLJE 
Kolodvorska ul.3 
1290 Grosuplje 
delovni čas: 
pon..tor.,čet..pet.:7.30-15.00 
sreda:7.30 - 17.00 
(odmor: 12.00- 12.30) 

Želimo vam vesele 
božične praznike in srečno, 

uspehov polno novu leto 2003! 

' derrtski-se 
031 68 8833 

gro*upl|«@ttudentski-M 

Konstitutivna in prva seja 

POTRDILI MANDATE NOVIM OBČINSKIM SVETNIKOM 
stavbnega zemljišča plačati 7.862 
tolarjev, v Višnji Gori 5.241, prav 
toliko v Šentvidu pri Stični in v 
Zagradcu, v Stični pa bo to stalo 
6.238 tolarjev. Izhodiščna cena za 
izračun sorazmernega dela stroškov 
opremljanja stavbnega zemljišča 
zunaj območja urejanja stavbnega 
zemljišča pa se je povečala za 4,6 
odstotkov. 

Župan Jernej Lampret je v petek, 29. 
novembra 2002, na konstitutivno prvo 
sejo povabil svetnice in svetnike naše 
občine. Najprej je o poteku novembrskih 
volitev v občini Ivančna Gorica poročal 
predsednik občinske volilne komisije 
Milan Viršek. ki je dejal, da večjih zaple
tov ni bilo. Le: "V Višnji Gori smo morali 
na predlog tamkajšnjega volilnega odbo
ra razveljaviti glasovanje in za 1. decem
bra razpisati ponovne volitve za enega 
člana sveta krajevne skupnosti." Po kon
stituiranju občinskega sveta je tričlanska 
mandatna komisija v sestavi Bogomir 
Volkar, Jože Golf in Stanislav Okorn pre
gledala poročila občinske volilne komisi
je ter predlagala, da svetniki potrdijo 
mandate županu Jerneju Lampretu, 21 
svetnicam in svetnikom. 

V tokratnem občinskem svetu bodo 
razpravljali in odločali: Dušan Strnad 
(SDS), Stanislav Okorn (SDS), Frančišek 
Grabjjevec (SDS), Ignac Kastelic (SDS), 
Anton Medved (SDS), Andrej Mirtič 
(SDS), Jože Adler (SDS), Marija Koščak 
(LDS), Bogomir Volkar (LDS), Zdravko 
Skubie (LDS), Sonja Maravič (LDS), 
Jože Rus (LDS), Nataša Lukman (LDS), 
Milena Vrhovec (SLS), Jože Golf (SLS), 
Jože Perko (SLS), Andrej Sckirnik 
(N.Si). Alojz Ćebular (N.Si), Igor Jerne-
jčič (N.Si), Magdalena Urbančič (ZLSD) 
in Nikolaj Erjavec (NDS). 

Potem je zbrane nagovoril župan 
Jernej Lampret, ki je poudaril, da bo še 
naprej župan vseh občanov in da bo nje
gov namen povezovanje. Na dnevnem 
redu konstitutivne seje je bila tudi točka 
Imenovanje Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve, imenovanja in priz
nanja (KVIAZ), a so jo na predlog 
Milene Vrhovec umaknili, saj se še niso 
uspeli dogovoriti, kdo naj bi komisijo ses
tavljal. 

SPREJELI REBALANS 
LETOŠNJEGA 
PRORAČUNA 

Še isti večer je bila tudi prva seja 
občinskega sveta, na kateri so svet
nice in svetniki razpravljali o letošn
jem proračunu, vrednosti točke za 
izračun nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča ter izhodiščni 
ceni za izračun sorazmernega dela 
stroškov opremljanja stavbnega 
zemljišča zunaj območja urejanja 
stavbnega zemljišča v naši občini. 

Po rebalansu je za leto 2002 v 
občinskem proračunu 1.450.865.100 
tolarjev prihodkov in 2.018.132.600 
tolarjev odhodkov. Župan je 
povedal, da se je med drugim 
povečala investicija v šolstvu, in to 
zaradi novega projekta, telovadnice 
pri bodoči OŠ Stična, in skorajšnjega 
nakupa zemljišč na Krki in v Zagrad
cu. Referent za družbene dejavnosti 
Bogomir Sušič pa je dodal, da so se 
stroški šolskih prevozov povečali 
zaradi gradnje mostu čez Krko v 
Zagradcu. 

Sicer po županovih besedah kar 
nekaj dohodkov in odhodkov, ki 
bodo nastali do konca letošnjega 
leta, v proračunu še ni vidnih, npr. 30 
milijonov tolarjev republiške takse, 
ki jo bomo dobili zaradi vlaganja v 
kanalizacijsko omrežje. 

Marija Koščak je predlagala, da bi 
v novem proračunu višino plače, 
prispevkov in povračil stroškov 
županu ter podžupanu navajali 
ločeno, s čimer so se zbrani strinjali. 

Razprava seje ustavila pri nakupu 
stavbe in zemljišča na Krki, kjer naj 
bi v prihodnje uredili šolske pros
tore. Bogomir Sušič je povedal, daje 
občina žc vložila tožbo zoper podjet
je Kroj za vračilo te zgradbe (o tem 
smo poročali tudi žc v Klasju). Kroj 
je občini ponudil v odkup zgradbo in 
pripadajoče zemljišče za 25 mili
jonov tolarjev, kar bi lahko plačali v 
dveh obrokih (del letos, drugi del 
spomladi 2003). Ob tem se je zelo 
kritično oglasil Nikolaj Erjavec: 
"Krka je poceni, če pa kupujemo 
svoje, je teh 25 milijonov zelo veliko. 
Čas bi že bil, da bi nehali kupovati 
napol mrtve subjekte!" Na koncu je 
dodal še to, da bo glasoval proti 
sprejetju odloka o rebalansu, in to 
zato, ker se vsako leto dela škoda 
gospodarstvu na račun družbenih 
dejavnosti. Svetniki in svetnice so 
predlog nakupa objekta in zemljišča 
za OŠ na Krki ter rebalans vendarle 
sprejeli. 

Z NOVIM LETOM NAS 
ČAKAJO PODRAŽITVE 
Prav tako so sprejeli sklep o novi 

vrednosti točke za izračun nado
mestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na področju naše občine. 
Vrednost točke sc bo 1.januarja 
2003 povečala za 4,8 odstotka, kar 
pomeni 0,1911 tolarja za kvadratni 
meter poslovnih in 0,2912 tolarja za 
kvadratni meter stanovanjskih pros
torov. To za 150 kvadratnih metrov 
stanovanjskih prostorov pomeni, da 
bo treba naslednje leto v Ivančni 
Gorici za nadomestilo za uporabo 

SEJNA DVORANA SE JE 
GRELA IN RAZGRELA 
Ob točki Vprašanja in predlogi se 

je razvnela burna razprava o težavah 
z Romi, ki jo je načel Andrej Mirtič, 
nekdanji predsednik komisije za 
romsko problematiko. Povedal je, da 
Romi med drugim zažigajo neu
porabne avtomobile, kradejo drva in 
kokoši ter ogrožajo okoliške krajane. 

Seja se je zaključila v vzdušju, ki 
doslej ni bilo značilno za naš občins
ki svet. Jože Rus je namreč rekel, da 
županov način vodenja seje ni v 
skladu s sprejetim poslovnikom in da 
tudi njegov odnos do svetnikov ne 
sme biti takšen, kot ga ima (pripom
ba je letela na županov odnos do 
izjave Nikolaja Erjavca), hkrati pa si 
nekateri svetniki privoščijo med sejo 
imeti "debatni krožek". 

To je razvnelo sejno dvorano. 
Najprej se je oglasil župan, ki je 
poudaril, da ne bo dovolil, da bi ga 
nekdo, ki je komaj prišel v občinski 
svet, označil za nesposobneža. "V 
zvezi z Erjavčevimi pripombami (op. 
avtorice: propadli gospodarski sub
jekti in porazdelitev proračunskega 
denarja) pa sem stvari, za katere Min 
vedel, povedal ne samo enkrat, 
ampak, če je bilo treba, tudi petkrat, 
in nimam več kaj dodati. Nisem mis
lil, da se bomo na tem sestanku tako 
pogovarjali!" V razpravo se je 
vključilo več svetnikov. Nekateri so 
se postavili na stran župana 
(Stanislav Okorn, Frančišek 
Grabljevcc), drugi so pritrjevali 
Rusu (Sonja Maravič). Na koncu se 
je Jože Rus opravičil in povedal, da 
njegov namen ni bil ocenjevanje 
županovega dela, pač pa je menil, da 
Lampretov odnos do Nikolaja Erjav
ca ni bil korekten. 

Janja Omahen 

OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE 
4. volilna enota, 3 volilni okraj 

sedež: GROSUPLJE, Kolodvorska 2 
tel. št.: 7810 900 
f'ax: 7810 919 

tajnik OVK: 
namestnica tajnika: 

Sestava komisije: 

predsednik: 
namestnica predsednika: 

član: 
namestnik člana: 

namestnica člana: 

član: 
namestnik člana: 

ANDREJ STRUNA, tel.št. 7810 917 
DRAGICA URBAS, tel. št. 7810 910 

FRANC KRIVIC, Jerajeva 8, Ljubljana 
KATARINA MAROLT KURET , Jurčičeva 
1/2, Grosuplje 

AIJA GABRIJEL, Jurčičeva 16, Šmarje Sap 
MALČI ŽITNIK, Pri mostu K), Grosuplje 

VINKO KOBILCA, Pod gozdom c. III/2, Gro
suplje 
MAJDA KADUNC, Mala vas 22, (irosuplje 

JANEZ DOLINŠEK, Peč 6, Grosuplje 
DAVORIN KASTELIC, Muljava 4, Ivančna 
Gorica 

Ustanovitelj časopisa KLASJE je Občinski svet Občine Ivančna Gorica. Sedež uredništva: Ivančna Gorica, Cesta 2. grupe odredov 17, telefon 7869-400, 7869-4(11, c-mail: klasjc.casopisffisiol.net, internet: 
WvWV.Iv3n<na-gori<-a.si/kl^s|y. Uredniški odbor: Andrej Agnič, glavni in odgovorni urednik, Ksenija Medved, pomočnica glavnega in odgovornega urednika (kultura), Vesna Kralj, Leopold Sever (zadnja stran), Maja Ficko, Janja 
Omahen. Marjeta Glavan (lektor). Simon Bregar (šport), Milena Vrhovec (kmetijstvo). Danijela Pirman (Uradni vestnik). Oblika: Andrej Verbič; Računalniška priprava: AMSKT - Albin Macedoni s.p., (irosuplje, Pod gozdom c. 
3 9; Tisk: ROCMAN Grafika d.n.o.. Grosuplje, Jerova vas K). Časopis KLASJE izhaja v 4.8(X) izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Nenaročcnih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

http://klasjc.casopisffisiol.net
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Republika Slovenija 
OKRAJNA VOLILNA KOMISIJA GROSUPLJE 
4. volilna enota, 3. volilni okraj 

Številka: 008-29/02 
Datum: 6.12.2002 

Na podlagi določb 41. člena Zakona o referendumu in ljudski iniciativi (Uradni list RS, št. 15/94, 13/95 - odločba US, 34/96 - odločba 
US, 38/96 in 43/96 - odločba US, 82/98 - odločba US) in Odloka o razpisu predhodnega zakonodajnega referenduma v zvezi s predlogom 
Zakona o preoblikovanju in privatizaciji javnega podjetja Slovenske železnice d.d. (Uradni list RS, št. 105/02) ter Odloka o razpisu pred
hodnega zakonodajnega referenduma v zvezi s predlogom Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o vračanju vlaganj v javno teleko
munikacijsko omrežje je Okrajna volilna komisija Grosuplje sprejela 

S K L E P 
0 DOLOČITVI VOLIŠČ IN NJIHOVIH OBMOČIJ ZA IZVEDBO 

Za izvedbo predhodnih zakonodajnih referendumov, ki bosta 19. januarja 2003, Okrajna volilna komisija Grosuplje določa naslednja 
volišča in njihova območja: 

zap. 
št. 

trnki 
volišča 

ime volišča sedež volišča območje volišča 

1. 403001 ZGRADBA OBČINE 
DOBREPOUE 

Videm 35. Videm-
Dobrcpoljc 

Videm, Podgorica, Mala vas. 
Podpeč, Bruhanja vas. Podgora 

2. 403003 GASILSKI DOM 
ZDENSKA VAS 

Zdcnska vas 59 Zdcnska vas 

3. 403004 GASILSKI DOM 
HOČEVJE 

Hočcvjcl9 Hočcvje 

4. 40.3005 GASILSKI DOM 
ZAGORICA 

Zagorica 36 a Zagorica 

5. 4031X16 PREDSTRUGE -
VAŠKI PROSTOR V 
GOZDARSKEM 
DOMU 

Prcdslruge 60 Predslruge, Vodice. Cesta 

6. 403007 GASILSKI DOM 
KOMPOIJE 

Kom polje 60 K polje 

7. 403008 OSNOVNA ŠOLA 
PONIKVE 

Ponikve 38 Ponikve (razen hišne št. 75 ~ 86 
in 75 C) 

8. 403009 DVZ PONIKVE Ponikve 76 Ponikve • hišne št. od 75do 86 in 
75 C 

9. •1111(111) DRUŽBENI DOM 
TABORSKA C. 1. 

'liihorska c. 3. Grosuplje Stranska pol l/l A. IB, IC. ID. 
Pod gozdom e. 1. do VIII. 
Stritarjeva c. 

KI. 403011 DRUŽBENI DOM 
TABORSKA C. 11. 

Taborska e. 3. Grosuplje Brezje pri Grosupljem. Brvacc, 
Adamičeva c. od 1 dol5. 
Kadunčeva c. Kolodvorska c, 
Levstikova c. Partizanska c. od 4 
do 16 (desna stran), Taborska c. 
od 1 do 24, razen 17,19,21 in 2, 
Trubarjeva e. od 1 do 14 (razen 
1.3) 

11. 403012 OSNOVNA SOI.A 
LOUISA ADAMIČA 

Tovarniška 14. Grosuplje Adamičeva c. 24A do 40. Cesta 
na Krko. ttribska pol. turčičeva 
c. 1 do III, Jurčičeva pot. 
Partizanska e. od 18 do 39 (razen 
19 in 21), Pod hribom c. 1- III, 
Prečna pot od št. ] do 11 (leva 
ftran), Pri n»dvoru. Kožna 
dolina, Tsbonka c. 17,19,21,23 
in od 25 dalje. Tovarniška c, 
Trubarjeva c. od št. 13 do 17 
(razen 14), Vcsclova c. I - III. 
Jakhlova C,, Obrtniška c. 
Župančičeva c. Kovačičeva C, 
Kersnikova c, Gasilska c. 

12. 40.3013 STARA OSNOVNA 
ŠOLA 

Adamičeva cesta 29, 
(ilnsupljc 

Adamičeva c. od št. 16 do 24 in 
neparne št. od 25 do 57 . Brinje 
c. 1 in II, Ljubljanska c. od št. 1 
do 30 (razen 4$), Oh 
Giosupcl|ščicil,IA,2,4.6,6A,8,8A 
in 19, Partizanska C od šl. 1 do 
21 (neparne št.). Prečna pot od 
št. 2 do 12 (parne št.). Pri mostu. 
Stranska pot 1 -111 (razen 
Stranska pot 1A, IB, 1C in ID), 
Za gasilskim domom. Murnova 
c. Ulica Ane Galctove. Kajuhov 
dvor. Metelkov dvor, 
Valvazorjcv dvor. Preska. 
Bevkova e. 

13. 403014 DOM OBRTNIKOV 
GROSUPLJE 

Ob Grosupeljščici 1 B. 
(irosuplje 

ljubljanska c. od št. 43 - 67 
(razen št. 50), Ob Grosupeljščici 
1 B in od šl. 3 do 28 (razen 6, 6A 
in 8). Perovo. Jcrova vas. 
Erjavčeva c, Hribarjeva c. 
Kozakova e.. Kozinova c. 
Prešernova c, Rodctova c, 
Scliškarjeva e.. Šuligojcva c, 
Vodnikova c. C. Cankarjeve 
brigade, 1 Irastje pri Grosupljem , 
Pod jelšami. Slomškova ulica, 
Maistrova ulica 

14. 403015 ČEBELARSKI DOM 
SPODN1E BLATO 

Spodnje Blalo 20 a Spodnje Blato, Spodnje Duplice. 
Galina, Praproče pri Grosupljem 

15. 403016 GASILSKI DO 
VELIKA [LOVA 
GORA 

Velika Ilova Gora 1(1 a Mala Nova Gora. Velika Ilova 
Gora, Gabrjc pri Ilovi Gori 

16. 403017 GASILSKI DOM 
VII IKO Ml.AI IVO 

Veliko Mlačcvo 6 a Veliko Mlačcvo, Malo Mlačevo 

17. 401(11 K GASILSKI DOM 
Z.AGRADEC/GROS. 

Zagradcc pri Grosupljem 
33 

Zagradcc pri Grosupljem, 
Lobčck 

18. 403019 AHLIN JOŽE 
VELIKA STARA 
VAS 

Velika Stara va> 4 Velika Slara vas. Mala Stara vas. 
Dobjc. Gradišče. Dole pri Polici 

19. 403020 OSNOVNA ŠOI.A 
POLICA 

Polica 37 Polica, Blečji Vrh, Kožljcvcc, 
Peč. Zgornje Duplice, Dolenja 
vas pri Polici, GoTOnJ« vas pri 
Polni, Mah Konec. Trošcinc 

2(1. 403021 DRUŽBENI DOM 
KA( NA 

Velika Račna 24 b Velika Račna, Predolc, Mala 
Račna, Čušperk 

21. 403022 ZADRUŽNI DOM 
SP.SLIVNICA 

Spodnja Slivnica 16 Spodnja Slivnica 

22. 403023 GASILSKI DOM 
ŠKOCJAN 

Škocjan 1 Škocjan. Male Lipljcnc, Velike 
l.ipljciic. Železnica. Mcdvcdiea 
od 10 do 2(1. razen 13 in 17. 
Rožnik 

23. 403024 GASILSKI DOM 
PONOVA VAS 

Ponova vas 27 Ponova vas. Cerovo 

24. 40.3025 OSNOVNA ŠOLA 
ŠT.JURU 

Št. Jurij 10 Št.Jurij, Mala vas. Udje, Vino. 
Bičje, Podgorica pri Podtaboru, 
Pece, Vrbičje, Gornji Rogatec, 
Mcdvcdiea od št. 1 do 9 

25. 403026 ZADRUŽNI DOM 
ŽALNA 

Žalna 42 Žalna, Plešivica pri Žalni 

26. 403027 GASILSKI DOM 
VELIKA LOKA 

Velika Lika 2 Velika Lika. Mala Lika pri 
Višlljl ( ,on 

27. 403028 GASILSKI DOM 
LUČE 

Luče 22 a Luče 

28. 40.3029 OSNOVNA ŠOLA 
ŠMARJE-SAPI. 

Šmarje Sap, Ljubljanska 
c.49 

Ljubljanska c. od 1 do 19, razen 
št. 18, Nad predorom, Rimska c, 
Mali Vrh pri Šmarju, Veliki Vrh 
pri Šmarju, Gajničc. Tlake 

29. 40.3030 OSNOVNA ŠOLA 
ŠMARJE-SAPII. 

Šmarje Sap. Ljubljanska 
c.49 

Aškrčcva c. 20,22.24, 
26.28,29.30,32 in 34, 
Gregorčičeva c, Jurčičeva c, 
Lahova e.. Ljubljanska c. od št. 
18 do 56 (razen 19 in 58), 
Murnova c. Partizanska c. od. št. 
4 do 20A, Pokopališka c, 
Šuligojcva c, Trdinova t.. Huda 
Polica 

30. 4030.31 OSNOVNA ŠOLA 
ŠMARJE-SAP III. 

Šmarje Sap. Ljubljanska 
c.49 

Adamičeva c, Aškrčeva c. od št. 
1-19, Jakhlova c. Kračmanova 
c., Lipoglavska c. Ljubljanska c. 
58- 127, Partizanska c. od št. 1 
do 5, Trubarjeva c, Paradiščc, 
Podgorica pri Šmarju, Cikava, 
Sela pri Šmarju, Zgornja Slivnica 

31, 403032 KULTURNI DOM 
IVANČNA GORI CA 
1 

Sokolska ul. 4. Ivančna 
Gorica 

Ivančna Gorica 

32. 40.3033 KULTURNI DOM 
IVANČNA GORICA 
II 

Sokolska ul. 4, Ivančna 
Gorica 

Mrzlo Polje. Mleščcvo, Škrjanče, 
Gorenja vas. Veliko Črnelo, 
Malo Črnelo. Vrhpolje prt 
Šentvidu, Malo Hudo, Stranska 
vas oh Višnjici, Spodnja Draga 

33. 4030.34 KULTURNI DOM 
Mili JAVA 

Muljava 20 Muljava. Potok pri Muljavi. 
Oslica. Lcščcvje. Mevce. Velike 
Kompolje. Male Kompolje, 
Bojanji vrh. Velike Vrhe. Male 
Vrhe, Sušica, Trebcž 

34. 403035 Kl II TI IRNI IX )M Slična 11 Stična, Giblje pri Stični, Mala 
Dobrava, Vir pri Stični STIČNA 

Slična 11 Stična, Giblje pri Stični, Mala 
Dobrava, Vir pri Stični 

35. 403036 GASILSKI DOM 
METNAJ 

Metnaj 2 Metnaj. Mala Goričica. Poljane 
pri Stični. Planina. Osredek nad 
Stično, Debcče. Obolno. 
Mekinje nad Stično. Dobrava pri 
Stični. Pristava nad Slično 

36. 403037 MESTNA HIŠA 
VIŠNJA GORA 

Višnja Gora. Mestni trg 
21 

Višnja Gora, Stari trg. Dedni 
Dol. Pcščcnik. Podsmrcka. Polje 
pri Višnji Gori. Spodnje 
Brezovo, Velika Dobrava, 
Zgornja Draga 

37. 403038 GASILSKI DOM 
KRIŠKA VAS 

Kriška vas 10 Kriška vas, Pristava pri Višnji 
Gori. Nova vas. Zavrtače 

38. 403039 LOVSKI DOM 
VRH/VIŠNJI GORI 

Vrh pri Višnji Gori 38 Vrh pri Višnji (iori, Lcskovec, 
Gorenje Brezovo, Kamno Brdo, 
Sela pri Višnji Gori 

39. 40.3040 KULTURNI DOM 
ŠENTVID I. 

Šentvid pri Stični 70 Šentvid pri Stični, Pristavlja vas. 
Griže, Pelrušnja vas 

40. 40.3041 KULTURNI DOM 
ŠENTVID 11. 

Šentvid pri Stični 70 Velike Čcšnjicc. Male Češnjicc, 
Veliki Kal. Mali Kal. Šentpavel 
na Dolenjskem. Zaboršt pri 
Šentvidu. Glogovica. Velike 
Pece. Artiža vas. Radohova vas. 
Grm. Sclo pri Radohovi vasi 

41. 403043 GASILSKI DOM 
DOB 

Dob 8 Dob pri Šentvidu. Breg pri 
Dobu. Pokojnica. Škofije, Boga 
vas. Podboršt. Sela pri Dobu, 
Rdeči Kal, Sad. Male Pece 

42. 403044 GASILSKI DOM 
HRASTOV DOL 

Hrastov Dol 20 Hrastov Dol, Trnovica, Lučarjev 
Kal 

43. 40.3045 DRUŽBENI DOM 
TEMENICA 

Temenica 2 A Temenica. C agošče. Dolenja vas 
pri 'lemcnici, Praproče pri 
Temenici. Pungerl, Videm pri 
Temenici, Bukovica, Šentjurjc. 
Bratniec. Breg pri Temenici, 
Male Dole pri Temenici. Velike 
Dole pri Temenici 

Temenica. C agošče. Dolenja vas 
pri 'lemcnici, Praproče pri 
Temenici. Pungerl, Videm pri 
Temenici, Bukovica, Šentjurjc. 
Bratniec. Breg pri Temenici, 
Male Dole pri Temenici. Velike 
Dole pri Temenici 

44. 403046 OSNOVNA ŠOLA 
AMBRUS 

Ambrus 33 Ambrus. Kamni Vrh. Kal, 
Primea vas. Višnje. Bakrc, 
Brezovi Dol 

OSNOVNA ŠOLA 
AMBRUS 

Ambrus. Kamni Vrh. Kal, 
Primea vas. Višnje. Bakrc, 
Brezovi Dol 

45. 
403047 GASILSKI DOM 

7.AGRADEC 
Zagradec 11 Zagradcc. Fužina, Malo 

Globoko. Male Rebrce. Velike 
Rebrce. Breg pri Zagradcu, 
Grintovcc, Dcčja vas, 
Kužcljevcc. Češnjice pri 
Zagradcu, Tolčane, Valična vas, 
Marinča vas, Veliko Globoko, 
(iahrovka pri Zagradcu, Kitni 
Vrh 

zap. 
št. 

oznaka 
volišča 

ime volišča sedež volišča območje volišča 

46. 40.3048 DRUŽBENI 
CENTER KRKA 

Krka 1 d Krka, Gradiček. Ravni Dol, 
Podhukovjc. Laze nad Krko. 
Veliki Korinj. Mali Korinj, Krška 
vas. Znojile pri Krki. Trebnja 
(ioriea. Gabrovčce. Velike Lesc. 
Male Lesc 

Franc Krivic, univ.dipl.prav. 
PREDSEDNIK 

OKRAJNE VOLILNE KOMISIJE GROSUPLJE 

DVA R E F E R E N D U M A 
19 .1 .2003 

Državni zbor RS je na seji 4.12.2002 sprejel odlok o 
razpisu predhodnega zakonodajnega referenduma v zvezi s 
predlogom zakona o preoblikovanju in privatizaciji javnega 
podjetja Slovenske železnice d.d.., na seji 11.12.2002 pa še 
Odlok o razpisu predhodnega zakonodajnega referenduma 
v zvezi s predlogom Zakona o spremembah in dopolnitvah 
zakona o vračanju vlaganj v javno telekomunikacijsko 
omrežje. V odlokih je kot dan glasovanja določen 19. jan
uar 2003, za izvedbo volilnih opravil pa so zaceli teči roki 9. 
decembra 2002. 

Za oba referenduma bo izvedeno 
• PREDČASNO GLASOVANJE na sedežu Okrajne 

volilne komisije v Grosupljem, Kolodvorska c. 2, in sicer 
14., 15. in 16. 1. 2003, od 9. do 17. ure, 

• GLASOVANJE V REPUBLIKI SLOVENIJI PO 
POŠTI za osebe, ki bodo 19.1.2003 

• v bolnišnici ali zdravilišču, 
• v domu za starejše občane, pa nimajo stalnega prebi

vališča v domu, 
• na služenju vojaškega roka, 
• na prestajanju kazni zapora ali v priporu, če bodo 

najpozneje do 12.1.2003 vložile zahtevo za glasovanje pri 
Okrajni volilni komisiji Grosuplje; 

• GLASOVANJE NA D O M U 19.1.2003 za osebe, ki 
zaradi bolezni ne morejo priti na volišče, če bodo 
najpozneje v četrtek, 16.1.2003 sporočile Okrajni volilni 
komisiji, da želijo glasovati na domu. 

1. R E F E R E N D U M S K O VPRAŠANJE ( v zvezi s 
Slovenskimi železnicami) se glasi: 

"Ali naj se s predlaganim zakonom o preoblikovanju in 
privatizaciji javnega podjetja Slovenske železnice, d.d. 
(ZPPJPSZ - EPA 578-11J - nujni postopek) uredi preob
likovanje in privatizacija javnega podjetja Slovenske 
železnice, d.d. drugače, kot je predlagano, in sicer tako: 

- da javno podjetje Slovenske železnice, d.d. deluje kot 
javno in enovito podjetje, ki zagotavlja kakovostne 
železniške storitve in varnost ter urejenost ž.e\e/.nisV.e.yrd 
prometa; 

- da se v javno podjetje Slovenske železnice, d.d. vključi
jo vse tiste dejavnosti, ki so nujno potrebne za zagotavljan
je varnega in urejenega železniškega prometa; 

- da se v primeru privatizacije javno podjetje Slovenske 
železnice, d.d. privatizira zgolj kot celota, tako da država 
ohrani večinski delež in prevladujoči vpliv; 

- da se v skladu z zahtevami Evropske unije javnemu pod
jetju Slovenske železnice, d.d. zagotovi takšno finančno 
strukturo, na podlagi katere se bodo vzpostavile razmere za 
uspešno poslovanje javnega podjetja Slovenske železnice, 
d.d.; 

- da se javnemu podjetju Slovenske železnice, d.d. zago
tovi dolgoročno sislemsko financiranje tistih železniških 
storitev, ki se izvajajo zaradi javnih koristi, tako da pokrije 
razliko med ceno, ki jo določa država, in dejanskimi stroški 
javnih prevozov, ki jih zahteva država, in zagotavlja tudi 
ustrezen razvoj teh storitev; 

- da se zagotovi pospešeno izvajanje nacionalnega pro
grama razvoja slovenske železniške infrastrukture." 

2. R E F E R E N D U M S K O VPRAŠANJE (v zvezi z 
vračanji vlaganj v telefonijo) se glasi: 

"Ali naj se z Zakonom o spremembah in dopolnitvah 
zakona o vračanju vlaganj v javno telekomunikacijsko 
omrežje: 

1. uredi vprašanje upravičencev do vračila vlaganj v javno 
telekomunikacijsko omrežje tako, kot je predlagano, in 
sicer, da bi upravičenci imeli pravico do vračila vlaganj ne 
glede na datum 'klenitve pogodbe s predniki Telekoma 
Slovenije d.d. in samoupravnimi interesnimi skupnostmi 
(SIS); 

2. uredi vprašanje osnove za vračilo vlaganj tako, kot je 
predlagano, in sicer tako, da se plačani znesek po pogodbi, 
ki predstavlja vlaganje v telefonske centrale, medkrajevne 
vode in krajevna telefonska omrežja, v celoti povrnejo v 
denarnih sredstvih; 

3. uredi vprašanje začetka vračanja upravičencem tako, 
kot je predlagano, in sicer tako, da se začne vračati uprav
ičencem v roku enega meseca po prvem vplačilu kupnine od 
privatizacije državnega deleža Telekomu Slovenije d.d. " 

Pravico voliti uresničuje volilec osebno z glasovanjem. 
Nihče ne more glasovati po pooblaščencu. 

Andrej Struna, tajnik <>VK 



STRAN 

Svetniki odgovarjajo 

D O B R O OBČANOV J E 
NAJPOMEMBNEJŠI C I L J V S E H 

Na uredništvu Klasja smo se odločili, da bomo nadaljevali z vprašanji, ki jih v zad
njem letu pošiljamo našim občinskim svetnicam in svetnikom. Po konstitutivni in prvi 
seji Občinskega sveta Občine Ivančna Gorica se nam je zdelo pametno zastaviti 
naslednja vprašanja: 

Kakšni so Vaši prvi vtisi o delu v občinskem svetu? Za kaj se nameravate zavzemati 
v občinskem svetu? Ali se bo vaša svetniška skupina povezala s katero drugo in zakaj? 

N.Si 
Nova Slovenija Na naše veliko veselje smo dobili kar veliko odgovorov. Krščanska UvdSka Stranka 

L D S 
SVETNICE IN SVETNIKI LDS: SONJA 

MARAVIČ. MARINA KOŠČAK, 
NATAŠA LUKMAN, BOGOMIR 

VOLKAR, ZDRAVKO SKUBIC IN 
JOŽE RUS: 

"Na konstitutivno sejo Občinskega 
sveta Občine Ivančna Gorica smo se svet
nice in svetniki, izvoljeni na listi LDS, 
odpravili z mešanimi občutki. Pogrešali 
smo predhodni pogovor z županom, ki 
nam ga zagotavlja poslovniško določilo, 
še zlasti zato, ker ga je z ostalimi svetniki 
imel. Dobili smo občutek, da ni pripravl
jenosti za enakopravno sodelovanje vseh 
izvoljenih v občinski svet. 

Po seji smo bili zadovoljni. Upamo, da 
bodo. kot naša svetniška skupina, vsi 
svetniki in svetnice, ne glede na politično 
pripadnost, ter župan pripravljeni real
izirati obljube, ki smo jih dali občankam 
in občanom. Argumenti za in proti naj 
bodo odločilni pri pripravi in podpori 
sklepov in glasovanj. Nikokor ne sme 
priti do zapovedanih predlogov, do 
zapovedanih dejstev, ko ni več dobrih ali 
slabih argumentov, strokovnih ali 
nestrokovnih, ko ni več strpnosti, ko ni 
možen pogovor o predlogih. Želimo si 
profesionalno vodenje sej ter spoštovanje 
Statuta in Poslovnika. 

Na prvi seji je po temeljiti pripravi in 
razpravi ter dodatnih pojasnilih na na.ša 
svetniška vprašanja svetniška skupina 
LDS v celoti podprla rebalans proračuna. 
Zdel se nam je smotrn in opravičljiv, 
predvsem zaradi presežnih sredstev ob 
trenutno največji investiciji Občine 
Ivančna Gorica - gradnji šole v Ivančni 
Gorici. Želimo, da se investicija zaključi v 
letu 2003. 

Povezava svetniške skupine LDS bi 
bila smotrna s svetniško skupino, ki ima 
podobne cilje, da bi bilo lažje doseči 
argumentirane predloge in izglasovanje 
sklepov za realizacijo. To bomo anal
izirali in se v tem smislu pogovarjali in 
odločali. 

Vsekakor pa bomo posebno pozornost 
posvetili pripravi proračuna za leto 2003. 
Uveljavljali bomo naš predvolilni pro
gram in se zavzemali za čimprejšnjo real
izacijo že začetih projektov. Podpirali 
bomo vse predloge, ki bodo v dobro 
občank in občanov ne glede na politično 
pripadnost. 

Izkoriščamo priložnost in želimo vsem 
občankam in občanom vesele praznike in 
Srečno, zdravo in uspešno leto 2003." 

SVETNIŠKA SKUPINA SLS: MILENA 
VRHOVEC, JOŽE G O L F IN JOŽE 

PERKO: 

"L Glede na to, da imava dva svetnika 
od treh že izkušnje z delom v občinskem 
svetu, tretji pa z delom v drugih organi
zacijah, so bili vtisi s prve seje za nas nor
malni oziroma pričakovani. 

2. Tako, kot smo zapisali v volilnem 
programu OO SLS, se bomo zavzemali za 
razvoj občine na vseh področjih.Posebno 
skrb pa bomo namenili gospodarstvu, 
izdelavi projektov za dodatna finančna 
sredstva iz evropskih programov, za 
obrtne cone, socialno problematiko in 
ponovno vzpostavitev policijske postaje v 
Ivančni Gorici ter skupaj z državo za ure
ditev romske problematike v naši občini. 

3. Naša svetniška skupina se dogovarja 

za sodelovanje z ostalima dvema pomlad
nima strankama. Volilni izid naše stranke 
je sicer boljši, kot je bil pred štirimi leti, 
vendar s tremi svetniki nimamo veliko 
možnosti vpliva na odločanje. Kljub temu 
se bomo trudili, da bomo delali za dobro 
občanov. 

V imenu predsednika OO SLS in svet
niške skupine SLS žel imo vsem 
občankam in občanom zimsko bele sanje 
in vsak dan kaj lepega in dobrega v 
prazničnem decembru." 

ZDRUZINA LISTA 
socialnih demokratov 

MAGDALENA URBANČIČ, 
dr.med.spec.pediatrije (ZLSD): 

"Najprej bi se rada vsem občanom in 
občankam zahvalila za izkazano zaupanje 
stranki ZLSD in istočasno tudi meni. 

Kot je najbrž že vsem znano, je prva 
seja občinskega sveta že bila, in svetniki 
smo dobili prvi vtis. Na sejo sem se dobro 
pripravila, tako kot je v moji navadi, ven
dar so me že takoj v začetku nekatere 
stvari motile. Mogoče le zato, ker se sama 
zelo rada držim zakonitega poslovanja, ki 
je pri mojem strokovnem delu obvezen, 
prav tako pa tudi pri funkciji vodenja, ki 
jo opravljam v svoji službi. Na seji smo 
sprejemali rebalans proračuna Občine in 
ga seveda tudi sprejeli. Motilo me je, da 
na vprašanja tistih, ki smo "novinci" v 
občinskem svetu, ni bilo pravih odgov
orov, oziroma so nas zelo na kratko 
zavrnili. Seja je bila vodena tako, kot da 
vsi vemo, kaj so se pogovarjali na prejšn
ji. Osebno sem vzela to kot uvajanje v 
poseben način delovanja sveta, vendar pa 
sedaj, po nekaj dneh, menim, da bi seja 
Občinskega sveta vendarle morala 
potekati po vseh pravilih Poslovnika 
sveta, zato ta tudi obstaja. Na sam rebal
ans nimam večjih pripomb, v končni fazi 
pa je tu tudi konec leta, ko se veliko ne 
more več popraviti. Pripomnila bi tudi, 
da si v bodoče želim natančnega poročan
ja o seji v vašem časopisu in ne poročan
je na podlagi dnevnega reda seje. 

Moje videnje dela v občinskem svetu je 
predvsem pomagati pri ustvarjanju 
boljšega življenja oziroma boljših pogojev 
življenja za naše občane in občanke. 
Glede na mojo poklicno usmerjenost 
bom aktivna predvsem pri dejanjih, kjer 
se bodo preprečevali škodljivi vplivi okol
ja na zdravje. Podpirala bom vse preven
tivne in kurativne programe za vse 
starostne skupine občanov. V socialni 
smeri bom aktivna pri programih pomoči 
in izboljšanju kakovosti življenja starejših 
občanov. Poudariti moram, da sem edina 
predstavnica iz stranke združene liste, 
vendar bo tudi moj glas pri vseh teh pro
gramih nekaj pomenil. Vesela bom, če se 
bodo občani obrnili name s kakšnim 
predlogom ali prošnjo. Vedno bom pod
pirala pozitivne usmeritve. Moje edino 
vodilo je, da sem tako v tej vlogi kot pri 
svojem poklicnem delu vedno v službi za 
človeka, kjer mora biti moj osebni interes 
na drugem mestu. 

V času svojega mandata se ne namer
avam vezati z nobeno svetniško skupino, 
zato ker menim, da je v tako majhni obči
ni nesmiselno ustvarjati koalicijo in 
opozicijo, ampak je bolj pomembno, da 
delamo dobro za ljudi, ki so nas volili, ne 
glede na strankarsko pripadnost. 

Vsem občanom in občankam želim v 
svojem imenu in tudi v imenu stranke 
Združena lista socialnih demokratov v 
naslednjem letu veliko zdravja, uspehov 
in osebne sreče. Naj vam bo naslednje 
leto nekaj posebnega." 

ANDREJ SEKIRNIK, PREDSEDNIK 
OO N.Si IVANČNA GORICA: 

"Na prvi seji občinskega sveta sem bil 
presenečen. Žal ne pozitivno. Pričakoval 
sem več konstruktivnega dela in manj kri
tik. Pa da ne bi mislili, da ne maram kri
tike. Prav nasprotno, zavedam se, da je 
lahko zelo konstruktivna, če je podkre
pljena z dobrimi predlogi. Zal pa je od 
svetnikov, ki so kritizirali delo občinskih 
organov, nismo slišali. 

V mcnedžmcntu povezujemo takšno 
ravnanje z nesposobnostjo oziroma z 
osebnimi težavami. Ponavadi takšne 
"frustracije" izbruhnejo ob nepravem 
času na nepravem mestu. Temu smo bili 
priče že na prvi seji. Če bo delo v 
občinskem svetu potekalo v takem 
vzdušju, me za prihodnost razvoja naše 
občine zelo skrbi. Vsekakor si bomo v 
Novi Sloveniji prizadevali za doseganje 
čim večjih sinergijskih učinkov. Lokalna 
politika je in mora biti na višjem nivoju, 
kot je v državnem zboru. O tem govori 
tudi Lokalna agenda 2000 Evropske 
unije. Interes lokalne skupnosti mora biti 
interes vseh političnih opcij. Žal nekateri 
od svetnikov tega še niso doumeli. V 
občinskem svetu bomo zato poskušali 
graditi na višjih nivojih komunikacije. 
Podprli bomo vsak dober predlog, ne 
glede na to, katera svetniška skupina ga 
bo predlagala. V tej luči svoje povezovan
je vidimo v širšem smislu. Konkretno pa 
smo povezani s svetniško skupino SDS, s 
WutcTu smo V-»»\i povedani >.c pred. volitva
mi." 

ALOJZ ČEBULAR, N.Si: 

Na začetku se vam iskreno zahvalju
jem za čestitke ob izvolitvi v občinski svet 
Občine Ivančna Gorica. 

Po vrsti bom odgovarjal na vaša 
vprašanja. 

I. Prva seja občinskega sveta me je 
presenetila, če lahko tako rečem, v nega
tivnem smislu. Namreč kar nekaj krep
kih, negativnih fraz je "priletelo" na 
župana Jerneja Lampreta, češ da ni 
sposoben voditi seje korektno. Pričaku
jem, da bomo ta nesoglasja med svetniki 
nekoliko omilili ali pa celo odpravili v 
naslednjih sejali. 

2. Kot svetnik v občinskem svetu se 
bom zavzemal in podprl predloge za vse 
tisto, kar se nam občanom zdi pametno in 
dobro za kvalitetno življenje nas vseh. To 
smo obljubili tudi volilkam in volilcem 
pred volitvami. 

3. V NSI se pogovarjamo za koalicijo z 
SDS in SLS." 

S D S 

DUŠAN STRNAD, SDS: 

"FUNKCIJO OBČINSKEGA 
SVETNIKA OPRAVLJAM S 

PONOSOM IN ODGOVORNO. 

Najprej hi se rad v svojem imenu in v 
imenu občinskega odbora SDS Ivančna 
Gorica, ki mu predsedujem, zahvalil za 
podporo na minulih lokalnih volitvah. 
Zavedamo se, da ima SDS kot stranka, ki 
ima v občinskem svetu največ svetnikov, 
tudi največjo odgovornost. Kot že oba 
dosedanja mandata, se bomo svetniki 
SDS tudi v prihodnje trudili, da bodo 
občani občine Ivančna Gorica na svojo 
občino ponosni. 

Na prvi seji so vsi izvoljeni svetniki 
zatrjevali, da bodo delali v dobro občine, 
torej ni nobene bojazni, da bi bilo zaradi 
morebitnih političnih nesoglasij moteno 

delo občine, župana in občinskega sveta. 
Žal so nekatere politične stranke s ses
tavitvijo kandidatnih list poskrbele, da je 
področje občine, še posebej pa prve 
volilne enote, v občinskem svetu zelo 
neenakomerno zastopano. Tako se je 
zgodilo, da sem edini svetnik iz KS Višn
ja Gora, po drugi strani pa ima KS Stič
na v občinskem svetu kar šest svetnikov. 
Ker velja, da izvoljeni svetniki pred
stavljajo interese političnih strank, ki so 
jih predlagale, upam, da taka 
neenakomerna razporeditev svetnikov 
ne bo vplivala na skupni cilj, to je 
enakomeren razvoj celotne občine tudi v 
prihodnje. V svetniški skupini SDS se 
bomo za to zagotovo zavzemali. 

Verjamem, da bo marsikomu težko 
uresničiti številne, velikokrat nerealne 
obljube, ki so bile dane v času predvolilne 
kampanje. V SDS teh problemov gotovo 
ne bomo imeli, saj smo obljubili samo 
tisto, kar lahko uresničimo. Kot že 
rečeno, je za nas najpomembnejši 
enakomeren razvoj vse občine, vsi ljudje 
pa so za nas enako pomembni. Za 
doseganje teh ciljev bomo skušali doseči 
soglasje in sodelovanje vseh strank, 
zastopanih v občinskem svetu, tesneje pa 
nameravamo sodelovati s tistimi, ki so 
naši naravni zavezniki in so pripravljeni 
delati v dobro občine Ivančna Gorica," 

JOŽE ADLER, SDS: 

"Za mano je že eno štiriletno obdobje 
dela v občinskem svetu, zato je prvi vtis s 
konstitutivne seje drugačen, kot je bil 
pred štirimi leti. Večino svetnikov in tudi 
način dela v občinskem svetu poznam že 
od prej. Zato ta seja ni bila dosti drugač
na od prejšnjih. Štiriletno obdobje ti da 
določene izkušnje in meje, kaj lahko 
zahtevaš in dosežeš. Prvi vtis, ko stopiš v 
sejno sobo, je gotovo razočaranje nad 
pogoji, v katerih seja poteka. Prostor je 
za tako število ljudi, ki sodelujejo na seji, 
premajhen. Toda z leti ugotoviš , da so 
pomembnejši od pogojev dela kvaliteta in 
sklepi na koncu seje. 

Zavzemal se bom za dokončanje zas
tavljenih projektov. V novem mandatu pa 
bom podpiral projekte, ki bodo v okviru 
proračunske zmožnosti razvojno in 
ekološko naravnani ter bodo v dobro 
vseh naših občanov. Najbol pereči prob
lemi v naši občini so gotovo otroško 
varstvo in osnovno izobraževanje, proble
mi z Romi, lokacije za obrt in cestna ter 
komunalna infrastruktura. 

Povezovanje sorodnih programsko 
usmerjenih strank, ki hočejo biti nosilci 
razvoja v nekem kraju, je neizbežno. Le 

tako je možno normalno delo in odločan
je na občinski seji z opozorili in predlogi 
opozicije. Ali bom v opoziciji ali poziciji, 
pa je še prezgodaj govoriti. Vsekakor pa 
mora biti stranka, ki soji volilei namenili 
največ glasov in kateri pripadam, v neki 
meri sokrcator občinskega razvoja. 

Ob tej priložnosti bi sc zahvalil vsem 
volilkam in volilcem za izkazano zaupan
je" 

FRANČIŠEK GRABLJEVEC, SDS: 
"Najprej se uredništvu Klasja zahvalju

jem za čestitke ob potrditvi mandata v 
občinski svet Občine Ivančna Gorica. Za 
zaupanje pa sc zahvaljujem tudi vsem 
volilkam in volilcem, ki ste dali svoj glas 
SDS. 

Na prvi konstitutivni seji občinskega 
sveta sem imel občutek, da posamezniki 
nimajo zavesti, da so izvoljeni od ljudstva 
oziroma občanov naše občine, ki pričaku
jejo, da bodo na koncu mandata zado
voljni z našim delom. 

Osebno si prizadevam, da se ne bi 
delili na desne, leve, levosredinske in 
podobno, ker to ni državni zbor. Namer
avam se zavzemati za to, da se najprej 
dokončajo dela, ki se izvajajo, konkretno 
si pa najbolj želim, da se dokonča delo na 
obvoznici v Ivančni Gorici, da se postavi
jo zapornice na železniški postaji v 
Šentvidu pri Stični, dokončajo kanalizaci
ja v Šentvidu pri Stični, vodovod visoka 
cona v Stični in vodovod Polževo Kriška 
vas. 

Želim si, da bi bil čimprej narejen 
pločnik v Ivančni Gorci na Ljubljanski 
cesti. Za to si prizadevam zaradi varnosti 
vseh pešcev, posebej otrok in starejše 
generacije. Moja želja je tudi, da bi bila 
osnovna šola v Stični čimprej zgrajena, 
ker zatem je načrtovana šola v dolini 
Krke. Med drugim bi pa tudi rad videl, da 
sc krajani Višnje Oore odločijo za to, 
kakšnemu namenu naj bi služila stara 
osnovna šola, ker le-ta propada in je 
breme za občinski proračun. 

Če bomo uspeli to realizirati, upam, da 
bo opravljeno veliko delo. Takih in 
podobnih načrtov je še veliko, zaenkrat 
pa je za vse premalo sredstev. 

Naša stranka je šla na volitve v poveza
vi z Novo Slovenijo in se do sedaj še 
nismo pogovarjali o kakšnih koalicijah. 
Želim pa, da bi se čim več naredilo in čim 
manj prepiralo. 

Vsem občankam in občanom želim 
vesele božične praznike ter srečno in 
uspešno novo leto." 

Pripravila in zbrala Janja Omahcn 

C V E T O ZUPANČIČ J E 
P O S T A L DRŽAVNI S V E T N I K 
Samo nekaj dni pred drugim krogom predsedniških volitev in volitev 

županov v 61 občinah so konec novembra potekale tudi volitve v državni 
svet, ki jc po svoji ustavni ter zakonski funkciji predstavništvo družbenih, 
gospodarskih, poklicnih in lokalnih interesov. Na veliko veselje je bil kot 
predstavnih kmetov vanj izvoljen tudi predsednik Kmetijske zadruge 
Stična Cveto Zupančič, za kar mu uredništvo Klasja iskreno čestita. To je 
prvič, da je kdo od naših občanov postal član državnega sveta. 

Vsekakor je šc prezgodaj govoriti o tem, kaj vse bo zaradi tc funkcije 
lahko naredil na lokalnem nivoju, saj državni svetniki niso imeli še 
nobene seje. Eno pa je jasno, kar jc poudaril tudi Zupančič: "Skupaj s 
Petrom Vriskom sem izvoljen kot predstavnik funkcionalnih interesov, 
zato jc najina naloga zastopati interes slovenskih kmetov." 

Treba je povedati še nekaj o državnem svetu. Sestavlja ga 40 članov, ki 
so nosilci socialnih, gospodarskih, poklicnih in lokalnih interesov - štirje 
predstavniki delodajalcev, prav toliko predstavnikov delojemalcev, štirje 
predstavniki kmetov, obrtnikov in samostojnih poklicev, šest pred
stavnikov negospodarskih dejavnosti ter 22 predstavnikov lokalnih 
interesov. Vsi državni svetniki so bili izvoljeni posredno, saj so jih za 
mandatno dobo pet let izvolili elektorji. Državni svet bo svoj mandat 
uradno začel s konstitutivno sejo, ki jo v skladu z zakonom skliče 
predsednik državnega zbora najkasneje dvajset dni po izvolitvi. Na svoji 
prvi seji naj bi izvolili mandatno-imunitetno komisijo, potrdili mandate 
ter za dobo dveh let in pol izvolili svojega predsednika, podpredsednika 
in predsednike, podpredsednike ter člane komisij. Funkcija državnega 
svetnika je častna in velja pravilo, da državni svetnik ne sme biti hkrati 
poslanec državnega zbora niti nc sme opravljati druge funkcije v 
državnih organih. Za zasedanja državnim svetnikom pripada tretjina 
poslanske plače. Med pristojnostmi državnega sveta je najpomembnejši 
odložilni veto, kar pomeni, da državni svet od državnega zbora lahko 
zahteva, da pred razglasitvijo kakega zakona o njem še enkrat odloča. 
Sicer državni svet predlaga državnemu zboru sprejem zakonov in mu 
daje mnenje o vseh zadevah iz njegove pristojnosti, lahko pa zahteva tudi 
uvedbo parlamentarne preiskave. 

Janja Omahcn 
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"S političnim udejstvovanjcm lahko izboljšamo življenje v družbi. To od vseh nas terja 
določeno mero požrtvovalnosti in srčnosti, zaupanja in spoštovanja dane besede. Je pot, ki 
zanesljivo vodi k cilju." 

dr. Andrej Bajuk 

VOŠČIMO VAM BLAGOSLOVLJENE BOŽIČNE PRAZNIKE, 
V PRIHAJAJOČEM LETU PA VELIKO USPEHOV, ZDRAVJA 

IN BOGATIH DOŽIVETIJ. 
OO N.Si Ivančna Gorica 

S D S 

Želimo Vam blagoslovljen božič, 
ponosen dan samostojnosti in 

srečno novo leto 2003. 

Občinski odbor SDS Ivančna Gorica 

S L S . 
S l o v e n s k a l judska s t r a n k a 

Slovenska ljudska stranka -
občinski odbor Ivančna Gorica -

želi vsem občanom, da bi se v svetu 
neskončnih možnosti 

vedno odločili za pravo. 

Vesel božič m srečno novo leto 20031 

L D S 
VSEM OBČANKAM IN OBČANOM OBČINE 

IVANČNA GORICA ŽELIMO VESELE PRAZNIKE 
TER SREČNO, ZDRAVO IN USPEŠNO NOVO 

LETO 2003. 

OBČINSKI ODBOR LDS 
IVANČNA GORICA in 

SVETNIŠKA SKUPINA 

S SESTANKA ODBORA IZPOSTAVE KMETIJSKO 
GOZDARSKE ZBORNICE GROSUPLJE 

M L E K O N A S E 
V S A K D A N J E .. 
Odbor Izpostave Kmetijsko gozdarske zbornice Slovenije je imel 9. decem

bra v sejni sobi K Z Stična 5. redno sejo v razširjeni sestavi. Prisotni so bili člani 
odbora iz. Grosuplja in Ivančnc Gorice, kontrolorji mleka, kmetijska svetoval
na služba ter člana območne enote izpostave in upravnega odbora zbornice. 
Našemu povabilu se praviloma ne odzove referentka za kmetijstvo občine 
Ivančna Gorica. Med drugim smo obravnavali aktualne teme v zvezi z 
mlekom. 

Mleko je eden najpomembnejših proizvodov kmetov oz. zadrug in v zadnji 
mlečni aferi tako na Zadružni zvezi Slovenije kot na Kmetijsko gozdarski 
zbornici delajo vse, da bi bila škoda čim manjša. Na žalost je le-ta kljub vsem 
prizadevanjem ogromna za kmeta in državo. Nekateri kmetje so doživeli 
veliko krivic. Nekdo jim bo moral povrniti škodo, vložene so že tožbe proti 
nepravilnim odločbam, ki jih jc izdajala veterinarska uprava. Slovenski 
potrošniki in sosednje države so slovenskemu mleku in izdelkom obrnili hrbet. 
Zaloge v mlekarnah sc kopičijo, in kot ponavadi so tudi tokrat na vrsti kmet
je, da rešujejo zaloge sira. Mogoče bi ga I.M lahko ponudile tudi na veteri
narsko upravo za sindikalno prodajo in še kam drugam?! 

Vsekakor morajo krivci za nedorečena in nezakonita dejanja ter ogromno 
gospodarsko škodo po našem prepričanju odgovarjati. Na področju K Z Stič
na seje število proizvajalcev mleka drastično zmanjšalo. Trenutno mleko odd
aja še okrog 160 rejcev. Zavedati se moramo, da so krave in proizvodnja 
mleka steber našega kmetijstva. Na področju naše zadruge je bilo pred nekaj 
leti trikrat več proizvajalcev mleka kot danes. Področje Suhe krajine je prak
tično že brez mlečnih prog. Kako sc bo odvijal razvoj podeželja v bodoče? Ker 
VIJ RS še ni zaključil jemanja vzorcev, upamo, da med našimi proizvajalci ni 
nikogar, ki bi karkoli namerno dodajal mleku. Opozarjamo pa vse rejce, naj 
nc kupujejo zdravil ali kakršnihkoli dodatkov na "črnem trgu". 

Na sestanku smo precej časa namenili tudi pripravi izhodišč za kmetijski del 
proračuna za Grosuplje in Ivančno Gorico. Seznanili smo se tudi s predlogom 
danskega predsedstva EU, ki je po oceni naših pogajalcev zelo sprejemljiv za 
Slovenijo in sc približuje optimumu, ki gaje moč v takšnih pogajanjih doseči. 
Kljub temu sc bojimo, da predlagane višine kvot ne bodo omogočale obstoja 
in razvoja kmetijstva, še posebej, čc sc bomo selili iz ene afere v drugo. 
Vsekakor pa bo morala Vlada RS izpolnjevati pogoje pristopne pogodbe in 
zagotavljati sredstva iz državnega proračuna. 

Predsednica 01 KGZS 
Grosuplje 

Milena Vrhovec 

Kmetijska 
svetovalna 

služba 
Slovenije 

KMETIJSKO G O Z D A R S K A ZBORNICA SLOVENIJE 
KMETIJSKO GOZDARSKI Z A V O D LJUBLJANA 
Oddelek za kmetijsko svetovanje 
Enota Ivančna Gorica 
C. II. Grupe odredov 17 
1295 Ivančna Gorica 

Tel.:()l/786-93-l() 
E - mail: kss.ivancna(«'lj.kgzs.si 

O B V E S T I L A K M E T O M 
Obveščamo vse kmete, da sprejemamo prijave za drugi tečaj Pravilna uporaba sredstev za varstvo rastlin, ki ga 
mora opraviti vsak uporabnik kemičnih sredstev. 
Tečaj bo organiziran v spomladanskem času;če bo prijavljenih kandidatov premalo, ga bomo izvedli zunaj območ
ja občine Ivančna Gorica. 

Zbiramo tudi prijave za izobraževanje kmetov, ki bi želeli kmetovati po ekoloških normativih. 
Osnovni tečaj ekološkega kmetovanja bo trajal tri dni in bo potekal v spomladanskem času. 

OBVEŠČAMO VSE 
OBČANKE IN OBČANE, DA 

ŽE OD SEPTEMBRA 2002 
ČLANICE DPŽ NUDIJO NA 

TRŽNICI PRED 
ZADRUŽNIM KMETIJSKIM 
IN VRTNIM CENTROM NA 

LJUBLJANSKI CESTI 4 
SVOJE PRIDELKE IN 

IZDELKE. OBIŠČETE JIH 
LAHKO VSAK PETEK OD 13. 

DO 17. URE. 

DECEMBRA BO PONUDBA 
ŠE POSEBEJ PRAZNIČNA. 

IZJEMOMA BODO ČLANICE 
PRISOTNE NA TRŽNICI DVA 
DNI PRED BOŽIČEM IN DVA 
DNI PRED NOVIM LETOM. 

Žitno klasje zlatorumeno žari... 
Kapljica rose spolzi po licu drevesa, 

zažari kot biser 
ob njegovem dotiku... 

Dnevi prihajajočega leta naj polnijo 
Vašo kaščo 

z lepimi trenutki, 
z biseri sreče in zdravja ter žitom 

poslovnega uspeha. 

Kmetijska zadruga Stična 
želi vsem svojim članom, kooperantom, 

poslovnim partnerjem in kupcem, 
da zdravja in srečnih trenutkov 

nešteto v obilju nasulo bi novo Vam leto 2003. 

Zahvaljujemo sc Vam za dosedanje sodelovanje in Vas v novem 
letu z veseljem pričakujemo v vseh zadružnih poslovalnicah. 

http://www.nsi.si/oo/igorica
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OD F U S A R J A DO O B R T N I K A 

POTEKEL JE ROK ZA IZDELAVO OCENE 
TVEGANJA IN PODPISA IZJAVE 0 

VARNOSTI 
31. decembra se izteče podaljšani rok za izdelavo ocene tveganja in podpisa 

izjave o varnosti. Rok je bil predpisan za vse tiste, ki zaposlujejo enega ali več 
delavcev. Se za eno leto pa je podaljšan rok za samozaposlene in kmete, pred
pis pa ne velja za tiste, ki opravljajo dejavnost kot dopolnilno oz. postransko, 
ali po starem: popoldansko. 

Cena za izdelavo ocene tveganja je med 30 in 35 tisoč za eno delovno mesto, 
odvisno od zahtevnosti in specifičnosti le-tega. 

KAKO DO FINANČNE POMOČI, ČE SE 
ODLOČITE ZA SAMOZAPOSLITEV 

Če ste brezposelni in prijavljeni na vašem zavodu za zaposlovanje, imate po 
6 mesecih pravico do določenih sredstev, če se odločite za samozaposlitev. Z 
zavodom podpišete pogodbo o samozaposlitvi, ki jo morate uresničiti v šestih 
mesecih po podpisu pogodbe. Tako vam pripada znesek okoli 270 tisočakov, 
ki jih boste porabili za to, da uresničite svoj cilj. Izdelati boste morali tudi 
poslovni načrt. Kako pa se ta pripravi, se boste med drugim naučili na 3-
dnevnem brezplačnem seminarju, ki ga organizira zavod. 

Po samozaposlitvi pa prejmete od zavoda še približno 460 tisočakov, ki jih 
boste lahko porabili za vse, kar je povezano s tem (nakup opreme, najemnina 
itd.), ali pa se odločite za plačilo prispevkov, ki vam jih zavod poravnava 3 
leta, in sicer: prvo leto v celoti, drugo leto polovico, tretje leto pa eno četrtino 
vseh obveznosti iz naslova prispevkov. 

Za individualne informacije se lahko tudi tisti, ki spadate pod upravno 
enoto Grosuplje, obrnete osebno na Zavod za zaposlovanje, Parmova 32, 
vsak torek ob 8.30. 

VESELO IN POGUMNO V NOVO LETO 
Vsem bivšim "fušarjem", ki ste, morda tudi s pomočjo pričujoče rubrike, 

postali redni davkoplačevalci in vam je samostojno opravljanje dejavnosti 
posivilo lase, želim veliko poguma in vztrajnosti tudi v bodoče. Zakonodaja, ki 
usmerja vaše delo, pa tudi tržišče, sta vedno bolj neusmiljena. Morda vam bo 
prav to dalo novih moči in volje, da se obdržite na vrhu, v špici, kjer je pros
tor le za najboljše. Želim vam, da bi bili najboljši. 

Ostalim pa, če vas je sploh še kaj ostalo, želim, da bi zase izbrali tisto pravo, 
kar vam bo popestrilo vsakdan, in da bi od tega tudi še kaj iztržili. 

Še vedno sem z vami in čakam na vaša vprašanja po načelu: ko ne veste, na 
koga se obrniti... 

Srečno vam želi BOŽIČ (Jelka). 

C E S T A S P R E M E N J E N A V 
DIRKALIŠČE 

Odkar je odprta avtocesta do Biča in postavljena cestninska postaja v Dobu, 
je cesta Ivančna Gorica - Radohova vas postala pravo dirkališče. 

Prebivalci Sv. Roka smo zgroženi, saj nihče, ali pa redki vozniki, ne upošte
va zmanjšanja hitrosti. 

Najhuje je, ko skozi naselje divjajo tovornjaki s priklopniki. Zmanjšanja 
hitrosti ne poznajo niti vozniki osebnih vozil, ki zavijajo proti Dobu. Peš hoja 
in kolesarjenje na tem odseku ceste sta postala smrtno nevarna. Prav tako 
dovoz z dvorišč na cesto. 

Pred leti, ko so se dogovarjali o cestninski postaji, so obljubljali pločnike in 
kolesarske steze. Le kam so izpuhtele vse obljube? 

Morda pa določeno število povoženih pešcev in kolesrjev še ni doseženo?! 

J.M. 

Kmetijska zadruga Stična, Kmetijska svetovalna 
služba - enota Ivančna Gorica - in Odbor izpostave 
Kmetijsko gozdarske zbornice Grosuplje čestitajo 
Cvetu Zupančiču z Vrha pri Višnji Gori ob izvolitvi 
za člana Državnega sveta. 

Želimo mu uspešno delo in mnogo konstruktivnih 
predlogov pri zastopanju slovenskih kmetov v 
Državnem svetu. 

A N K E T A O Z A D O V O L J S T V U S T R A N K IN 
G L A S O V A N J E Z A N A J B O L J P R I J A Z N E G A 

USLUŽBENCA U P R A V N E E N O T E G R O S U P L J E 
Občane Upravne enote Grosuplje 

obveščamo, da bosta v decembru 
2002 potekali dve akciji, v katerih si 
želimo njihovega sodelovanja, in 
sicer anketa o zadovoljstvu strank 
ter izbira najbolj prijaznega 
uslužbenca meseca. 

Anketa o zadovoljstvu 
strank 

Potekala bo drugič; prvič je bila 
izvedena decembra 2001. Anketo 
morajo organi javne uprave izvesti 
na podlagi Uredbe 0 načinu poslo
vanja organov javne uprave s 
strankami in na ta način ugotoviti, 
kako so občani zadovoljni z njihovim 
delom. Upravna enota Grosuplje 
potrebuje podatke o zadovoljstvu 
strank tudi za vzdrževanje sistema 
kakovosti, ki pomeni nenehno 
izboljševanje dela na vseh področjih. 

Izbira najbolj prijaznega 

uslužbenca meseca 
Ena izmed akcij, ki poteka na 

podlagi Uredbe o nagradah in priz
nanjih predsednika Vlade RS 
(Uradni list RS, št. 2/02), jc tudi 
akcija Izbiranje najbolj prijaznega 
uslužbenca meseca. V njej vsak 
mesec sodelujejo izžrebane upravne 
enote in decembra (začenši z 2. 
decembrom 2002) je na vrsti tudi 
U E Grosuplje. Akcija bo v decem
bru kljub božičnim in novoletnim 
praznikom trajala do 31. decembra 
2002. 

V postopku za izbor najbolj pri
jaznega uslužbenca meseca po pred
logu državljanov sodelujejo 
zaposleni v UE. Državljani izbirajo 
izmed delavcev U E tistega, katerega 
delo po njihovem mnenju odlikuje 
najbolj spoštljiv, korekten in pri
jazen odnos do državljanov v postop
kih, ki sc vodijo pred UE. Glasovan
je sc izvede na predpisanem 
obrazcu, ki ga državljani oddajo v 
posebno skrinjico. 

Za ugotovitev izida glasovanja je 
načelnica s sklepom imenovala 
posebno volilno komisijo. Najbolj 
prijazni uslužbenec meseca po pred
logu državljanov prejme priznanje v 
obliki posebne listine, ki jo podeli 
predsednik Vlade na posebni 
svečanosti. 

Občane Upravne enote Grosuplje 
prosimo, da se v čim večjem številu 
udeležijo obeh akcij. Ko boste v 
decembru prišli po opravkih na 
Upravno enoto Grosuplje, vas bodo 
k sodelovanju povabili prijazni ankc-
tarji in vam izročili vprašalnike. 
Mogoče pa se boste na Upravno 
enoto Grosuplje odpravili prav z 
namenom, da ocenite njeno delo in 
oddaste glas za uslužbenca, nad 
čigar prijaznostjo ste bili v pretek
losti prijetno presenečeni. 

Vabljeni torej k sodelovanju. 

Nevenka Dolgan, univ.dipl.prav. 
načelnica 

Z A H V A L A D A R O V A L C E M 
V centru za zdravljenje bolezni 

otrok smo v letošnjem letu prejeli 
denarna sredstva od različnih 
darovalcev. 

Tako smo prejeli denar od moto 
kluba Fire group iz Ivančnc Gorice; 
to je bil denar, ki so ga nabrali na 
svojem tradicionalnem srečanju v 
Ivančni Gorici. Zahvaljujem se tudi 
vsem, ki ste ob tej priložnosti prispe
vali svoja sredstva. Poleg tega naj sc 
iskreno zahvalim prav tej skupini 
tudi za njihovo delovno akcijo - bar
vanje otroških igral na dvorišču Cen
tra za zdravljenje bolezni otrok, pri 
čemer so prispevali tudi za barve in 

ves potreben material za obnovo. 
Denarna sredstva pa so namenjena 
za posodobitev igral v parku.To je 
bila tudi največja darilna akcija v 
tem letu, ki pa od moto kluba Fire 
group ni bila prva za našo ustanovo. 

Ob odprtju nove bencinske 
črpalke v Podsmrcki nam jc Pctrol 
prav tako podaril denarna sredstva, 
ki smo jih porabili za nabavo stolov v 
jedilnici naše ustanove. Zahvaljujem 
se vsem pri Petrolu za ta humani 
korak. 

Že prve dni tekočega leta pa se je 
pri nas oglasil tudi naš darovalec z 
Nizozemske Dirk Lecntvar, ki že 

vrsto let dvakrat letno obiskuje 
Slovenijo, kjer mu je najbolj všeč 
naša občina. Vsako leto nas obdaru
je, tako s preprostimi darili za otroke 
kot tudi z uporabnimi sredstvi za 
naše delo. V letošnjem letu so otroci 
dobili računalnike za učenje 
uporabe računalnika in seveda 
igranje, prav tako smo dobili tudi 
denarna sredstva, ki smo jih upora
bili za nabavo opreme. 

O b i z t e k u l e t a želim v s e m , k i ste M 

nas spomnili v tem letu, veliko uspe
hov in zadovoljstva pri vašem delu v 
letu 2003. 

Magdalena Urbančič, dr. med. 
Spec.pediatrije - direktorica 

IZ RDEČEGA K R I Z A G R O S U P L J E 
Na področju OZ RK Grosuplje 

deluje 23 krajevnih organizacij RK v 
občinah Grosuplje, Ivančna Gorica 
in Dobrepolje. 

Prav je, da spregovorimo o prosto
voljcih, ki delajo v teh KO RK. To so 
ljudje, ki požrtvovalno izpolnjujejo 
poslanstvo RK in za svoja 
človekoljubna dejanja ne zahtevajo 
ničesar. Niso pomembne samo 
materialne dobrine, ampak tudi naš 
odnos do soljudi. Vsak dan sc sreču
jemo, prav je, da ne hitimo drug 
mimo drugega, ampak postojimo, si 
podamo roko, podarimo drugim 
nasmeh in si vzamemo čas za besedi
co ali dve. Dostikrat s takšno pre
prosto gesto koga osrečimo. 

Vsem prostovoljcem hvala za to, 
kar dajete drugim: svoj čas, pri
jaznost, razumevanje in pripravl

jenost pomagati. 
Tudi letos smo organizirali krvo

dajalsko akcijo v Ivančni Gorici, 
Šentvidu pri Stični, Grosuplju in 
Dobrcpolju. Na odvzem krvi je priš
lo 565 krvodajalcev. Veseli smo, da 
se je vabilu odzvalo tudi nekaj 
mladih. Še vedno med krvodajalci 
pogrešamo podjetnike in ljudi z višjo 
in visoko izobrazbo. Bolezen in nes
reča nikoli ne izbirata. Vedno pride
ta nenajavljeni, ne vprašata ne po 
statusu ne po izobrazbi. Vsakemu sc 
lahko zgodi, da bo že jutri potrebo
val kri, šc vedno pa lahko kri nado
mestimo samo s krvjo. 

Vsako leto krajevne organizacije 
RK krvodajalcem s svojega področja 
podeljujejo značke in priznanja ali 
plakete za jubilejno darovano kri. 
Letos imamo 106 krvodajalcev, ki 

bodo prejeli ta priznanja. Gospod 
Marjan Šircclj iz Grosuplja jc letos 
STOSEDMIČ daroval kri in ostaja 
rekorder po številu darovane krvi. 

Vsem pa sc zahvaljujemo za njiho
vo plemenitost in humanost. 

V letošnjem letu smo razdelili 400 
prehrambenih paketov in večjo 
količino pralnega praška socialno 
ogroženim družinam preko KO RK. 
24 otrokom smo preskrbeli nekaj 
šolskih potrebščin ter nudili 
finančno pomoč najbolj ogroženim 
posameznikom. 

V novem letu, ki prihaja, želimo 
vsem zdravja, osebne sreče in da ne 
bi nihče živci v pomanjkanju. 

OBMOČNO ZDRUŽENJE 
RDEČEGA KRIŽA GROSUPLJE 

VESEL (BOŽIČ m 

StREČNO NOVO LErO 2003 
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"Krajevna organizacija Rdečega kjiža 

Ivančna gorica 
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ŠOPKI IZ H R E N A , K O P R I V E , 
M E D E N E D E T E L J E i n še česa 

V A S C A N I KRŠKE V A S I 
S O S I L V E S T R O V A L I 

Naš dopisnik in prijatelj Klaus Homann nam je oktobra poslal zanimiv članek 
o tem, kako v avgustu, za praznik Marijinega vnebovzetja, verniki prinašajo v 
cerkev zdravilne rastline, povezane v šopke. Zaradi volitev in obilnega volilnega 
materiala članka nismo mogli uvrstiti v nobeno od jesenskih številk Klasja, 
prepričani pa smo, da bodo naši bralci tale decembrski zapis z zanimanjem pre
brali. 

Pri nabiranju zelišč 

Na veliki šmaren, 15. avgusta, ki je 
kot pri nas tudi na Bavarskem dela 
prost dan in za prebivalce katoliške 
veroizpovedi tudi pomemben 
cerkveni praznik, prinašajo v pokra
jini Frankcn verniki v cerkev k 
blagoslovu v šopke povezane 
zdravilne rastline. 

Ta običaj izhaja šc iz pred-
krščanskega časa. Znano je namreč, 
da so gemanska plemena krasila 
žrtvenike z zdravilnimi rastlinami, 
saj so iz izkušnje poznali zdravilno 
moč nekaterih rastlin. Z njimi so 
zdravili ali preprečevali bolezni. 
Krščanstvo je to tradicijo sprejelo in 
naprej razvijalo. Samostani so imeli 
vsi svoj zeliščarski oz. zdravilni 
vrtiček, ena najbolj znanih sred
njeveških zdravnic je ravno Nemka, 
sveta Hildcgarda iz Bingcna. Dan
danes se vedno več ljudi vrača k nar
avi in naravnim načinom zdravljen
ja. Zato mnogi naši sodobniki tudi 
bolje razumejo stare običaje in nji
hov zelo neposreden in življenjsko 
pomemben pomen za ljudi tistega 
časa. 

KAKO PRITI DO PRAVEGA 
FRANKOVSKEGA ŠOPKA 

Naš nemški dopisnik je spremljal 
skupino žena, ki so se že na dan pred 
praznikom odpravile nabirat zelišča, 
potrebna za frankovski zeliščarski 
šopek. V vsakem od šopkov morajo 
biti po trije primerki določene rast
line. Število tri je t.i. sveto število, ki 

ga pozna tudi krščanstvo (n.pr. sveti 
trije kralji, sveta trojica itd.). Na pot 
so se odpravile kar s kolesi in 
prekrižarile okolico Hirschaida. 
Nabirale so rastline, ki jih tudi pri 
nas poznamo, šc posebej, če smo 
nekoliko preštudirali knjige našega 
zeliščarja p. Simona Ašiča : hren, 
šentjanževko, navadni potrošnik 
(cikorijo), navadni vratič, preslico, 
kislico, liste borovnic, koprivo, 
kamilico, plešec, liste koruze, 
trpotec, belo in rumeno deteljo, rož
nato oz. vijoličasto obarvano cvetje 
glavinca... Med navedenimi rastlina
mi so tudi take, ki so pri nas manj 
znane, n. pr. madronščica. V šopek 
pa spadajo, kot jc povedala voditelji
ca tega pohoda ga. Ingcborg Rcgcn-
fus, tudi tri rumene kolerabe in trije 
listi navadnega zelja. Od grmovnic v 

šopku ne sme manjkati leska, saj naj 
bi na vrata pritrjeno leskovo šibje 
varovalo gospodarska poslopja, še 
posebej hleve, pred strelo. Na ta 
način naberejo tudi do petdeset 
različnih zelišč. Ob nabiranju pa 
posamezne rastoče rastline in njiho
vo rastišče tudi pridno fotografirajo. 
Kasnjc izdelajo diapozitive in na 
predavanjih seznanjajo ljudi z 
zdravilnimi zelišči in njihovo 
uporabo. 

K A M S FRANKOVSKIM 
ŠOPKOM ? 

Kasneje v župnijskem domu 
pripravljajo šopke, ki jih naslednji 
dan, na sam praznik, v cerkvi najprej 
blagoslovi duhovnik, nato pa jih po 
maši prodajajo ljudem. Denar, ki ga 
na ta način pridobijo, se porabi v 
dobrodelne namene. 

Ljudje v šopek povezana zelišča 
odnesejo domov. V starih časih, ko 
je bilo več kmečkega prebivalstva, so 
te šopke pritrdili na podboje 
hlevskih vrat, kasneje, ko so se rast
line posušile, pa so jih dodajali ob 
Božiču kot zdravilo ali zaščito pred 
boleznijo med živinsko krmo. Na 
praznik svetih treh kraljev pa so z 
žerjavico iz posušenega zeliščnega 
šopka prekadili (t. j . razkužili) 
stanovanjska in gospodarska poslop
ja. Kar jc ostalo pepela, so ga stresli 
na polja oz. v sadovnjake. 

Dandanes, ko se število kmečkega 
prebivalstva vztrajno manjša, najde
mo frankovske šopke na podbojih 
stanovanjskih hiš ali v stanovanjih. 
Pepel pa ljudje raztrosijo po vrtu (če 
ga imajo) ali pa ga nesejo v bližnji 
gozd. Na ta način je naravni krogo
tok do naslednjega leta sklenjen. 

M.A.Ficko 

Prodaja šopkov pred cerkvijo 

T E M N O P O L T I ŠTUDENTJE V L J U B L J A N I 
V časih, ko so v Jugoslaviji šc 

obstajale državne štipendije za 
študente, so prihajali študirat k 
nam iz nerazvitih držav, je bilo na 
Univerzi v Ljubljani kar precejšnje 
število študentov iz Afrike. Prvo 
leto, ko so ti študentje prihajali k 
nam, so sc morali naučiti našega 
jezika in mnogim je to zelo dobro 
uspevalo, tako da jih po govoru 
kmalu niste razlikovali od naših 
študentov; nekateri pa nikoli niso 
zapopadli naših sklanjatev in 
drugih jezikovnih posebnosti. 

Na veterinarski fakulteti v 
Ljubljani sta se tako znašla v istem 
letniku plavolasa študentka zelo 
lepe zunanjosti, imela je velike 
modre oči, in študent Ibrahim iz 
Somalije, ki je bil črn kot biks, kot 
smo temu včasih rekli. Na preda

vanjih sta velikokrat sedela skupaj 
in prav zanimivo ju je bilo videti 
izza predavateljskega pulta. 

Ibrahim je med predavanji 
pogosto pogledoval pod klop, ven
dar to ni motilo nikogar razen 
kolegice, ki ni mogla razumeli, kaj 
ga zanima tam spodaj. Enkrat ga 
je le vprašala: "Ja Ibrahim, kaj pa 
imaš tam spodaj, kaj pa tako 
gledaš dol?" "Tvoje stegno," se je 
glasil kratek Ibrahimov odgovor. 
Bilo je poleti in kolegica je bila 
lahko oblečena, zato ni čudno, da 
Ibrahim ni mogel dolgo zdržati, da 
ne bi malo doli pogledal. 

Drug tak študent iz Afrike, ki se 
nikakor ni mogel naučili 
slovenščine, je obupal in je šel eno 
leto živet nekam na vas, da bo tam 
v tesnem stiku z domačini le 

obvladal slovenski jezik in bo 
potem vpisal študij. Na vasi se je 
udeleževal družabnega življenja z 
domačini, ki so ob raznih 
priložnostih večkrat znali potegni
ti na piano kako steklenico 
domačega sadjevčka in so se med 
seboj pri pitju vzpodbujali: "Kar 
rukni ga, kaj boš gledal." Črni štu
dent, temu ne vem več imena, je 
lako enkrat v taki družbi zagledal 
od daleč mamo svojega prijatelja 
Draga in jo poklical: "Teta od 
Drago, prid sm, boš enga ruknu." 

No, vidile, kako enostaven je 
naš jezik tudi za tujce, če je kak 
sadjevček pri roki. 

Valentin Skubic 

i 

i. 

Čas tiho teče. tke vezi; med prijatelji piše spomine. Tako tiho je minilo tudi 
leto 2002. Vstopili smo v adventni čas, čas pričakovanja, čas upanja, da nam 
prihajajoče novo leto prinese novih radosti in veselja. Čas, ko sc krajani Krške 
vasi s prijatelji zberemo in poveselimo na skupnem silvestrovanju; nazdravimo 
uspehom, pozabimo grenke trenutke in v skupni slogi vstopamo v novo leto 
novim radostim naproti. 

Letošnje srečanje je bilo že sedmo po vrsti. Zbrali smo se v dvorani DC na 
Krki. Ob vedrem razpoloženju vseh zbranih in bogatem kulturnem programu, 
ki so ga pripravili Stil kvartet in ansambel Colbois iz Trebnjega, člani 
mladinske gledališke skupine GSM bejž in plesna skupina Mevlja s Krke. smo 
nazdravili prihajajočemu letu. Udeležba jc bila zelo številna, razpoloženje 
vedro, saj je silvestrovanje trajalo do jutranjih ur. 

V prihajajočem letu želimo vsem občanom in bralcem Klasja sreče, zdravja 
in medsebojnega razumevanja, saj so v skupni sreči napori vsakdanu mnogo 
lažji. 

SREČNO 2003! 
Krajani Krške vasi 

U T R I N E K IZ D O M A STAREJŠIH 
OBČANOV G R O S U P L J E 

Adventno jutro. Zunaj lovijo posamezne snežinke. 

Zvesto začenjam svoj dnevni red: najprej branje, premišljevanje, pisanje na 
koncu hodnika I. nadstropja, v samoti med zelenjem in rožicami: "To je moj 
zimski vrt!" pravi odločna gospa Slavka, ki to rastlinje oskrbuje. Sama pri sebi 
jo imenujem mati korajža, 10 let jc delala v Frankfurtu, sedaj pa najraje poje, 
venomer pa plete. Trikrat me je že karala, a tudi to je odnos človeka do člove
ka. Nekaj med nama sc jc odprlo. 

Nenadoma začujem smeh in govorjenje z zgornjega konca hodnika. Najprej 
se mi zazdi, da jc to žvrgolenje naše sestre Rezke, ki zna utrujenosti navkljub 
mnogokrat napolniti s svojo sočno dolenjščino vse nadstropje. 

Nc, glasovi so mnogi in sc vse bolj približujejo, zagledam skupino, ki odpi
ra vsaka sobna vrata, povsod smeh in klici in pozdravi: "Me smo pa od Rdeče
ga križa iz lvančne Gorice in Vas poznamo in berem«), kar zapišete v Klasju," 
za k I tcc. Približajo se še ostale petere gospe, prav veselo čebljamo, zahvaljujem 
se jim za obisk. Seveda. Saj danes je vendar Miklavževa sobota in Domci smo 
že kar nekaj dni presenečeni z nenadnimi obiski. Pred dvigalom se s skupino 
Rdečega križa burno poslovimo, ko pa sc vrnem v svojo sobo, najdem na 
postelji Miklavževo presenečenje. 

Ah, pozabila sem prosit prijazne Ivanjščice, da bi sc vpisale za spomin v 
mojo vpisno knjigo za obiske. Naj jim v našem Klasju navedem vsaj nekaj 
obiskov: Karel Puš, Pavel Groznik, pesnica Karolina Zakrajšek, slikar prof. 
Marijan Tršar, Leopold Sever, nekaj prijaznih Višnjank, tudi Anica Pctrič in 
Marico Pilko in dve skupini študentov. 

Prijatelj Leopold Sever pa je napisal na listek, katerega sem prilepila v vpis
no knjigo, takle verz: 

"Sem hodil v brlog, 

je bla zmeraj doma, 

zdaj hodim v 'dom', 

mi pravjo 'je šla." \ \ V * 

P R I R E D I T E V R K 
Šentviški Rdeči križ je letos že četrtič pripravil prednovoletno srečanje 

upokojencev, starih več kot 70 let. Povabil je tudi večkratne darovalce krvi, 
in predsednica RK. gospa Mirni Anžlovar, jim je podelila posebna priznan
ja. Prireditev je lepo uspela; kako tudi nc bi, ko pa so nam šentviški Slavč-
ki tako lepo zapeli nekaj svojih pesmi. Nastopajoči otroci so nas navdušili. 
Hvaležni smo vsem nastopajočim. Še posebej hvala ekipi, ki je pripravila 
vse, kar jc bilo potrebno. 

Hvala vam za prisrčnost in prijaznost. 
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I n f o r m a c i j a o s p r e m e m b a h v o b v e z n e m 
z d r a v s t v e n e m z a v a r o v a n j u s 1.1.2003 

1. januarja 2003 stopijo v veljavo določbe zakona spremembah in dopol
nitvah zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju 
(ZZVZZ-F; Ur. 1. RS št. 60/02; v nadaljevanju: zakon), ki uvajajo korenite 
spremembe pri postopku uveljavljanja pravic iz obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, ter nov zakon o delovnih razmerjih (Ur. 1. RS, št. 42/02), ki uvaja 
spremembe pri pravici do nadomestila plače za čas odsotnosti od dela zara
di bolezni ali poškodbe, ki ni povezana z delom. Ker se omenjene spremembe 
nanašajo na obvezno zdravstveno zavarovanje, katerega izvajalec je Zavod za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije (v nadaljevanju: Zavod), Zavod slovensko 
javnost podrobneje seznanja s spremembami. 

Spremembe pri postopku 
odločanja o pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja sledijo 
odločbi Ustavnega sodišča RS, ki 
zahteva prilagoditev postopka 
odločanja o pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja 
določbam zakona o splošnem 
upravnem postopku ter pri
lagoditev postopkov odločanja o 
pravicah iz obveznega zdravstvene
ga zavarovanja načelu racionalnosti 
in hitrosti. Temeljni cilji zakonskih 
sprememb naj bi izboljšali pravno 
varstvo zavarovanih oseb v postop
kih odločanja o pravicah iz 
obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, poenostavili postopke 
odločanja o pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja ter 
povečali pomen strokovno-medi-
cinskih indikacij pri odločanju o 
pravicah iz obveznega zdravstvene
ga zavarovanja. Najpomembnejša 
sprememba je ukinjanje zdravnišk
ih komisij kot izvedenskih organov 
Zavoda. To delo po novem opravl
jajo "imenovani zdravniki" in 
zdravstvene komisije Zavoda, ki 
imajo ustrezna pooblastila, da 
zavarovanim osebam in delodajal

cem v splošnem upravnem postop
ku omogočajo učinkovito varstvo 
pravic. 

Spremembe pri pravici do nado
mestila plače za čas odsotnosti od 
dela sledijo novostim uvodoma 
navedenih zakonov in se kažejo 
zlasti v razširitvi pravice v breme 
obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, novi razmejitvi 
obveznosti med delodajalci in 
Zavodom, urejanju področja nado
mestil za čas začasne zadržanosti 
od dela v smislu izboljšanja evidenc 
o začasni zadržanosti od dela, ki so 
podlaga za razmejitev obveznosti 
med delodajalcem in Zavodom, ter 
razširitev pravice do nadomestila 
plače tudi v primerih prostovoljne
ga darovanja krvi. 

Spremembe v postopkih 
odločanja o pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja 

Doslej je zakon o zdravstvenem 
varstvu in zdravstvenem zavarovan
ju določal, da je podajanje 
strokovnih medicinskih mnenj v 
pristojnosti zdravnika oziroma 
zdravniških komisij kot izvedenskih 

organov Zavoda, ki sodelujejo v 
postopkih uveljavljanja pravic. O 
samih pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja pa je 
odločala pristojna območna enota 
Zavoda oziroma Direkcija Zavoda. 
Skladno z zakonom pa bodo po 
novem na prvi stopnji v postopkih 
za uveljavitev pravic iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja odločali 
imenovani zdravniki, ki jih imenuje 
upravni odbor Zavoda. Imenovani 
zdravnik tako: 

o odloča o začasni nezmožnosti 
za delo iz bolezenskih razlogov 
za delo nad 30 dni in v vseh 
drugih primerih, ko je izplače
valec nadomestila plače 
obvezno zdravstveno 
zavarovanje, razen če gre za 
nego, spremstvo ali izolacijo 
zavarovane osebe, o kateri 
odloča njen osebni zdravnik; 

o odloča o zahtevi zavarovanca 
ali delodajalca za presojo 
ocene izbranega osebnega 
zdravnika o začasni nez
možnosti za delo do 30 dni; 

o odloča o napotitvi na zdravil
iško zdravljenje; 

o odloča o upravičenosti zahteve 
po medicinsko-tehničnemu 
pripomočku pred iztekom tra-
jnostne dobe in o pravici do 
zahtevnejših medicinsko-
tehničnih pripomočkov; 

o odloča o upravičenosti zdravl
jenja v tujini. 

O svoji odločitvi imenovani 
zdravnik izda sklep. Pritožba 

zoper sklep nc zadrži njegove 
izvršitve. Na sklep imenovane-

M O J S T R I I Z P E K A R N E 

ga zdravnika se lahko pritoži 
zavarovana oseba ali deloda
jalec. Pritožbo obravnava 
zdravstvena komisija, ki jo 
imenuje upravni odbor Zavo
da, in ki jo sestavljata dva 
zdravnika in en pravnik. 
Komisija o svoji odločitvi izda 
sklep, ki je dokončen. Zoper 
sklep zdravstvene komisije jc 
možna tožba na Delovnem in 
socialnem sodišču v Ljubljani. 

Drugačen je postopek v primerih 
odločanja o pravici do nadomestila, 
pogrebnine, posmrtnine, povračila 
potnih stroškov, pridobitvi, spre
membi ali izgubi lastnosti 
zavarovane osebe, pravici proste 
izbire zdravnika in drugih pravicah 
iz zakona ter drugih zahtevah iz 
obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, saj o njih na prvi stop
nji odloča območna enota Zavoda, 
na drugi stopnji pa Direkcija Zavo
da. 

Osnovne informacije o postopku 
odločanja o pravicah iz obveznega 
zdravstvenega zavarovanja so 
zavarovancem dostopne tudi preko 
avtomatskega telefonskega odzivni
ka Zavoda na telefonski številki 
01/30-77-300, in sicer v okviru 
poglavja 8 in 9. 

Spremembe pri pravici do nado
mestila plače za čas odsotnosti od 
dela 

1.1.2003 prične veljati novi zakon 
o delovnih razmerjih, ki v 137. 
členu opredeljuje pravico delavca 
do nadomestila plače za čas odsot
nosti od dela kakor tudi trajanje te 
pravice. 

3. odstavek 137. člena zakona o 

delovnih razmerjih določa, da delo
dajalec izplačuje nadomestilo plače 
iz lastnih sredstev v primerih nez
možnosti delavca za delo zaradi 
njegove bolezni ali poškodbe, ki ni 
povezana z delom, in sicer do 30 
delovnih dni za posamezno odsot
nost z dela, vendar po novem le 
največ za 120 delovnih dni v 
koledarskem letu. To pomeni, da se 
začasne nezmožnosti za delo do 30 
dni seštevajo, in ko dosežejo skup
no število 120 delovnih dni v 
koledarskem letu, preide obveza 
plačila nadomestila plače na 
obvezno zdravstveno zavarovanje 
že za 1. naslednji dan začasne nez
možnosti za delo, torej 121. delovni 
dan. Za ugotavljanje, kdaj preide 
breme izplačila nadomestila na 
Zavod, torej za pridobitev dokazil o 
izpolnitvi cenzusa 120 dni, se v 
postopek uvede načelo, da je 
dokazno breme na strani delodajal
ca, kar pomeni, da mora deloda
jalec obvestiti svojega delavca, da 
mu je že izplačal v svoje breme 
nadomestilo plače za 120 delovnih 
dni v koledarskem letu zaradi 
bolezni ali poškodbe izven dela. Le 
na ta način bo osebni zdravnik 
delavca seznanjen z datumom, ko 
preide nadomestilo v breme 
obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, in ga pravočasno 
napotil k pristojnemu imenovane
mu zdravniku Zavodu. Zavod bo za 
te primere refundiral delodajalcu 
nadomestilo plače le tedaj, če bo 
imenovani zdravnik Zavoda ugo
tovil, da je začasna nezmožnost 
delavca za delo utemeljena. 

4. odstavek 137. člen zakona o 
delovnih razmerjih tudi določa, da 
če gre za dve ali več zaporednih 
odsotnosti z dela zaradi iste bolezni 

R A Č U N A L N I K I P A O B Č U T K A 
Z A T E S T O V S E E N O N I M A J O 

Ko je mojster Tone Vencelj začel spoznavati 

pekovski poklic, je bila peka kruha pravo težaško 

delo. Ogromne peči so peki sami kurili na drva 

in jih po končanem delu očistili. Temperaturo 

so merili po občutku, testo so mesili ročno. Danes 

so številni procesi računalniško krmiljeni. 

A nekatere stvari se niso spremenile. 

Tone Vencelj je resnično pravi mojster. Pohvali se 
lahko z izjemnim občutkom za sestavine in testo. 
Dobro moko danes določi laboratorij, Tone pa jo 
prepozna že po vonju. 'Testo je v resnici živo! Dober 
pek je tisti, ki ima občutek za sestavine in za to, 
kako se testo spreminja", pravi. 

S peko se je pričel ukvarjati davnega leta 1960 in 
še danes je pri kruhu. Vse se je začelo kot naključna, 
a mikavna ponudba prijatelja, ki se ji 17-letni Tone 
ni upal odreči. Začel je kot vajenec v pekarski 
delavnici, kjer so vse delali ročno: od mesenja testa 
do kurjenja peči. Skupaj z mojstrom sta pekla le 
dve vrsti kruha, ki pa sta ga napekla tudi do tristo 
kilogramov. 

Razmere so se v Pekarni Grosuplje zelo spremenile. 
Danes je najsodobneje opremljena pekarna pri 
nas. Pekom lajšajo delo naprave za pregled surovin, 
za mešanje testa in sodobne peči. 

Prostori, kjer pečejo kruh, so prvi v Sloveniji tudi 
klimatizirani, s čimer so se pomembno izboljšali 
delovni pogoji. 

Računalniško krmiljeni procesi so bistveno olajšali 
pripravo testa in peko kruha, vendar Tone svoje 
mlade vajence še vedno uči ročnega dela. 
Z natančnostjo in občutkom za testo pridobijo 
izkušnje. Mojster jih navaja k potrpežljivemu delu, 
ker prave sestavine še niso zagotovilo za uspeh. 
" Stroj se ne more prilagoditi tako kot roka", nam 
je razložil. Testo je zelo občutljivo na spremembe 
temperature, vlažnost v zraku in nenazadnje tudi 
na posebnost peči. Zato si izdelki, spečeni v dveh 
različnih pečeh, čeprav so iz enakega testa, lahko 
sploh niso podobni. Kljub vsem spremembam, 
dober kruh še vedno naredi predvsem ljubezen 
do peke in poklica. 

Čeprav se je velik del njegovega poklicnega 
življenja odvijal ponoči, je mojster Tone Vencelj 
našel čas za svojo konjiček, rekreativni šport. 
Še pred nekaj leti je zelo rad tekel in se udeleževal 
gorskih tekov po vsej Sloveniji, Avstriji in Italiji. 

lekarna . 
Qrosupiie 
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ali poškodbe, ki ni povezana z delom (recidiv), do 30 delovnih dni, pa traja 
v posameznem primeru prekinitev med eno in drugo odsotnostjo manj kot 
deset delovnih dni, izplača delodajalec za čas nadaljnje odsotnosti od 
prekinitve dalje, nadomestilo plače v breme zdravstvenega zavarovanja. 
Praktično to pomeni, da v primeru, koje delavec spoznan na podlagi mnen
ja osebnega zdravnika kot začasno nezmožen za delo na primer za obdob
je 3 dni in mu je nato začasna nezmožnost za delo prekinjena, po 9 dneh pa 
je zaradi iste bolezni ali poškodbe, ki ni povezana z delom, ponovno spoz
nan kot začasno nezmožen za delo, velja, da od 1. dneva nove začasne nez
možnosti za delo dalje nadomestilo plače že bremeni Zavod. Vendar pa bo 
v primeru recidiva osebni zdravnik moral zavarovanca takoj napotiti k 
imenovanemu zdravniku Zavoda. 

Višina nadomestila plače in osnova zanjo je opredeljena v 31. členu 
zakona o zdravstvenem varstvu in zdravstvenem zavarovanju. Višina nado
mestila znaša 90 % osnove ob zadržanosti od dela zaradi bolezni, oziroma 
80 % osnove ob zadržanosti od dela zaradi poškodbe izven dela, nege 
družinskega člana in spremstva, ki ga odredi zdravnik. Osnova je povpreč
na mesečna plača za nadomestila oziroma povprečna osnova za plačilo 
prispevkov k koledarskem letu pred letom, v katerem je nastala začasna 
zadržanost od dela. Do sedaj jc bila osnova in višina nadomestila enaka v 
primerih začasne nezmožnosti za delo do 30 dni kakor tudi nad 30 dni. 
Skladno z 8. odstavkom 137. člena zakona o delovnih razmerjih pa je sedaj 
določeno, da znaša višina nadomestila plače delavca zaradi bolezni oziroma 
poškodbe izven dela, ki bremeni delodajalca, 80% plače delavca v pretek
lem mesecu za polni delovni čas. To praktično pomeni različno višino in 
osnovo nadomestila plače v primerih začasne nezmožnosti za delo zaradi 
bolezni in poškodbe izven dela do 30 dni in nad 30 dni, kakor tudi v primer
ih, opredeljenih v 3. in 4. odstavku 137. člena zakona, torej tudi znotraj 30 
dni začasne nezmožnosti za delo. ' 

Pomembno novost uvaja tudi 2. odstavek 169. člena zakona o delovnih 
razmerjih, ki določa, da izplačilo nadomestila plače v primeru odsotnosti z 
dela zaradi darovanja krvi, in sicer za dan, ko delavec prostovoljno daruje 
kri, bremeni obvezno zdravstveno zavarovanje, in sicer v višini 100% 
osnove za nadomestilo plače. V primeru zadržanosti od dela na dan 
darovanja krvi zavarovanca ni potrebno napotiti k imenovanemu zdravniku 
Zavoda niti izpolniti Potrdila o upravičeni zadržanosti od dela, temveč 
bodo delodajalci v ta namen Zavodu predložili Potrdilo o darovanju krvi, ki 
ga izda Zavod RS za transfuzijsko medicino, in posebno potrdilo, iz katere
ga je razvidna osnova za nadomestilo plače. Delodajalec obe potrdili pred
loži Zavodu ob vložitvi refundacijskega zahtevka. 

Ker zakon o delovnih razmerjih ureja oziroma velja le za delovna razmer
ja, ki sc sklepajo s pogodbo o zaposlitvi med delavcem in delodajalcem, se 
določbe 137. in 169. člena zakona o delovnih razmerjih uporabljajo le zanje. 
Torej Ic-tc nc veljajo za t.i. samozaposlene: za kmete, samostojne podjet
nike, samostojne kulturne delavce itd.. To med drugim pomeni, da osebni 
zdravniki napotujejo k imenovanemu zdravniku Zavoda za odločanje o 
začasni nezmožnosti za delo v primerih iz 137. člena Zakona o delovnih 
razmerjih (nad 120 koledarskih dni izplačanega nadomestila v breme delo
dajalca in v primeru recidiva) samo tiste zavarovanec, ki so v delovnem 
razmerju. 

Osnovne informacije o pravici do nadomestila plače so zavarovancem 
dostopne tudi preko avtomatskega telefonskega odzivnika Zavoda na tele
fonski številki 01/30-77-300, in sicer v okviru poglavja 5. 

Pravni, administrativni in finančni vidiki izvajanja sprememb 

Na podlagi zakonodaje, ki stopi v veljavo 1.1.2003, je Zavod izvedel 
postopek dopolnjevanja in usklajevanja Pravil obveznega zdravstvenega 
zavarovanja, ki jih je 10.12.2002 obravnavala in sprejela skupščina Zavoda 
na decembrski seji, nanje pa mora dati skladno z zakonom soglasje še min
ister za zdravje. Da bi zagotovili nemoteno uveljavljanje pravic zavarovanih 
oseb, je Upravni odbor Zavoda 6.11.2002 sprejel tudi Pravilnik o spre
membah in dopolnitvah Pravilnika o obrazcih in listinah za uresničevanje 
obveznega zdravstvenega zavarovanja, na podlagi česar je Zavod pripravil 
spremembe nekaterih listin in prečiščena besedila navodil za izpolnjevanje 
teh listin, ki jih je objavil v Zavodovem glasilu Občasnik - akti in navodila 
št. 4/2002. Omenjena navodila pričnejo veljati 1.1.2003. Za uvajanje novih 
obrazcev in listin je določeno prehodno obdobje, tako da bo Zavod spreje
mal dosedanje obrazec in listine do 31.1.2003. 

"Navodilo o uresničevanju pravice zavarovancev do začasne zadržanosti 
od dela in do nadomestila plače" natančneje določa upravičenec do nado
mestila plače v breme obveznega zdravstvenega zavarovanja, pristojnosti za 
ocenjevanje začasne nezmožnosti za delo in za izdajo nove listine Potrdilo 
o upravičeni zadržanosti od dela (Obr. BOL/02), ki nadomešča dosedanjo 
listino Potrdilo o upravičeni zadržanosti od dela (Obr. BOL/01), vsebino in 
način izpolnjevanja omenjene nove listine ter uveljavljanje in obračun 
nadomestila plače. Bistvena novost je, da bo treba v Potrdilo o upravičeni 
zadržanosti od dela posebej vpisati prejšnjo zadržanost od dela - recidiv, 
povsem nova pa je zadnja stran navedene listine, kamor vpiše podatke delo
dajalce oziroma pristojna izpostava Davčne uprave RS. 

Zaradi nove organizacije in novih organov Zavoda ter vodenja postopkov 
ob upoštevanju določb zakona o splošnem upravnem postopku znašajo 
finančne posledice sprejetega zakona ( Z Z V Z Z - F ) za Zavod po prvih oce
nah letno najmanj 100 mio SIT. Zaradi zakonskih sprememb pri pravici do 
nadomestila plače med začasno nezmožnostjo za delo pa znašajo finančne 
posledice zakonskih sprememb za Zavod po prvih ocenah letno najmanj 3,3 
mlrd SIT. 

C v e t j e , čistoča i n u r e j e n o s t - p o n o s k r a j a 
Z željo, da bi bilo naše okolje 

vedno skrbno negovano in čisto, smo 
na občnem zboru našega društva 
ustanovili Komisijo za ocenjevanje. 
Dogovorili smo se, da bomo ocenje
vali urejenost vasi, posameznih hiš in 
kmetij v KS Šentvid pri Stični. Junija 
so vsa gospodinjstva v kraju prejela 
dopis o tej nameri. 

Že za 33. Tabor pevskih zborov je 
bil naš kraj ozaljšan s cvetjem, in 
tako je bilo vse do pozne jeseni, ko 
so nas sivi in megleni oblaki začeli 
opominjati, da prihajata zima in 
mraz. 

Urejenost našega bivalnega okolja 
je po večkratnem ogledu ocenila 
komisija, ki so jo sestavljali člani 
domačega turističnega društva in 
zunaji ocenjevalki, gospa Ivanka 
Polancc, dipl. ing. agronomije, ki 
pripravlja oddaje o kmetijstvu na 
nacionalnem radiu, in gospa Marija 
Orešnik, dip. ing. agr., znana tudi 
kot odlična turistična vodnica. 

Ni nam bilo žal časa za ogledovan
je vasi, kmetij in naselij. Ugotovili 
smo, da skrbimo za urejenost 
domačega okolja. Na ocenjevalnem 
pohodu smo opazili veliko lepo 
ocvetličenih hiš s čistimi fasadami, 
izbrano urejenimi vrtovi in vrtički. 
Zavedamo sc, da je za to potrebnih 
nešteto ur pridnih rok, predvsem pa 

ljubezni do vsega lepega, do cvetja. 
Zapišemo lahko, da si pohvalo 
zaslužijo mnogi. 

Danes nam fotogafije obujajo 
spomine na lepoto in urejenost 
kraja. Seveda k prikupnosti prispe
vajo tudi miniaturni kozolci - ti tip
ični predstavniki dolenjskega 
podeželja. 

Po temeljitem premisleku se je 
ocenjevalna komisija odločila, da 
podeli naslednja priznanja: 

Najlepše urejena vas v KS Šentvid 
je novi del vasi V. Cešnjice. 

Najlepše urejeno naselje: Šentvid -
Goli vrh. 

Priznanji prejmeta še naselji 
Šentvid - Mandrga in Šentvid - Na 
hribu (južni del). 

S cvetjem najbolj bogata kmečka 
domačija pa je kmetija Marjana 
Kastelica z Malega Kala. 

Koliko litrov vode dnevno potre
bujejo vse rože v latah kmečkega 
kozolca in na gredah okoli vzorno 
urejene hiše? 

Pravo mero posluha za ohranjanje 
lepote doma pa smo opazili na 
kmetiji Andreja Markoviča v Zgorn
jem Anžlovem. 

Na prostoru pred kmečko hišo in 
gospodarskim poslopjem ter hlevom 
raste trava, ki je skrbno pokošena. 
Vsepovsod pa cvetje, ki spada prav 

na kmečko dvorišče. Ocena komisije 
jc bila: odlično! 

Za skrbno obnovo stare kmečke 
hiše je poskrbel Zvone Ccbular od 
Sv. Roka. Čestitamo. 

Prijetno presenečenje je urejena 
cvetlična greda na križišču pod 
cerkvijo Sv. Roka. Krajevni skupnos
ti predlagamo, da pomaga urediti 
krožišče z dodatnim asfaltiranjem 
peščene površine in ureditvijo trav
natega dela z robniki. 

K urejenosti kraja prispevajo tudi 
skrbno negovani in ocvetličcni Gasil
ski dom, Dom upokojencev, Osnov
na šola Ferda Vesela, Center za 
zdravljenje bolezni otrok, spomeniki 
in trgovina Vele. 

Vsem, ki skrbite za lep izgled svo
jega doma in našega kraja, smo 
hvaležni. Veselimo sc z dobitniki 
pohval in priznanj. In nenazadnje: 
tudi prijaznost in dobrota ljudi sta 
odraz kraja. Prav ob koncu leta jc 
prijetno doživljati in razdajati pri
jaznost in dobroto. 

Pravijo, da vsak listič nosi v sebi 
lepoto sveta. 

Tako jc tudi v vsaki besedi skrita 
misel za SREČO. 

/M II) napisala M. V. 

Uspešno d e l o Društva u p o k o j e n c e v 
Šentvid pr i Stični 

V letošnjem letu smo bili upoko
jenci kar dejavni. Na občnem 
zboru smo si naložili kar veliko 
dela, naredili smo skoraj vse načr
tovano, le adaptacija podstrešja se 
je odmaknila za nedoločen čas, saj 
nam primanjkuje finančnih sred
stev. 

Naš dom je res lep, saj smo od 
predlanskega leta že skoraj vsega 
prenovili. Letos je bila na vrsti 
konferenčna soba za katero smo 
kupili tudi nove stole in na streho 
smo namestili snegolovc. 

V domu imajo svoj sedež še 
Letalski klub, Rdeči križ. Turis
tično društvo in Zveza 
borcev.Rdečemu križu dajemo 
vsako prvo sredo v mesecu na 
razpolago sobo v kateri merijo pod 
strokovnim vodstvom krvni pritisk 
in sladkor. 

Poskrbeli smo tudi za druženje, 
saj smo poleg občnega zbora 
pripravili izlet v Goriška Brda, na 
srečanje vseh upokojencev 
Slovenije v Slovenj Gradcu in bili 
smo tudi na nepozabnem izletu pri 
Porabskih Slovencih. Topel spre
jem pa smo priredili za upoko

jence iz Idrije. V juniju smo s 
pomočjo skoraj vseh delujočih 
društev v Šentvidu priredili 
"Srečanje prijateljev in veselih 
ljud"". Sklenili smo, da bo to v 
bodoče tradicionalna prireditev, 
dan šentviških upokojencev. Seve
da bo treba idejo še doreči. S kul
turnim programom smo sodelovali 
na srečanju koordinacije v 
Dobropolju. Ga. Majda Verbičjev 
novembru pripravila program 
prireditev "Jesenske urice", na 
kateri sta sodelovali mladi čelistki 
in violinistka, svojo občuteno 
poezijo nam je brala pesnica Mar
ija Pilko, slikarski umetnik in 
šaljivi pisec domače besede gos
pod Tone Drab je prinsel na 
vpogled eno izmed svojih 
slikarskih del in prebral nekaj 
šaljivih pripovedi v verzih. Ob tej 
priliki smo tudi izročili skromna 
darila gospe Nuši Volkar in Joži 
Duša za nesebično pomoč pri 
pripravi prireditev. Res je bil lep 
večer in samo želimo si lahko še 
Zimskih uric. 

V naših glavah se poraja še 
veliko idej, kako bi popestrili naše 

tretje življenjsko obdobje. Pa naj 
tc počakajo na prihajajoče novo 
leto. Za zdaj pa naj sc zahvalimo 
vsem, ki so nam finančno poma
gali v tem letu, še posebej podjetju 
Topp, d.o.o. in vsem ostalim 
darovalcem in nc borno jih našte
vali, da ne bi koga pozabili. Hvala 
vsem. Upokojenec, ki šc niso naši 
člani pa vabimo, da se včlanijo. 

J. Modic 

Kf D O B 

KRAJEVNA 
SKUPNOST DOB 

Vsem krajankam in krajanom Krajevne skupnosti Dob želimo 
vesele božične in novoletne praznike. V novo leto 2003 pa naj vas 
spremlja iskrena želja po sreči, zdravju in delovnih uspehih. 

Obenem se zahvaljujemo vsem volivkam in volivcem za izkazano 
zaupanje. S pomočjo vas in občine upamo, da bomo to zaupanje 
opravičili. 

Predsednik in člani sveta KS Dob 

Zavod /a prostorsko, komunalno 
in stanovanjsko urejanje 
(Grosuplje, d.o.o. 

PRI GRADNJI VAŠEGA 

NOVEGA ALI 

ADAPTACIJI OBSTOJEČEGA 

OBJEKTA 

vam nudimo: 

IZDELAVO LOKACIJSKE 
DOKUMENTACIJE 

IZDELAVO PROJEKTNE 
DOKUMENTACIJE ZA VSE 
VRSTE OBJEKTOV 

PRIDOBIVANJE 
DOKUMENTACIJE ZA 
GRADBENO DOVOLJENJE 

Najdete nas na Taborski cesti 3 
v Grosuplju in po telefonu 

(01) 781-03-20 
781-03-28 

ZA VOD ZA ZDRA VSTVENO ZA VAROVANJE SEOVENIJE 
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O B I S K O V A L I S M O STAREJŠE I N B O L N E 

Tudi letos je naša krajevna organi
zacija Rdečega križa iz Ivančnc 
Gorice obiskala in obdarila vse nad 
SO let stare občane, bolne otroke in 
starejše krajane KS Ivančna Gorica, 
kakor tudi vse v Domu za ostarele 
Grosuplje. 

Članice smo pripravile 22 velikih 
paketov z raznovrstno prehrano, ki 
smojih razdelile občanom, najbolj 
potrebnim pomoči. Poleg teh smo 
pripravile tudi 83 manjših paketov, 
namenjenih bolnikom (tudi 
otrokom) ter strejšim nad 80 let. Vsi 
ti paketi se sc po naseljih KS ivanč
na Gorica dostavili 3. in 4. decem
bra. 

Za Miklavža smo obiskale tudi vse 
v Domu za osterle Grosuplje. 129 
daril smo razdelile med domače, ki 
so prejeli večja ter med ostale, ki so 
dobili manjša darila. 

Razveselile smo jih, čeprav le za 
kratek čas. Ostale smo z njimi, z 
vsako malo pokramljale ter bile 
pripravljene poslušati tudi njihove 

žalostne zgodbe. Mnogi bi sc še kdaj 
radi vrnili v svoje rodne kraje pa se 
jim ta želja ne izpolni zaradi mnogih 
razlogov. Žalost in upanje, da bo 
mogoče jutri bolje, jih spremljata iz 
dneva v dan, kljub temu, da v domu 
osebje lepo skrbi za njih. Vsakemu 
posebej smo stisnile roko z željo, da 
bi jim zdravje dobro služilo in da bi 
se naslednje leto spet videli. Dlje 
časa smo se zadržale v zaprtem odd
elku, v katerm se nahajajo ljudje, ki 
se zaradi narave svoje bolezni ne 
morejo svobodno gibati izven doma, 
zato so pod posebnim nadzorom 
osebja. Tudi z njimi smo pokramljale 
ter jih počastile s kavico, sokom, 
čokolado, banabani in keksi. Težko 
naj je bilo pri srcu, ko smo zapuščale 
dom. Ozrle smo se nazaj in si mislile, 
kako hudo nam bo nekoč, ko bomo 
mogoče morale zapustiti svoje 
domove in sc odpraviti v poslednje 
domovanje, kjer se čaka in tudi 
dočaka poslednjo spremljevalko, kar 
je najbolj kruta misel, ki spremlja 

mnoge, zavedajoč se minljivosti 
našega kratkega življenja. 

Apeliramo na vas, drage bralke in 
bralci, obiskujte te ljudi, saj se radi 
pogovrjajo in tako za nekaj 
trenutkov pozabijo kje so. Dajet jim 
upanja in občutka, da niso poz
abljeni. 

Miklavž pri RK Ivančan Gorica pa 
tudi tokrat ni pozabil na uboge in 
osamljene na Planini. Dobri ljudje so 
zbrali denar in nabavili prehrano za 
Motozove, katero so osebno tudi 
dostavili v nedeljo. 

Pozabili pa nismo niti na 
KOSOVO PEPCO iz Debeč, saj je 
tudi pri njej nosil Miklavž. Ob 
vračanju iz Planine, smo sc oglasile 
tudi pri njej ter ji na hotro posprav
ile novo bivališče ter ji počistile, 
prezračile in prcobrcklc njo in 
posteljo, na mizo pa ji položile 
Miklavževa darila (hrano). 

Tako vasj nekaj dni nc bo 
pogrešala dobrot. Škoda bi bilo 
zamuditi njenega začudenega in 
hkrati veselega izraza na obrazu. 
Bila je vidno ganjena in srečna z 
občutkom, da ni pozabljena. 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem kra
janom, ki ste nesebično darovali ter 
tako pripomogli, da smo lahko z 
vašo pomočjo dali več. 

Še posebna zahvala pa Občini 
Ivančna Gorica ter ga. Tosji Koc-
jančič. 

Predsednica Krajevne organizacije 
Rdečega križa Ivančna Gorica 

Lojzka Sever 

M L A D I IZ P G D STIČNA 
N A I Z L E T U 

Članice K O R K Ivančna G o r i c a n a o b i s k u p r i 
naši d o l g o l e t n i članici R K g o s p e Tončki 

Pušljar o b p r a z n o v a n j u 9 0 - l e t n i c e 
natančno spominja aktivnega sodelovan
ja v KS Ivančna Gorica. Dolga leta je 
pomagala in darovala ubogim z dobrimi 
nasveti, prošnjami in tudi materialno. 
Danes ji moči dovoljujejo le pogled na 
svojo hišico, ki jo ima na sliki poleg sebc. 
To ji je edina tolažba, saj pravi, da na 
vsake toliko časa pogleda domov in sc v 
mislih sprehodi po njej. Bolezen jo je žal 
prikovala na posteljo in tako ne more več 
sama hoditi. Njeno zanimanje jc bilo res 
veliko: vsakega posebej iz vasi Hudo, 
Draga, Stranska vas pa tudi daleč okoli sc 
še živo spominja, kot da bi ravnokar 
prišla od doma. 

Ciospe Tončki še enkrat iskreno česti
tamo za njen visoki jubilej ter ji želimo še 
veliko lepih spominov na njen domači 
kraj, in seveda, kar je najbolj potrebno, 
da bi sc ji zdravje povrnilo. 

Predsednica Krajevne organizacije 
Rdečega križa Ivančna Gorica 

Lojzka Sever 

Sredi decembra je praznovala nekdan
ja krajanka naselja Malo Hudo svoj 9(1. 
rojstni dan. Našle smo jo v sobi Doma 
starejših občanov Grosuplje, kjer živita 
skupaj s sestro. 

Gospa lončka v tem okolju živi že 4 

leta, in vseh, ki smo jo obiskale, pa nas le 
ni bilo tako malo. je bila zelo vesela. Med 
veseljem so tekle grenke solze, saj je bila 
vidno ganjena. 

Gospa Tončka je še kako dobrega 
spomina in vse dobro premisli, saj se 

K A K O M A L O J E P O T R E B N O . . . 
V času, ko sta skromnost in pre

prostost precej slabo cenjeni vrlini, se 
vprašamo kakšne generacije ljudi 
vzgaja histerično potrošniška družba, 
polna nezdrave konkurence, 
škodoželjnosti in vsesplošnega 
metanja polen pod noge. Neusmilje
na tekma za bogastvom, ugledom, 
častjo je iz marsikaterega poštenega 
človeka naredila nevrotično senco 
pehanja za boljši položaj, za večjo 
plačo, za prestižnejše mesto na 
družbeni lestvici. Todaj, ali ni v tem 
skoraj blaznem hrepenenju skrit hud 
paradoks? Kdo ima boljši položaj -
tisti, ki od zore do mraka išče 
najboljšo rešitev izključno zase in za 
svoje udobje, ali tisti, ki zmore v 
okviru lastnih možnosti odpirati 
pogled še kam drugam, ne samo v 
lastno denarnico? 

Tudi v naši občini smo priče takšnih 
in drugačnih dokazovanj najboljše 
poti, vizij prihodnosti v dobro vseh 
občanov, velikih besed, ki se razblini
jo ob prvem pišu neodobravanja. So 
pa ljudje, ki znajo poleg koristi za 
splošno družbo, videti tudi potrebe 
najbolj neopaznega posameznika. 
Tudi v primeru Jožefe Šerek iz 
Dcbečcga gre prav za to. Za preprost 
izraz pozornosti nekomu, ki si sam ne 
more in tudi ne zna pomagati. Za 
spoštovanje človeka takšnega, 
kakršen je, za občudovanje nekega 
skrivnostnega ponosa in mogočne 
ljubezni do koščka zemlje, ki človeku 
pripada. Prav teh lastnosti pa nam 
mnogokrat krepko primanjkuje. 
Ponos, zvestoba lastnim načelom, sol
idarnost do bližnjega so lastnosti, ki 
jih čas. tempiran na trenutne užitke 

enostavno nc more podpirati. Zdrava 
pamet pa kliče po tem, da vsakdo 
izmed nas misli s svojo glavo, da se 
sprašuje o svojem mestu in 
poslanstvu na tem svetu, da išče 
odgovore na majhna vprašanja in da 
se trudi, da bo svet okoli njega lepši 
in prijaznejši. 

Po zaslugi preproste človeške soli
darnosti, posluha občine in župana 
Jerneja Lamprcta ima Jožefa danes 
novo hišo. Hiša, ki je več kot le streha 
nad glavo. Jc dom, je varnost, je 
zavetje in zavest, da je na svojem. 
Dobri ljudje, ki jih jc stiska in potre
ba ganila so velikodušno prispevali za 
napeljavo vodovoda in elektrike za 
Jožefino hišo. Vsem njim jc Jožcfin 
nasmeh potrditev njihove odločitve 
za solidarnost, vsem ostalim pa naj bo 
ta zgodba v premislek in vzpodbudo. 

Novak Dragica 

Kot nagrado za celoletno sodelovanje v PGD Stična smo vsi mladi gasilci in 
gasilke v soboto 7.12.2002 dobili izlet v Ljubljano. Kljub mrzlemu dnevu smo 
bili dobro razpoloženi in polni pričakovanj. Ob deveti uri zjutraj smo sc zbrali 
pred gasilskim domom v Stični in sc z dvema kombijema odpeljali v Ljubljano 
na karting stezo v BTC. Doživetje jc bilo veliko, saj še nobeden izmed nas ni 
vozil kartinga. Za dobro vzdušje smo poskrbeli sami. Vozili smo sc tri ure. 
Tudi za jedačo in pijačo jc bilo poskrbljeno. Popoldne ob enih smo sc vrnili v 
Stično pred gasilski dom, kjer so na izlet nestrpno čakali mlajši pionirji in pio
nirke do 11. leta starosti, ki so sc odpeljali v halo Tivoli v zabaviščni park, kjer 
so sc vozili z avtomobilčki, pokali balone, igrali na fliperje in šli v hišo stra
hov. Ogledali pa so si tudi ljubljanski grad. Pozno popoldne so sc veseli vrnili 
domov. Vsi si želimo še takih izletov. 

Lep gasilski pozdrav. 
MATEJA JEREBIC 

PIONIRJI IN M L A D I N C I IZ 
STIČNE N A G A S I L S K E M 

OBČINSKEM T E K M O V A N J U V 
STIČNI 

Na oblačno, nič kaj prijazno soboto, 19.10.2002, smo sc vse gasilske pio
nirske in mladinske tekmovalne enote občine Ivančna Gorica zbrale pred 
gasilskim domom v Stični. Po uvodnem pozdravu ter dvigu slovenske zastave 
ob spremljavi slovenske himne smo izžrebali štartne številke ekip. Kot pred
stavnica ekipe pionirk Stična sem izžrebala štartno številko ena. Nato smo 
začeli tekmovati - najprej ekipe pionirk in pionirjev, nato pa še mladink in 
mladincev. 

Kot prve smo odšle na prostor, kjer je bilo tekmovanje. Prvi dve vaji smo 
naredile dobro in brez večjih napak. Za nami so tekmovale še naslednje ekipe. 
Ker jc prejšnje dni deževalo, je bila trava mokra, zato nam jc povzročala man
jše težave. Kljub temu smo sc vsi vztrajno borili za najboljši rezultat. Ko so vse 
ekipe končale s tekmovanjem, smo dobili šc malico, da smo lažje počakali na 
rezultate. 

Končno je napočil čas, ko jc prišla podelitev priznanj in pokalov. Me, pio
nirke iz Stične, smo dosegle zelo dobro tretje mesto. Tudi ostale tekmovalne 
enote iz Stične so sc odrezale dobro. Po končanem tekmovanju pa smo 
Stičani, kot na pravih tekmovanjih, odprli otroški šampanjec in nazdravili, saj 
smo dobili tri tretja in eno četrto mesto. Ko so sc drugi žc odpravljali domov, 
smo sc skupaj šc fotografirali in poveselili, dokler ni prišel čas, da smo sc tudi 
mi odpravili domov. Bil je lep dan, ki ga marsikdo nc bo pozabil. 

Seveda pa so bile priprave na tekmovanje zahtevne. Pripravljalo seje kar 33 
pionirk in pionirjev ter 11 mladink in mladincev. Med pripravami so nas 
obiskali mladi prijatelji iz pobratene občine Hirschaid, da smo tudi z njimi 
lahko izmenjali izkušnje. Na vajah smo sc učili gasilskih veščin, na veselje nas 
mlajših pa smo lahko 'špricali' s topom in ročnikom. Najboljša disciplina je bila 
ob zaključku vaj, ko smo dobili vsak svojo zasluženo pijačo. Za naš trud na 
vajah smo bili poplačani tudi s kostanjevim piknikom, katerega so nam 
pripravili starejši gasilci. 

Z mentorji smo sc dogovorili, da sc letos ponovno dobimo, če nc prej, pa ko 
nas ponovno obišče dobri mož Gasilček. No, vsaj tako jc obljubil ob zadnjem 
obisku leta 2001. Res je obljubo izpolnil in sredi decembra prišel med nas s 
polnim košem, staro črpalko in vozičkom, na katerem so bile pomaranče in 
gasilska cev z ročnikom. Da vas nc bo skrbelo, kdo jc to: to ni nc Miklavž, ne 
Božiček in nc Dedek Mraz, ampak čisto pravi Gasilček s sivimi lasmi, sivo 
brado in brki; namesto kape ima gasilsko čelado in tudi gasilskega orodja mu 
nc manjka. 

NEŽA STRM O LE 
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B E P O P O V C I , C E R K V E N E MISI IN P O T P L E N C I 
O S V O J I L I V R H O V E S M E H A , Z A B A V E IN 

P R I J A T E L J S T V A 
ur, novi prijatelji, nogomet ... to 

so bila naša pričakovanja pred 
začetkom tridnevnega tabora v 
Zapotoku. 

Kaj "dogajal"? 
Težko je opisati vse te prijetne 

občutke in misli, ki smo jih doživljali 
na taboru. Morali bi biti z nami, da 
bi videli, kako čudovito je bilo. 
Vreme nam je bilo tako naklonjeno, 
da so nas namesto ure prebujali 
nežni sončni žarki. Dobra volja 
navsezgodaj je bila neizbežna. 

Namen našega tabora ni bila samo 
zabava in igranje nogometa, ampak 
smo hoteli prostovoljci ponuditi 
otrokom tudi možnost, da pokažejo 
svoja znanja, ideje ter ustvarjalnost 
in iznajdljivost v kuhinji, na likovnih 
in gledaliških delavnicah. Vse to pa 
sc je izkazalo za uspešno pri 
kuharskem krožku, kjer smo v 
soboto popoldan pripravljali 

kokosove kroglice, s katerimi smo sc 
posladkali na večerni zabavi. Tam sta 
sc predstavili dve gledališki skupini s 
skečem Lepo je biti milijonar in s 
plesno točko skupine Be pop. Ta 
večer je bil vrh medsebojnega spoz
navanja, druženja in tkanja novih 
prijateljstev, ki smo ga zaključili s 
plesom. Da smo lahko osvojili 
vrhove Smeha, Zabave in Prijateljst
va, smo začeli postavljati temelje žc 
v petek s spoznavnim večerom, s 
skupnim oblikovanjem pravil in 
dolžnosti. Sobotni dopoldanski čas 
smo zapolnili z likovno delavnico 
(ustvarjanje z lepljivimi barvami, vli
vanje mavca v modelčke), kjer je 
moral vsak narediti en izdelek. 

Skozi celotni tabor je potekala 
igrica Skrivnostni prijatelj, ki nam je 
pomagala osvojiti vrh Prijateljstva, 
saj smo vsak prosti trenutek izkoris
tili za pisanje pisem in izdelavo daril 
za svojega skrivnega prijatelja. Da 

pa so ta darila in pisma prišla do 
prave osebe, smo imeli poštni nabi
ralnik, ki so ga po vsakem obroku 
izpraznili naši poštarji. Vsak izmed 
njih jc na izviren način dostavil pošto 
do naslovnikov. 

Da nc bi vse naše misli in prijetni 
občutki, ki smo jih doživljali na 
našem taboru, ostali neizrečeni, smo 
jih v nedeljo dopoldan izlili na 
"Zrcalo" vsakega udeleženca. 

Verjameva, da "Zrcala" krasijo 
marsikatero našo sobo, in besede, 
zapisane na njih, imajo čarobno 
moč, zato nam vsak dan znova 
pomagajo osvojiti vrhove Smeha, 
Zabave in Prijateljstva. 

Prostovoljki CSD Grosuplje -
BRANKA & JANJA 

P.S.: Otroci, vi ste super, vi ste naši 
sončki! 

P O L N I K O S I D A R I L 
Sv. Miklavž v Dobu 

Kot že leta nazaj, je tudi 
letos,menda že sedmič, otroke 
krajevne skupnosti Dob 
obiskal sveti Miklavž s sprem
stvom. Ker ni bilo snega, sc je 
pripeljal kar z vozom, ki so ga 
namesto severnih jelenov vlek
li kar konji. V gasilskem domu 
na Dobu so ga pričakali skoraj 
vsi otroci iz krajevne skupnosti, 
saj jc pripeljal darila prav za 
vse. S pomočjo angelov je 
razdelil kar 170 daril. Vsi so 
bili navdušeni. 

Sveti Miklavž pa je tokrat 
prinesel posebna darila 
tudi dvema krvodajalkama 
iz KS Dob. 

Barbara Verbič iz Pod-
boršta je dobila darilo kot 
priznanje za desetkrat 
dano kri. 

Olga Kastelic iz Škofelj 
pa za petkrat podarjeno 
kri. 

Z A H V A L N I K O N C E R T L J U D S K I H P L E S O V IN 
P E S M I V Z A G R A D C U 

V nedeljo 15.12.2002, ob 17. uri, je 
v Kulturnem domu Zagradec 
potekal zahvalni koncert Folkorne 
skupine Zagradec. S tem koncertom 
so se člani folklorne skupine zah
valili vsem donatorjem in krajanom 
krajevne skupnosti Zagradec, ki so 
sc odzvali njihovemu povabilu pri 
zbiranju denarja za nove narodne 
noše. Po uvodnem pozdravu jc sledil 
govor, v katerem je bilo predstavl
jeno delo FS Zagradec in njena 
prizadevanja za nakup nove narodne 
noše, ki jo nujno potrebujejo. Kra

jani so izvedeli, da folkorisli že 
plešejo v novih čevljih, so pokriti z 
novimi klobuku in komaj čakajo na 
nove obleke. 

(lovoru je sledil program, v 
katerem so poleg članov folkorne 
skupine sodelovali tudi pevci 
pevskega zbora Zagradec, ki so se 
pod vodstvom zborovodja Robija 
Kohka predstavili z lepo zapetimi 
pesmimi. Na prireditvi sta se pred
stavila Se sedmošolec Denis Zavod
nik s harmoniko in Tej a Zalctclj s 
kitaro. Po končanem koncertu je 

povczovalka povabila vse nastopa
joče in pa gledalce, ki so se "drcn-
jali" v nabito polni dvorani, na 
kozarček vina in domače pecivo, ki 
so ga spekle članice folkorne 
skupine in pevskega zbora. Vsi 
obiskovalci so bili nad koncertom 
navdušeni in so poudarili, da komaj 
čakajo na ponovitev, kjer pa sc bodo 
člani folklorne skupine predstavili žc 
v novih narodnih nošah. 

Helena Zaletel) 

ZŠAM IVANČNA GORICA 

P R A Z N O V A L I S O 
D E V E T D E S E T L E T N I C O 

N J I H O V E G A ČLANA 
F R A N C A K A L A R J A 

H i ffl* ' 

Darilo članov ZSAM Ivančna Gorica Francu Katarju iz rok predsednika Franca Hm 
ca 

Konec oktobra so se zbrali na 
slovesnosti ob 90-letnici člana 
ZŠAM Ivančna Gorica Franca 
Kalarja številni člani in članice 
tega aktivnega šoferskega 
združenja. Prijetni družbi in slavl
jencu sta se pridružila tudi župan 
občine Jernej Lampret in direk
tor občinske uprave Janez Radoš. 
Predsednik združenja Franc Bivic 
je najprej izrazil dobrodošlico 
slavljencu, petindvajsetim stare
jšim članom ter drugim gostom. 
Nato je dal "besedo" Stiškemu 
kvartetu, ki je zapel najprej dve, 
nato še cel venček izbranih 
slovenskih pesmi. Ko je Stanka 
Sadar poklonila slavljencu 
"pušeljc", so prisotni prijazno 
zaploskali, Kalarju pa je 
zatrepetalo srce. "Mlad sem še," 
je mogoče pomislil, še vedno 
krepak in vitalen "mladenič", ter 
prisluhnil čestitkam in nagov
orom svojih prijateljev in 
stanovskih tovarišev. Franc Bivic 
je opisal Kalarjevo življenjsko pot 
in povezanost tega klenega 
državljana z njihovim šoferskim 
združenjem:"Gospodu Francu 
Kalarju. avlohtonemu človeku 
naših krajev, z velikim čutom do 
vsega naprednega, se je poleg 
mnogih porodila tudi misel o 
organizaciji, ki bi povezovala vse 
šoferje v neko skupnost, in to je 
bila organizacija z imenom 
Združenje šoferjev in avtome-
hanikov Ivančna Gorica. Že v 
rani mladosti se je naš jubilant z 
veseljem udeleževal vsega, kar je 
bilo povezano z motoroz-
nanstvom in napredkom. Pred 
drugo svetovno vojno se je veliko 
zadrževal v Kadunčevem gospo
darskem poslopju, iz katerega je 
kasneje zrasel Agroservis in 
končno sedanja tovarna IMP. Ves 
ta čas je s to organizacijo 
povezano ime Franc Kalar. To je 
jasen doka/, da je bil naš jubilant 
pomembna osebnost za to 
današnjo tovarno, v kateri in 
sko/i katero je od leta 1922 do 
današnjih dni šlo mnogo ljudi, ki 
so si služili vsakdanji kruh. Po 
vrnitvi iz internacije v letih 
1945/46 (decembra 1942 so ga 
internirali Italijani) se je z veliko 

vnemo lotil dela na tej lokaciji." 
V nadaljevanju je Franc Bivic 

prikazal Kalarjevo življenjsko 
pot, ko se je leta 1946 priključil 
Martinu Petriču in Antonu 
Dobrovoljcu ter še z nekaterimi 
ustanovil avto-moto društvo, iz 
katerega seje razvila organizacija 
Avto moto društvo Šentvid z 
organiziranimi vzporednimi 
dejavnostmi, kot je šola za poklic
ne voznike, in Športna dejavnost, 
kot je moto kros, ki živi in 
uspešno deluje tudi še danes. 
Poleg Avto-moto društva v 
Ivančni Gorici, ki so ga imenovali 
tudi Kalarjeva šola, so orga
nizirali še avto krožke v Višnji 
Gori , Stični in Šentvidu, kjer je 
deloval številčno najmočnejši 
krožek, s katerim je povezano 
tudi ime Jožeta Krištofa, ki je v 
nadaljevanju kot idol deloval z 
neverjetnimi uspehi v Avto-moto 
društvu Šentvid pri Stični in tako 
pomagal do poklica voznik-šoler 
več sto mladim fantom, da so si 
lahko služili in si še služijo vsak
danji kruh. 

Franc Kalar je ustanovni član in 
prvi predsednik oraganizacije 
ZŠAM Ivančna Gorica od leta 
1960. Doživel je mnogo, saj je 
preživel dve svetovni vojni, bil je 
na raznih odgovornih mestih, nje
gove želje in vizije pa so bile še 
bolj daljnosežne. 

Predsednik ZŠAM Ivančna 
Gorica Franc Bivic je Kalarju 
izročil spominsko darilo, lepo 
ročno izdelano leseno umetnino, 
s šofersko simboliko, in vgrajeno 
uro (naj Francu Kalarju še dolgo 
meri čas in obuja lepe spomine na 
sodelovanje v njihovem združen
ju). Čestitkam "mlademu" 
avtomehaniku so se pridružili 
tudi ostali, župan Jernej Lampret 
pa je Kalarju krepko stisnil roko 
in poleg čestitke pristavil: "Hvala 
vam za vse." 

Da bi še dolgo vozil svojo pri
jateljico "škodo, 12-letno old-
tvmerico", pa želimo našemu 
mladeniču tudi mi iz uredništva. 

Franc Bivic 
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K R A T K A K U L T U R N A 
Tretja, zaključna knjiga zgodbe o 

Ogenjčku, ki išče ognjišče. Avtorica 
Sabina Koželj Horvat jo uvede z 
naslednjimi besedami: "Ne išči 
Ogenjčka v vžigalicah niti v pečeh in 
kaminih. Ne igraj se neprevidno z 
ognji, ki še niso dovolj razviti, da bi 
se lahko pogovarjali s teboj. Pa tudi 
nevarni postanejo, če ne znaš z njimi 
ravnati. Ogenjček pa najdeš takole: 
Zapri oči in prisluhni globoko vase, 
kajti Ogenjček je zaradi dobrih del 
postal ogenj srca in zato stanuje v 
srcu. Če čutiš, da te nenadoma pre
plavlja navdih, če te vleče, da neko
mu polepšaš dan in da razveseljuješ 
vsakogar, kogar srečaš, potem si 
lahko brez skrbi. Ogenjček je zago
tovo v tvojem srcu." 

RAZPIS 

JURČIČEVA P R I Z N A N J A 
z a l e t o 2 0 0 2 

Z V E Z A KULTURNIH DRUŠTEV 
OBČIN D O B R E P O U E , GROSUPLJE IN IVANČNA GORICA 
ter JAVNI S K L A D RS Z A K U L T U R N E DEJAVNOSTI OI IVANČNA 
GORICA 

1. 
Priznanja so pomembna spodbuda za vsa področja ljubiteljskega delo
vanja. Z K D in OI JSKD RS podeljujeta JURČIČEVA PRIZNANJA za 
izjemne uspehe in dolgoletno uspešno delo na področju gledališke, glas
bene, likovne, filmske, folklorne, plesne in literarne dejavnosti ter na 
področju strokovnih in organizacijskih del. 

2. 
Kandidate za podelitev Jurčičevih priznanj predlagajo društva in 
posamezniki, ki se ukvarjajo s kulturno dejavnostjo. 

3. 
Jurčičeva priznanja lahko prejmemo društva, skupine in posamezniki, ki 
ljubiteljsko ali poklicno prispevajo k razvijanju kulture in ljubiteljske kul
turne ustvarjalnosti. 

Priznanja se podeljujejo enkrat letno - ob slovenskem kulturnem 
prazniku. 

5. 
Pisne predloge z obrazložitvijo pošljite do 13. januarja 2003 na naslov: 

Javni sklad RS za kulturne dejavnosti 
Območna izpostava Ivančna Gorica 
Cesta II. grupe odredov 17 
1295 Ivančna Gorica 

Ivančna Gorica, 11. december 2002 Vodja JSKD OI Ivančna Gorica 
Tatjana Lampret 

F E S T I V A L STIČNA S E 
Z A H V A L J U J E 

Pri izpeljavi odmevnega dogodka so nam velikodušno pomagali: 

generalni pokrovitelj podjetje LIVAR d.d. iz Ivančne Gorice, 
medijski pokrovitelj RADIO ZELENI VAL 

J S K D O I I v a n č n a G o r i c a , Pekarna Grosupl je d.d. , K S S t i č n a , 

A k r a p o v i č d.o.o. I v a n č n a G o r i c a , O b č i n a I v a n č n a G o r i c a , E lektro 

Ljub l jana d.d. , A S D o m ž a l e , Triglav d.d. , S i r - P a k d.o.o. 

Študentski servis Sigma Team Ivančna Gorica, Rekon d.o.o.. Turistična 
občinska zveza Ivančna Gorica, Farma Stična d.d., Market Marinka Stična, 
Slovenski verski muzej, Cistercijanska opatija Stična, Setr d.o.o., Cugelj 
Ignac s.p., Armex d.o.o., Mesarstvo Klemcnčič s.p., Dana Mirna d.d.. Kolin-
ska d.d.. Mizarstvo Robek d.o.o., Sitik d.o.o., Frizerski salon Jelka Kam-
nikar s.p. in Knjižnica Ivančna Gorica 

Hvala vsem in nasvidenje na Festivalu Stična prihodnje leto. 

Č L O V E K J E K U L T U R A 
je geslo letošnjega, že tretjega Festivala Stična. Mladi 

člani kulturnega društva so tudi letos pripravili so kra
janom, pa tudi vsem ostalim občanom dobre volje, pri
jeten in zanimiv program. Z njim so hoteli spodbuditi in 
utrditi vezi, ki se spletajo med človekom in kulturo. Pri 
tem so skušali upoštevati prav vse starosti in okuse. Kot 
so nakazali v uvodniku v programsko knjižico festivala, jc 
kultura OGENJ, KI NIKOLI N E U M R E , saj na 
pogoriščih vsakdanjosti vedno znova vzplamtevajo pla-
men(čk)i kulture. 

Festival so prestavili z jesenskega na zimski, pred-
praznični čas. Da so čas dobro izbrali, jc potrdilo občinst
vo. Večina festivalskih prireditev jc bila namreč zelo 
dobro obiskanih. 

V okviru festivala so uspešno povezali poklicno in lju
biteljsko kulturo. Obe področji človekovega kulturnega 
snovanja sta bili uravnoteženo zastopani. 

OTVORITEV LETOŠNJEGA 
FESTIVALA 

ZORAN PREDIN in ŽIVE LEGENDE 

se je odvijala v znamenju poklicne kulture. V sodelo
vanju s Slovenskim verskim muzejem so odprli slikarsko 
razstavo akademskega slikarja Josipa Rochusa Pongraca. 
Platna predstavljajo klasično versko tematiko: petnajst 
postaj križevega pota, ki so nastajale od leta 1997 do leta 
2001. Razstava bo odprta do pomladi 2003. 

Organizatorji so na stiski festival prvič pripeljali tudi 
klasično glasbo. V opatovi kapeli stiškega samostana so 
študenti Akademije za glasbo iz Ljubljane pod vodstvom 
svojega mentorja izr. profesorja Tomaža Lorenza izvajali 
skladbe Vivaldija, Corellija, Havdna in Bacha (čc zapiše
mo le najbolj znana imena). Tomaža Lorenza ni treba 
posebej predstavljati, saj je znan ne le kot violinski vir
tuoz in odličen pedagog, ampak tudi kot organizator zelo 
odmevnih poletnih prireditev Imago Slovcniac in Polet
je v stari Ljubljani. Izvajalci so nadarjeni do- in podiplom
ski študenti glasbe, (slika Otvoritev festivala) 

KAVARNIŠKI VEČER v Stični 

je bil namenjen sprostitvi, razglasitvi rezultatov 
fotografskega in likovnega natečaja ter razstavi nagra
jenih del. Organizatorji so domiselno spremenili dvora
no KD Stična 

v kavarnico, kjer so gostom stregli s kavo oz. pijačo. Za 
kulturni dogodek so poskrbeli člani žirije, ki so nagradili 
najboljša tri likovna dela, in sicer akademsko slikarko 
Darjo Srebnik za delo Agnes 2002, Marijo Tratar za plat
no Piran in Larisa Žurgo za Vrata pod vclbom. Na 
fotografski natečaj je prispelo veliko prispevkov, tako da 
žirija ni imela ravno lahkega dela. Prvo nagrado je prejel 
dr. Lado Kutnar. Njegova likovno in vsebinsko dovršena 
fotografija Mlada publika odlično povzema vodilno 
misel letošnjega festivala. Drugo nagrado je dobila 
fotografija Nekulturna utrujenost Mateje Medved -
Plantarič, tretja nagrada pa jc odšla preko meje, v Srbi
jo. Dobil jo je Dušan Žutinič za svoj portret mlade 
oboževalke moderne glasbe Waiting for thc Sound. 
Posebno nagrado za sekvenec (zaporedje štirih otivno 
povezanih fotografij) jc prejel Izidor Jesenko za serijo 
Lučke. Motivno in slogovno mu jc uspelo na fotografije 
pričarati pravljičnost in tehnično dovršenost. 

Zanimivo jc dejstvo, da so bili udeleženci obeh nateča
jev skriti za šiframi, in vendar so glavnino nagrad pobrali 
ravno domačini. 

so osvojili mladostniško publiko, saj jc bila dvorana 
nabito polna. Organizatorji festivala so se odločili, da tudi 
pri tej zvrsti glasbe stavijo na kvaliteto. Podobno so se 
odločili, ko so na kavarniškem večeru ponudili občinstvu 
koncert instrumcntalno-vokalno-clektronskc glasbe 
Electric Boogie. 

OTROŠKA DELAVNIGA 

oblikovanja gline je bila za otroke pravi hit in vir raz
posajenega ustvarjanja. Nedeljskega popoldneva pa so se 
razveselili predvsem malčki. Ogledali so si lutkovno 
predstavo Metuljček in Metuljčica. Mlada pisateljica 
Nina Kokelj, dobitnica nagrade za najboljši knjižni 
prvenec, je avtorica te lutkovne igrice, ki je v nabito polni 
dvorani zabavala staro in mlado. 

PRAZNIK ( PREŠERNE ) MLADOSTI 
Festival jc veselo zaključil jubilejni koncert stiske 

pihalne godbe. Pod vodstvom kapelnika M. Kozoleta, ki 
jc mladim godbenikom nc le dirigent, ampak kar pravi 
oče, je pomlajena stiska godba programsko in kakovost
no izredno napredovala. Predvsem pa je vidna igriva 
sproščenost godbenikov. Med koncertom so podelili 
bronasta, srebrna in zlata Gallusova priznanja. Na jubile
jnem koncertu sta kol gosta sodelovala Dragica Carman 
in Albcrto Grcgorič ( več o jubilejnem koncertu lahko 
preberete v posebnem članku). 

Ob zaključku festivala se je predstavil pod vodstvom 
pevovodkinje Jelke Pušlar novo ustanovljeni mešani zbor 
Avis. Zbor deluje v okviru KD Stična. Ker je začel z red
nimi vajami komajda v začetku jeseni, se nam je pred
stavil le s tremi pesmimi, ki so bile zanimive tako po tem
atiki kot po izvedbi. Zbor obljublja sodelovanje na 
proslavi v čast slovenskega kulturnega praznika v febru
arju 2003. Pustimo sc torej presenetiti! 

FESTIVAL STIČNA POSTAJA NAŠ in 
VAŠ FESTIVAL 

je v svojem zaključnem nagovoru poudaril Gregor 
Medved v imenu prijateljev in sodelavcev stiškega festi
vala. Festival ostaja "pri življenju" zaradi mladih nav
dušencev, ki jim ni žal časa za zahtevni projekt. Prav 
posebna zahvala pa velja neštetim sponzorjem, malim in 
velikim, šc posebej pa glavnemu sponzorju Festivala Stič
na, podjetju LIVAR d.d. Za velikodušno finančno pomoč 
je Festival Stična sponzorju podaril oljno sliko Stične, ki 
je nastala na eni od njegovih likovnih kolonij. 

Festival Stična z vsakim letom tke vedno bolj tesne ve/i 
med človekom in kulturo. Morda se kdaj tudi šc išče. 
Toda, mar nismo vse življenje iskalci? Pri tem včasih tudi 
zaidemo. Čc pa spet najdemo pravo pot proti cilju, ki smo 
si ga zastavili, so nam tudi stranpoti odpuščene. Tako naj 
bo tudi s Festivalom. Saj ga oživlja navdušeno tlelo 
mnogih mladih ljudi. 

Zapisala M. A. Fieko 
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D E S E T L E T N I C A 
ŠENTVIŠKE 

F O L K L O R N E S K U P I N E 
V I D O V O 

Šentviška folklorna skupina Vidovo je konec novembra praznovala deseto 
obletnico neprekinjenega delovanja. Za to priložnost so pripravili predstavo 
folklornega plesa in ljudskega petja. 

Prireditev je pred nabito polno dvorano v Kulturnem domu Šentvid odprla 
mladinska skupina plesalcev s spletom prekmurskih plesov. Poleg klarineta in 
harmonike je ples spremljalo eno najstarejših glasbil, oprekelj, ki ga je igrala 
Valerija Rančigaj. 

Da bo folklorni ples šc dolgo živci, so dokazali najmlajši plesalci, ki so stari 
od šest do deset let. "Pravi mali razposajena so, ki pa sc radi učijo plcsat," je 
povedal njihov vodja in učitelj Gregor Hribar. 

Nato sta sledila slavnostna govora. Franjo Cucek, predsednik pevskega 
društva, je dejal, da je folklorna skupina začela delovati "iz nič", saj niti svojih 
lastnih noš niso imeli. Prva učitelja sta bila Polona Rus in dr. Bruno Ravnikar. 
Pred petimi leti je skupino začela učiti Nataša Hribar, ki šc zdaj uspešno vodi 
mladinsko skupino. Njihovo pridno delo sc jim je obrestovalo, saj žanjejo 
uspeh za uspehom. Ob deseti obletnici delovanja jim je Čuček v imenu 
pevskega društva iskreno čestital. 

Čestitkam seje pridružil tudi župan občine Ivančna Gorica Jernej Lampret. 
Povedal je, da je za tako skupino, kot jc šentviška, deset let delovanja zelo lep 
in velik uspeh. Za ta veliki rezultat jim je letos občina podelila tudi najvišje 
občinsko priznanje, in sicer Jurčičevo priznanje, je šc povedal župan. 

Potem jc spet sledil ples. Nastopili so malce starejši otroci, ki so stari od 
deset do štirinajst let in jih vodi Boštjan Gcnorio. 

Na praznovanje pa je Folklorna skupina Vidovo povabila tudi Folklorno 
skupino Tine Rožanc iz Ljubljane. To sestavljajo pravi veterani, saj so gospe in 
gospodje stari od petdeset do sedemdeset let. Skupaj sc ob plesu družijo žc 
devet let. 

Ob tej priložnosti so šentviškim plesalcem podelili tudi Maroltovc značke. 
Podeljevala sta jih predsednik pevskega društva Franjo Cucek in Nuša Volkar, 
predsednica sveta Javnega sklada RS za kulturne dejavnosti, območna 
izpostava Ivančna Gorica. Za pet let sodelovanja so bronasto Maroltovo 
značko prejeli: Irena Zadel, Klemen Zoreč, Vlasta Kovačič, Gregor Sever, 
Karmen Hribar, Damjan Hribar, Simon Nosc, Brigita Čebular, Boštjan Gcno
rio in Petra Kastclic. Za deset let sodelovanja pa so Nataša Hribar, Gregor 
I [ribat in Primož Cučck, prejeli srebrno Maroltovo značko. Podelili pa so še 
posebna priznanja in zahvale. Zahvale sta prejela dr. Bruno Ravnikar in 
Darinka Pekolj, šivilja. Posebna priznanja pa sta prejeli Nataša Hribar, vodja 
mladinske skupine, in Nuša Čuček, predsednica Folklorne skupine Vidovo. 

Po podelitvi je sledil še dolenjski običaj - lickanje - ter finalni ples vseh 
skupin, ki so na prireditvi nastopile. 

Saša Senica 

PRINESI DIPLOMSKO NALOGO V 
KNJIŽNICO V IVANČNI GORICI 

Med tistimi, ki ste diplomirali, vas jc gotovo veliko, ki ste za svojo diplom
sko temo obravnavali kaj iz naših krajev. Ste mogoče pisali diplomsko nalogo 
na temo obrambe in zaščite, zgodovine, zemljepisa, mogoče kaj z jezikovne
ga področja ali nalogo za turistično smer, za gozdarsko fakulteto, mogoče 
biologijo, statistiko ali nalogo s kateregakoli področja, ki lahko govori tudi o 
nas? Potem je res škoda, da ne morejo tega uporabiti tudi raziskovalci za vami 
in daje bila naloga mogoče "sama sebi namen". Škoda, da vse znanje, ki obsta
ja o naši občini, ki sc jc odkrivalo, zbiralo in raziskovalo, ni zbrano na enem 
mestu. Zato vas v knjižnici Ivančna Gorica prosimo, da nam prinesete en 
izvod vaše diplomske naloge. (Če nimate prostega izvoda, ga bomo razmnožili 
mi.) Naj bo to tudi spodbuda tistim, ki sc šc odločajo za temo svoje naloge: da 
razmislijo mogoče o raziskovanju naše občine in odstopijo kasneje izvod na 
vpogled tudi širši domači skupnosti. In spodbuda vsem, ki imajo doma 
kakršnokoli gradivo o naši občini (raziskovalne naloge v šoli. referate, osebne 
arhive, tudi literarne izdelke itd.), da ga prinesejo (odstopijo) v knjižnico. 
Domoznanska zbirka lahko nekoč poslane srce naše skupnosti. Lc kaj smo 
namreč brez zavedanja o tem, kar smo in brc/ zavedanja svojih korenin. (KM) 

KULTURNIŠKA K R O N I K A 2 0 0 2 
Naš urednik se jezi, 
da zasedem pol strani. 
S kroniko bom letos krajši, 
morda jo bo objavil rajši. 

V januarju, o presneto, 
s čestitkami za novo leto 
povedali so, da ni šala: 
zares bo dražja komunala. 

Prostor šentviške galerije 
jc poln stare ropotije; 
predmetov kup je na razstavi, 
kulturna dediščina se jim pravi. 

Na občini so glave zrele 
letni proračun sprejele; 
kako denarja več izdaš, 
kot v blagajni ga imaš, 
to lahko lc naredijo 
možje občinski s čarovnijo. 

Klasje pa sporoča svetu, 
da bo poslej na internetu. 
Jc Darja Gros šla v mesta tuja, 
prinesla slike iz Peruja. 

V Ivančni trgovine nove 
poslavili so med plotove; 
tam ob cesti, se mi zdi, 
lep izgled star plot kazi, 

Rad grem v šentviško galerijo, 
tam se razstave kar vrstijo. 
V prostoru društven'ga oddelka 
Metodi dela družbo Jelka. 

Tiskarna nova se predstavlja, 
vse natisne razen d'narja. 
Žene naše, te pa znajo, 
kar dva praznika imajo. 
Župan naš pa se predstavlja, 
kakšen v vlogi je Krjavlja. 

Na Krki vaško gledališče 
si snov med nebeščani išče. 
V Stični pa so raje 
uprizorili kar Glembaje. 
Dekleta mlada in fantički 
slike kažejo v Kresnički. 

Kot Grizoldovi v Ljubljani 
so šentviški aeroplani: 
vsak dan imajo svojo vajo, 
ko po nebu ropotajo. 
Na travniku razpeta krila 
prava so letalska sila. 

Zelo marljivi smo Slovenci 
ob vrčku piva v hladni senci, 
mladina pa težko žc čaka, 
da se zaprejo šolska vrata. 

V juniju jc cvforija, 
vse za nogomet navija, 
prognozi smo verjeli taki, 
da že svetovni smo prvaki, 
a nogometni "favoriti", 
so dobili jih po riti. 

Dovolj zabave jc povsod, 
saj šc premalo je sobot, 
čeprav le majhna jc vasica, 
jc tam gasilska veselica. 

Na Muljavi so Dcsct'ga brata, 
spet postavili na sceno, 
Krjavelj je presekal škrata 
in naredil dobro delo. 

Lepo prijateljstvo deluje, 
in se znova potrjuje, 
tu so prijatelji iz Hirschcida, 
tja naših šlo je cela rajda. 

Naslov častnega občana 
je dobil Kalarjcv ata, 
a livarjem pa je dana 
hcraldična plaketa zlata. 

Že dolgo ni b'lo take burje, 
ki jo je spremljalo neurje. 

Dobuci so manire take. 

da bi ustavljali kar vlake. 
Protestirali so strogo: 
ni jim všeč prehod čez progo 

Kaj naj bi še mi storili, 
da bi vročini se ognili. 
Kako preživeti dneve pasje 
nam za dober zgled je "Klasje" 
zaradi njihovega letovanja 
mi poleti smo brez branja. 

V Dobu bil je rebeljon, 
se tam je zbralo dvesto konj. 
So konjsko društvo ustanovili 
in svoj prapor še razvili. 

Po deževju pa nad gobe, 
saj so mnogi jurčki vzklili, 
tudi tu je kaj narobe, 
če je večjih, kot dve kili. 

Počitnice so bile lepe, 
že šola staršem prazni žepe. 
Najbolj so srečni starši tisti, 
če "mule" ponavlja razred isti: 
v tem primeru jim ni brige, 
kako nabavit nove knjige. 

Ko vrnili so sc škorci, 
so spomnili se Višnjegorci. 
da več je kakor dvesto let, 
odkar prijokal je na svet 
mož pokončen, ljudstvu zvest, 
napisal prvo je povest. 
Zato v bronu njegov lik 
so postavili kot spomenik. 

Je k nam prišla slikarka fina, 
iz Hirschaida Angelina; 
prinesla slike na razstavo, 
da popestrila bi proslavo. 
Razstava v galerijo paše. 
občinarji pa sojo imeli zase 

Polde, ki ima rad studenčke, 
je napisal Pisane plamcnčke, 
poučne za srce še mlado; 
od države je dobil nagrado. 

Jc deset postaranih siren, 
ustanovilo Zlato jesen, 
tam moške duše ni nobene, 
pozlačene so le žene. 

V Višnji Gori pesmice otroške 
izdala je na svoje stroške 
častita dama Mihaela, 
ki se za mlada srca vnema. 

Zbrale so moči se mlade 
in sc združile v brigade; 
takrat so imeli lepo gesto 
in zgradili novo cesto. 
Zdaj DARS-u se cedijo sline, 
kako pobiral bi cestnine 

V Višnji Gori, o, presneto, 
gradijo most že celo leto. 
Zamuda časa je velika, 
počasi kolona se pomika, 
voznike pa najbolj nažira. 
ker ob vsem tem DARS kasira. 

Lepakov povsod je poplava, 
kdo v občini bo prva glava; 
glasovali smo, da še naprej 
bo malho polnil nam Jernej. 

Čez celo leto so aktivne 
podeželske žene. 
Na vsaki prireditvi 
postrežejo stvari pečene. 

Ne vem, če bilo vam jc všeč 
prenehat moram, čas jc, 
kdor hoče vedeti kaj več, 
pa naj pogleda v Klasje. 

Klasje prebira Ione Drab 

Vokalni kvartet STIČNA 
bo v času pred božičem in po njem 

nastopil z 

vokalno skupino MAVRICA 

na treh 

v v BOZICNO-NOVOLETNIH 
KONCERTIH 

v P o d g o r s k i c e r k v i Sv. M i l k a v ž a 

v D o b r e pol j n 

v soboto , 21.12.2002 

o b 19. u r i 

v C e r k v i S v . P a v l a 

v Š e n t p a v l u n a D o l e n j s k e m 

( Š e n t v i d p r i S t i č n i ) 

v soboto , 28.12.2002 

o b 18. u r i 

v c e r k v i n a Sv. M i k l a v ž a n a G r a d i š t u 

n a d S t i č n o 

v n e d e l j o , 29.12.2002 

o b 17. u r i . 

Prisrčno vabljeni 

Vokalna skujnna Muvriea 



G O D B A S T I Č N A P R A Z N O V A L A 
Godba Stična ima vsako leto že 

tradicionalne božično-novoletne 
koncerte, letošnji je bil že deveti po 
vrsti. Ta pa je bil še posebej 
slovesen, saj je sovpadal s 25-letni-
co ponovne oživitve in nepretr
ganega delovanja. 

Godba naj bi bila v Stični 
ustanovljena že davnega leta 1887. 
Delovala je do leta 1943, ko so ital
ijanski okupatorji uničili instru
mente in godbeni arhiv, in tako so 
prisilili stiske glasbenike, da 
opustijo igranje. Njihovo delo je 
zamrlo do leta 1977, ko je bila na 
pobudo Alojza Ljubica in s 
pomočjo Gasilskega društva Stična 
ustanovljena godba na pihala. Od 
leta 1997 je godba samostojno 
društvo z imenom Kulturno društ
vo - Godba Stična. 

Od leta 1977 pa do 1993 je bil 
njihov kapelnik Viktor Kavalič, 
nato pa je taktirko prevzel današn
ji kapelnik Maks Kozole. 

Danes godba šteje 47 članov, 
njena posebnost pa je velika 
zastopanost nežnejšega spola, saj 
imajo v svojih vrstah kar šest 
mamic in dvanajst deklet. Vsako 
leto je več mladih, ki svoje znanje 
igranja pihalnega inštrumenta 
nabirajo v Glasbeni šoli Grosuplje, 

podružnica Ivančna Gorica. 
Na leto ima godba okoli 30 

nastopov. Med godbeniki se je v 
letih, preživetih skupaj, stkalo 
pravo prijateljstvo in zato se ne 
družijo samo na vajah in nastopih, 
ampak so skupaj tudi na družabnih 
srečanjih, piknikih, taborjenjih in 
celo lastne koline imajo. 

V letošnjem letu je godba dobila 
nove zelene uniforme, predvsem s 
pomočjo donatorjev, med katerimi 
je bil največji sponzor ivanško pod
jetje Livar d.d. Prav v tem jubile
jnem letu je bil tudi njihov vodja -
kapelnik Maks Kozole - izbran za 
Naj godbenika v akciji Nedeljskega 
dnevnika. Božično-novoletni kon
cert je bil le še pika na i v tem letu. 
Na praznovanju so se jim pridružili 
tudi gostje. Polno dvorano je nav
dušila sopranistka Dragica Čar-
man, predvsem pa je bučen aplavz 
prejel legenda latina Alberto Gre-
gorič. S svojimi pesmimi je nav
dušil tudi Mladinski pevski zbor iz 
Stične, ki je bil ustanovljen pred 
kratkim. Dva meseca in pol mlade 
pevce vodi in uči Jelka Pušlar. 

Na koncertu so podelili tudi Gal
lusove značke, ki jih podeljujejo za 
sodelovanje na glasbenem 
področju, in sicer Javni sklad za 

kulturne dejavnosti RS, območna 
izpostava Ivančna Gorica. Za sode
lovanje pri godbi od pet do 15 let 
so bronaste Gallusove značke pre
jeli: Ivan Zaman, Milan Živič, 
Tjaša Kralj, Tjaša Hribar, Saša 
Kovačič, Anže Rovanšek, Bogdan 
Petrič, Miha Pušlar, Alen 
Zadravec, Domen Omejec, Matjaž 
Kastelic, Andraž Kastelic, Anja 
Lekan, Anja Bučar, Damjana 
Bijek, Valerija Rogelj. Srebrni 
znački sta prejela Toni Kovačič in 
Melita Žlajpah. Za več kot 25 let 
sodelovanja pa so podelili zlate 
Gallusove značke. Prejeli so jih: 
Jože Čož, Andrej Omejec, Anton 
Omejec, Marijan Omejec in Marta 
Omejec, ki je tudi predsednica 
društva Godba Stična. 

In kakor se za "rojstni dan" 
spodobi, so gostje večera godbi 
zapeli Vse najboljše. Tako pa je 
želela godbi tudi polna dvorana, ki 
je navdušeno pela in spremljala 
koncert. 

Po koncertu se je zabava nadalje
vala, vse zbrane je s pesmijo 
zabaval Ansambel Simona Ceglar-
ja. 

Saša Senica 

BOŽIČNO -
N O V O L E T N I S E J E M 

Tudi letos pripravljajo članice DPŽ Ivančna Gorica 
božično-novoletni sejem. 
Stojnica društva, ki se bo šibila pod dobrotami iz kmečke 
kuhinje in peči, bo vabila k nakupu pred Vrtnim centrom 
K Z Stična: 

v petek , 

v soboto , 

v p o n e d e l j e k . 

v petek, 

v soboto , 

v p o n e d e l j e k , 

20.12. o d 13. d o 17. u r e 

21.12. o d 9. d o l 2 . u r e 

23.12. o d 10. d o 16. u r e ter 

27.12. o d 13. d o 17. u r e 

28.12. o d 9. d o 12. u r e 

30 .12 . o d 10. d o 16. u r e 

Lepo vabljeni k nakupu in s tem k popestritvi prazničnih 
dni. tako sebi kot nam. 

OBILO SREČE IN LEPIH SANJ 
NAJ V A M PRINESE BOŽIČNI D A N . 
NAJ NOVO LETO ZAŽARI 
V ŽIVLJENJE POLNO B R E Z SKRBI! 

Predsednica DPŽ Mari Erjavec 

I N T E N Z I V N E V A J E 
ZAGRAŠKEGA 

P E V S K E G A Z B O R A 
Kar nekaj časa jc trajalo dogovarjanje in uskla

jevanje in končno je napočila zadnja sobota v 
mesecu novembru, ko smo se odpravili proti tur
istični kmetiji. Program, ki ga je napisal naš 
zborovodja Robi Kohek, jc bil zelo natrpan in ni 
dovoljeval nobenega odstopanja. Prvi dan nas je v 
petje začela uvajati diplomirana učiteljica solo 
petja, ki poučuje na Škofijski gimnaziji. Potem pa 
je stvari v roke vzel zborovodja, ki je začel s 
poučevanjem pesmi. Učili smo se predvsem 
božične pesmi, ki jih nameravamo predstaviti na 
Božičnem koncertu. Dekleta je učil Robi, fantje 
pa so spoznavali pesmi pod vodstvom našega 
basista Cirila. Program dela je bil za soboto 
opravljen in zbrali smo sc v kmetčki sobi, kjer 
smo ob krušni peči peli šc dolgo v noč. Tudi v 
nedeljo smo nadaljevali z delom in zborovodja je 
bil na koncu dneva zelo zadovoljen, saj ni 
pričakoval, da se bomo naučili toliko pesmi. Vsi 
člani smo se s pesmijo na ustih odpeljali domov in 
komaj čakamo naslednjih intenzivnih vaj. 

Helena Zaletel] 

REPUBLIKA SLOVENIdA 

U P R A V N A E N O T A G R O S U P L J E 

S l u ž b a n a č e l n i c e 
Kolodvorska 2, 1290 GROSUPLJE 
Tel.: 01 7810 900 / Fax: 01 7810 919 

O B V E S T I L O 

Upravna enota Grosuplje obvešča občane, da je od decembra 2002 dalje možno 
plačevanje upravnih taks tudi s plačilnimi karticami, in sicer: Eurocard, Master
Card, Activa, Diners club, Visa in Karanta. 

Nevenka Dolgan, univ.dipl.prav. 
načelnica 

Mi g rad imo pr i jatel jstvo 

To so besede, s katerimi smo na Krki v soboto, 23.11.02, ža tretje leto 
zapored zaznamovali koncert, ki sta ga pripravili voditeljici razširjenega 
mladinskega zbora Mihelca Grm in Mojca Slana ter otroškega pevskega zbora 
Anita Zalctclj in Suzana Zalctclj . Poleg obeh pevskih zborov so s svojim pet
jem in igranjem številne obiskovalec navdušili: Mojca, Boštjan, Franci in Luci
ja Slana, Urška in Suzana Zalctclj, vse bolj popularni duct Number 1 in mladi 
recitatorji. Še posebej pa je prireditev s svojim duhovitim nastopom popestri
la skupina mladih Krčanov, ki delujejo pod imenom GSM (gledališka skupina 
mladih). 

Gotovo so nas številne misli o prijateljstvu, izrečene ta večer, obogatile in 
pripomogle k temu, da bomo poskušali biti svojim prijateljem - pravi prijatelji. 

KD Gledališče Krka 

Žive j a s l i c e in j u b i l e j n i 
k o n c e r t c e r k v e n e g a z b o r a v 

Višnji G o r i 
1. Mladi iz župnije Višnja Gora so pod vodstvom župnika g. Boštjana 

Modica letos spet pripravili ŽIVE JASLICE. Izvedli jih bodo v novi (ogre
vani) župnijski dvorani pri župnišču: 

na sveti večer, 24.12.2002, ob 17.15, pred otroško polnočnico; 
na sveti večer, 24.12.2002, ob 23.15, pred polnočnico; 
na božič, 25.12.2002, ob 18.00; 
na dan sv. Štefana, 26.12.2002, ob 18.00; 
v nedeljo, 5.1.2003, ob 18.00 

Vljudno vas vabimo k ogledu zanimive in lepe prireditve! 

2. Cerkveni mešani pevski zbor župnije Višnja Gora pod vodstvom Milana 
Jcvnikarja bo v sodelovanju zorganistom Robertom Kohkom priredil jubile
jni BOŽIČNI KONCERT ob 25-lctnici delovanja. Koncert lepih božičnih 
pesmi bo v soboto, 4.1.2003, ob 18. uri, v (ogrevani) farni cerkvi v Višnji 
Gori. 

Vstop je prost. Vljudno vabljeni! 

TURISTIČNO 0RUŠTUO 

IZDAJALCI PROGRAMA: 

OTROŠKI PEVSKI ZBOR KRKA 
MEŠANI PEVSKI ZBOR KRKA 

DRUŽINA TI H LE 
DRUŽINA SLANA 

DRUŠTVO HARMONIKARJEV KRKA 
RECITACIJE KDG KRKA 

ŽENSKI PEVSKI ZBOR MAGDALENA - GROSUPLJE 
KVARTET STIL - TREBNJE 

ANSABEL BOBRI 
KOMPARE FRANC - TROBENTA 

TER SOLISTA 

BRACO KOREN IN (VAN HUDNIK 

VSTOPNINE NI! 
PRIREDITEV BO V VSAKEM VREMENU. RAZEN V PRIMERU VISOKEGA VODOSTAJA REKE KRKE 
PRAZNIČNO PRIREDITEV ORGANIZIRATA TO IN KDG KRKA OB POMOČI ČLANOV PGO KRKA. 

VUUDNOViBLJfHI! 
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ŠPORTNI D O G O D K I L E T A V 
OBČINI IV. G O R I C A 

Srednješolska športna tekmovanja 

NAŠI SREDNJEŠOLCI D O L E N J S K I P R V A K I V 
R O K O M E T U IN B A D M I N T O N U 

Dijaki in dijakinje Srednje šole Josip Jurčič iz Ivančnc 
Gorice so pred časom sijajno nastopili na področnih sred
nješolskih tekmovanjih v rokometu in badmintonu in sov 
obeh športih (rokomet - fantje in badminton) postali 
prvaki dolenjskih srednjih šol in so se uvrstili na državni 
nivo tekmovanj. 

Najprej je imela tekmovanje ekipa v badmintonu in 
sicer 27. 11. 2002 v Novem mestu. Našo šolo sta zastopali 
dve ekipi: Matej Zaplotnik in Nina Novak- ekipa I, ter 
Katarina Grmovšck in Klemen Sever- ekipa II. 

Med 13 prijavljenimi ekipami (ekipne tekme so vsebo
vale dve posamični tekmi in po potrebi še tekmo dvojic) 
je naša prva ekipa osvojila 1. mesto, v finalu pa je z lahko
to opravila s 1. ekipo Kmetijske šole Grm. Naša druga 
ekipa je osvojila 8. mesto. 

Dobro pa so nastopili tudi v konkurenci posameznikov 
in posameznic, z nekaj več sreče pri žrebu pa bi lahko bili 
še boljši. V kategoriji posameznic je blestela Katarina 
Grmovšck, ki jc osvojila 2. mesto, Nina Novak pa je bila 
11. (smola pri žrebu) med 17 posameznicami. 

V kategoriji posameznikov pa je Matej Zaplotnik osvo
jil 5. mesto, Klemen Sever pa 6. mesto, med 22 sodelu
jočimi. 

Nekaj dni kasneje, 2. 12. 2002 pa so se sijajno odrezali 
še rokometaši, ki so dolenjsko področno prvenstvo gostili 
v domači dvorani. 

Prvo tekmo v predtekmovanju so sicer izgubili, nato pa 
drugo zmagali in se s tem uspehom uvrstili v polfinale. 
Rezultata obeh tekem v predtekmovanju: 

Gimnazija Novo mesto : SŠ Josip Jurčič Iv. Gorica 10 : 9 
SŠ Josip Jurčič Iv. Gorica : Gimnazija Kočevje 11 : 10 

V polfinalu so nato igrali z drugouvrščeno ekipo iz 
druge skupine (PTSŠ Novo mesto) in visoko zmagali s 16 
: 8. 

V finalu so nato igrali z zmagovalcem drugega polfi-
nala (SŠ Krško) in navkljub tesnemu končnemu izidu 
zanesljivo zmagali. Rezultat finala: 

SŠ Josip Jurčič Iv. Gorica : SŠ Krško 12 : 11 

Za ekipo dolenjskih prvakov so igrali: Mitja Pevc, 
Matej Smrke (vratarja), Sašo Vozel (10 golov), Luka Str-
nad (5), Simon Stopar (5), Jure Ceglar (4), Dejan 
Čančar (3), Gašper Mamilovič (2), Jure Tadina (1), Alek
sander Polak (1), Blaž Radelj (7), Miha Sever (4), Jaka 
Sever (4), Anžc Korclec (2). Zanimivo je, da so prav vsi 
igralci v ekipi ( razen obeh vratarjev) dosegli vsaj 1 gol. 

Vodja ekipe je bil Edo Vrcnčur (prof. šp. vzg.), trener 
ekipe pa Marjan Potokar, prav tako prof. šp. vzg. in 
rokometni trener. 

Kot vse kaže, bo četrtfinalni državni turnir tudi v 
Ivančni Gorici in držali bomo pesti, da bi se fantje uvrstili 
še više. 

Simon Bregar 

P E S T R A S T R E L S K A S E Z O N A 
Strelska sezona za razliko od 

nekaterih drugih športov traja vse 
leto. Od aprila do septembra 
potekajo tekmovanja z orožjem 
večjih kalibrov, kot so vojaška puška, 
pištola velikega kalibra ali revolver, 
oktobra pa že stopi na sceno zračno 
orožje, ki nc potihne do konca apri
la naslednje leto. 

Strelci SD Sonje Vesel iz Ivančnc 
Gorice sc udeležujemo tekmovanj 
tako z orožji večjega kalibra 
(pozivne in pokalne tekme ter 
državno prvenstvo) kot tudi z zračn
im orožjem (regijska liga, prva in 
tretja državna liga ter državna prven
stva). 

Letošnjo sezono ocenjujemo kot 
zelo uspešno, o čemer pričajo "sveži" 
pokali na naših policah. Zelo dobro 
smo sc odrezali v naši paradni disci

plini, vojaški puški, saj smo s prvih 
štirih tekem prinesli domov pet 
pokalov. Res jc, da nobeden ni bil 
najžlahtnejšcga sijaja, vendar nam to 
ni pokvarilo veselja. V regijski ligi 
smo v disciplini serijska zračna 
puška pometli s konkurenco, tako 
pri pionirjih kot pri članih. 

Posebno pozornost pa moramo 
nameniti novi sezoni 2002/2003, ki se 
je začela oktobra. Že takoj na 
začetku sta "eksplodirala" tekmoval
ca Špela Koščak in David Božjak. 
Špela jc v kategoriji mlajših mladink 
zmagala v prvem in drugem krogu 
državne lige. Na tekmovanju za 
pokal Slovenije, kjer je stala ob boku 
najboljšim slovenskim strelkam, je 
zasedla tretje mesto. Na pomoč je 
priskočila tudi klubskim kolegom, ki 
nastopajo v tretji ligi, in takoj posta

la najboljša strelka te lige ter zago
tovila dve zmagi na dveh dosedanjih 
tekmah. Naj spomnimo, da je Špela 
tudi aktualna državna šolska prvak
inja, z absolutnim državnim rekor
dom. 

Tudi David Božjak se je iz sivega 
povprečja prejšnjih sezon zavihtel 
med najboljše strelce v pionirski kat
egoriji. Po nesrečnem trinajstem 
mestu v prvem kolu državne lige se 
je v drugem kolu že izkazal z zmago, 
na tekmovanju za pokal Slovenije pa 
je osvojil drugo mesto. 

V Strelski družini Sonje Vesel se 
torej kalita izjemna mlada strelca, ki 
utegneta kmalu potrkati na vrata 
državne reprezentance in si tako 
odpreti pot na evropska strelišča. 

M. D. 

Leto 2002 je bilo zelo uspešno za 
športnike in športne delavce iz naše 
občine. Gostili smo kar nekaj zelo 
pomembnih prireditev, pa tudi 
rezultati so bili dobri. 

Vse nas je že na začetku leta pre
senetil šahist Marko Tratar, ki je na 
močnem mednarodnem šahovskem 
turnirju v Ljubljani osvojil prvi bal za 
velemojstra in s tem napovedal kan
didaturo za kasnejšo uvrstitev v 
ekipo za šahovsko olimpijado na 
Bledu. 

Kmalu zatem smo dobili novo 
državno prvakinjo v streljanju z 
zračno puško. To je uspelo Špeli 
Koščak na državnem prvenstvu za 
OŠ, za nameček pa je dosegla še 
državni rekord (nastreljala je 194 od 
200 krogov). Nekako v tem času so 
na državnem prvenstvu v bad
mintonu za srednje šole zablesteli 
naši dijaki in dijakinje, saj jc ekipa 
SŠ Josipa Jurčiča Ivančna Gorica 
dosegla izvrstno 2. mesto v državi, 
med posameznicami pa je Nina 
Novak dosegla ravno tako odlično 3. 
mesto. 

Letos so nas z najboljšim rezul
tatom, odkar gojimo ekipne športe, 
razveselili nogometaši NK Livar 
Ivančna Gorica. V 2. SNL so osvojili 
4. mesto, kar pomeni, da so bili 16. 
najboljša nogometna ekipa v državi. 
Zelo ponosni smo tudi na dejstvo, da 
seje letos v našem kraju oglasila tudi 
karavana Kolesarske dirke po 
Sloveniji. V Ivančni Gorici je bil 
namreč v začetku maja start 5. etape 
omenjene dirke. Maja je bil za šport 
pri nas še en pomemben dogodek, 
tokrat športno-rekreativni, saj je ves
laška prireditev na Krki kljub slabe
mu vremenu pritegnila kar 300 ves-

lačev, kar je samo potrditev, da je le
ta najboljša tovrstna v Sloveniji. 

Ko omenjamo uspehe mladih 
športnikov, nikakor ne moremo 
mimo rokometašev. Tako kadetska 
kot ekipa starejših dečkov RK SVIŠ 
je potrdila, da se pri nas izvrstno 
dela z mladimi rokometaši, saj sta se 
obe omenjeni ekipi v državnem 
prvenstvu uvrstili med najboljših 
osem v Sloveniji. 

Jesen je prinesla nove uspehe 
šolskemu športu, saj so učenci OŠ 
Stična med okrog 150 ekipami 
dosegli 5. mesto na državnem ekip
nem tekmovanju v atletiki. Sicer pa 
je bila jesen pri nas nedvomno v zna
menju motokrosa, saj so člani A M D 
Šentvid pri Stični v mesecu in pol 
poleg dirke za državno prvenstvo 
organizirali še dve dirki na visokem 
nivoju in dosegli tudi nekaj lepih 
rezultatov. 

Za konec nas je prijetno pre
senetil še Toni Vencelj, ki je zmagal 
na Lavričevem teku, še bolj pa je 
nase opozoril na Ljubljanskem 
maratonu, kjer je dosegel 4. mesto in 
s časom 2 uri, 31 minut in 56 sekund 
postal neuradno celo najboljši 
Dolenjec vseh časov. In Mateja Šuš-
taršič, izvrstna gorska tekačica, ki je 
med drugim osvojila 29. mesto na 
evropskem in 52. mesto na sve
tovnem prvenstvu v gorskih tekih. 

Ob vseh teh dosežkih nc smemo 
pozabiti tudi ostalih športnikov naše 
občine (predvsem mislim tu na 
prizadevne karateiste, ki so sc tudi 
letos izkazali, in druge, ki tu niso 
omenjeni). V novem letu želim vsem 
obilo uspehov. 

Simon Bregar 

NAJBOLJŠI ŠPORTNIKI OBČINE IVANČNA 
G O R I C A Z A L E T O 2 0 0 2 

Predsedstvo Zveze športnih organizacij Ivančna Gorica je na svoji redni seji izglasovalo sledeče najboljše športnike 
naše občine po kategorijah: 

Kategorija dečki: Luka Sadar (atletika, nogomet) 

V tej kategoriji bodo priznanje za lepe dosežek dobili še: Martin Sever, Simon Stopar, Damir Ljutič in David Mohorčič 

Kategorija deklice: Špela Koščak (strelstvo) 
V tej kategoriji bosta priznanji dobili še: Maša Ceglar in Alenka Hojč 
Kategorija mladinci: Damjan Smrekar (motokros) 
Priznanje v tej kategoriji dobi še Dejan Cančar. 

Kategorija mladinke: Nina Novak (badminton) 
Priznanje v tej kategoriji dobi še Tanja Kralj. 

Kategorija člani: Toni Vencelj (atletika) 

Priznanje v tej kategoriji dobijo še: Peter Šemrov, Jože Praznik, Gregor Kastelic in Branko Kavšek. 

Kategorija članice: Mateja Šuštaršič (atletika) 

Kategorija šolske ekipe: Atletska ekipa OŠ Stična - dečki 
Priznanje v tej kategoriji prejme še: Nogometna ekipa dijakov Srednje šole Iv. Gorica 
Kategorija klubske ekipe: Članska ekipa NK Livar Iv. Gorica 

Priznanje v tej kategoriji dobi šc članska ekipa AMD Šentvid pri Stični 

Kategorija zaslužni športni delavci: Silvo Podobnik, Jože Zidar, Simon Bregar 

Kategorija jubilej delovanja: Športno društvo Grča Ivančna Gorica 

ZŠO IVANČNA GORICA 

Z V E Z A ŠPORTNIH ORGANIZACIJ IVANČNA GORICA RAZPISUJE 

ŠPORTNA T E K M O V A N J A 
Gre za občinska in medobčinska rekreativna prvenstva v obliki ligaških tek
movanj in turnirjev za leto 2003 za občane občine Iv. Gorica v naslednjih 
športnih panogah : 

LIGAŠKA TEKMOVANJA ZA EKIPE 

ZAP. ST. ŠPORTNA PANOGA OKVIRNI ČAS TEKMOVANJA 

1. MALI NOGOMCT april, maj, junij, september, oktober 

2. MALI N O G O M E T - VETERANI maj, junij, september, oktober 

3. ODBOJKA - ŽENSKE januar, november 

4. ODBOJKA - MOŠKI januar, november 

5. KOŠARKA - TROJKE maree, oktober, november 

6. BALINANJE maj, junij, september, oktober 

7. NAMIZNI TENIS februar, marec, november, december 

INDIVIDUALNA TEKMOVANJA 
8. NAMIZ. TENIS - DVOJICE M+Z Februar 

9. NAMIZ. TENIS - POSAMEZ. M+Ž December 

10. TENIS - MOŠKI + ŽENSKE prvi vikend v septembru 

11. TENIS DVOJICE - M + Ž drugi vikend v septembru 

12. BALINANJE DVOJICE zadnja sobota v septembru 

13. BALINANJE POSAMEZNO druga sobota v juniju 

PRELIMINARNA PRIJAVNICA -

PRIJAVI J A M (Obkrožite ekipo ali posamez. ter vpišite zap. št. tek., za katerega se pri
javljate ): 

EKIPA POSAMEZNIK TEKMOVANJE PQU ZAJ>, Šf, ; 

Navedite ime. priimek in naslov, kamor vam bomo pošiljali pošto oz. obvestila o tek
movanju: 

Telefon doma : 
Telefon v službi : 

Preliminarna prijava je namenjena predvsem tistim ekipam in posameznikom, ki v letu 
2002 niso sodelovali na rekreativnih tekmovanjih, saj bomo tistim, ki so sodelovali, po 
pošti poslali tudi dodatna obvestila o prijavi. 
Preliminarna prijava mora prispeti na naslov: Simon Bregar, Male Ćešnjice I, 1296 
Šentvid pri Stični, do 15. januarja 2003. 

Za ZŠO Iv. Gorica - Simon Hregar 
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S V IS K R A L J U J E N A V R H U 
V drugi državni rokometni ligi je končan jesenski del prvenstva, rokometaši 

SVIS-a pa brez poraza in le z enim neodločenim rezultatom na enajstih 
tekmah zasedajo prvo mesto na lestvici. Po prvem delu tekmovanja 
rokometašem kaže odlično, na vrh lestvice pa so se povzpeli z izjemno prid
nostjo in disciplino na treningih ter z odličnim vzdušjem med igralci. Serije 
odličnih rezultatov niso mogle zaustaviti niti poškodbe nekaterih pomembnih 
igralcev. Ekipa je v težkih trenutkih še bolj strnila svoje vrste in z znanjem in 
fanatično borbenostjo nadomestila njihovo odsotnost. Prednost pred drugou-
vrščenim Mokercem znaša tri točke, povedati pa je treba, da RZS še ni reg
istrirala tekme na Ptuju, ki je bila prekinjena zaradi fizičnega napada domačih 
na sodnika. Zveza bo tekmo po vsej verjetnosti registrirala z rezultatom 0 : 10, 
za SVIŠ, seveda. Rezultati tekem: 

SVIŠ: Krško 29:20 
Arcont Radgona : SVIŠ 25 : 25 
SVIŠ : Radovljica 28 : 21 
Drava : SVIŠ neregistrirana 
Šmartno 99 : SVIŠ 21 : 29 
SVIŠ : Mokerc Ig 29 : 21 

Značilnost letošnje ekipe je predvsem čvrsta igra v obrambi in hitri proti
napadi. Poleg tega trener Gorazd Potočnik zahteva visok ritem igre skozi celo 
tekmo, zato na tekmah priložnost vedno dobijo vsi igralci. 

Odlične rezultate pa beležijo tudi mladinci. Na zadnjih štirih tekmah so 
proti dokaj močnim nasprotnikom le enkrat igrali neodločeno in se tako 
praktično že uvrstili v enotno ligo (po kvaliteti drugo v državi), ki se bo začela 
spomladi. Dodamo naj še, da je večina igralcev precej mlajša od 20 let, kolikor 
znaša starostna omejitev v tej kategoriji. Tako imajo nekatere pomembne 
vloge v ekipi igralci, ki so še kadeti. Rezultati : 

Mobitel Prule : SVIŠ 16 : 20 
Mitol Sežana : SVIŠ 14 : 22 
Pivka p. : SVIŠ 19 : 19 
Gorica Leasing : SVIŠ 18 : 19 

Zelo uspešni so tudi kadeti, ki so se že uvrstili med 16 najboljših ekip v 
državi. Večina igralcev igra tudi za mladince, izjemno nadarjeni Sašo Vozel pa 
je letos zaigral tudi že na članski prvenstveni tekmi. Rezultati: 

SVIŠ : Trimo Trebnje 32 : 26 
Črnomelj : SVIŠ 13 : 38 
SVIŠ : Inles 27 : 30 
Novo mesto: SVIŠ 17:41 

Starejši dečki so prav tako zaključili jesenski del sezone. Tudi v tej selekciji 
trenira nekaj perspektivnih igralcev. Rezultati: 

SVIŠ: Kočevje 34:22 
SVIS: Trimo 16:24 
Inles : SVIŠ 23 : 18 
SVIŠ : Novo mesto 23 : 
Kočevje : SVIŠ 25 : 25 
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Aktivni so tudi dečki petega in šestega razreda. Rezultati mlajših dečkov A 
(šesti razred): 

Novo mesto : SVIŠ 10 : 20 
Črnomelj : SVIŠ 19 : 16 
SVIŠ : Kočevje 19 : 11 

Mlajši dečki B: 
Ribnica : SVIŠ 12 : 15 
Črnomelj : SVIŠ 11:11 

Lojze Grčman 

ŠAHOVSKA A K T I V N O S T 
K L U B A VIŠNJA G O R A -
STIČNA V J E S E N S K E M 

O B D O B J U 
Konec novembra 2002 smo nastopili v II. šahovski ligi - zahod. Ekipe so bile 

šestčlanske z rezervami. Odigrali smo 5 dvobojev; dvakrat smo zmagali in trikrat izgu
bili ter tako osvojili deveto mesto (od dvanajstih ekip). Z rezultatom nismo najbolj 
zadovoljni, saj smo imeli le tri razpoložene šahiste od sedmih: Ivana Mareka s 4 točka
mi. Milana Perovška s 3,5 točkami in Hinka Krumpaka s 3 točkami. 

12. decembra smo organizirali občinsko prvenstvo v pospešenem šahu (2x10 minut), 
kjer je nastopilo deset šahistov. Po kategorijah, ki so opredeljene glede na znanje in moč 
šahistov. so nastopili: trije mojstrski kandidati, trije s I. kategorijo, eden z II. kategori
jo, eden s III. kategorijo, dva pa sta bila 

brezkategornika. Vsak je odigral devet partij. 
Hinko Krumpak. 8,5 točke, in Vojko Srebrnič, 8,5 točke, sta sicer imela najboljši 

rezultat, vendar sta oba zunaj konkurence, saj sta bila povabljena in njun rezultat ne 
šteje za občinsko prvenstvo. 

Občinski prvak za leto 2002 pa je ponovno postal Sašo Pirnat s 5,5 točke (od sedmih 
partij). Vrstni red je bil takle: 

2. Damjan Lesjak (5.5 točke) 
3. Milan Perovšek (5 točk) 
4. Boris Kocmur (4 točke) 
5. -6. Jože Kresal (3.5 točke) 
5.-6. Stane Grabljevec (3,5 točke) 
7. Andrej Koželj (1 točka) 
8. Uršič (0 točk) 
Prvenstvo smo brez zapletov odigrali v gostišču Podobnik, sodnik pa je bil Vojko Sre

brnič. 

Janez Dremelj 
predsednik ŠK Višnja Gora • Stična 

K L I V A 

Pred nami je božično-novoletni 
čas, čas pričakovanj in upanja, da bi 
kar najlepše zaključili iztekajoče se 
leto ter z optimizmom začeli vstopati 
v novo leto 2003. Tudi v N K LIVAR 
Ivančna Gorica se v decembru vese
limo doseženih uspehov v letu 2002 
in uživamo ob analizi preteklega 
dela ter pripravljanju načrtov za pri
hodnje leto. 

Članska ekipa NK LIVAR je v 
jesenskem delu sezone 2002/2003 
dosegla šesto mesto med šestnajsti
mi ekipami II. slovenske nogometne 
lige. Ekipi mladincev in kadetov kot 
novinki v II. slovenski ligi uspešno 
zastopata NK LIVAR in upamo, da 
bodo mladi nogometaši v pomlad
nem delu prvenstva še utrdili 
položaj, ki so si ga priborili v 
jesenskem. Z zadovoljstvom pa 
ocenjujemo tudi rezultate mlajših 
selekcij, ki so uspešno nastopale na 
ligaških tekmah, pa tudi na pri
jateljskih turnirjih z različnimi 
nogometnimi klubi. 

Največje presenečenje kluba pa so 

seveda aktivne priprave 22-članskc 
ženske ekipe, ki se z vso resnostjo 
pripravlja na nastope v slovenski 
ženski ligi v sezoni 2003/2004, saj 
smo v večini bili prepričani, da nc 
bomo uspeli sestaviti ženske 
nogometne ekipe. 

Intenzivnost treningov se je 
decembra sicer zmanjšala, saj 
potrebno kondicijsko vzdržljivost 
ohranjajo igralci le nekajkrat teden
sko v športnih dvoranah v Višnji 
Gori, Ivančni Gorici, Šentvidu in 
fitnes centru v Ivančni Gorici. Če pa 
bodo vremenske razmere dopuščale, 
se bo del treningov odvijal tudi na 
pomožnem nogometnem igrišču. 

Seveda pa ni pravega počitka za 
člane uprave, ki morajo poskrbeti za 
poravnavo vseh finančnih in drugih 
obveznosti ter pripraviti delovni 
načrt za pomladni del nogometnega 
prvenstva, ter trenerje, ki bodo 
pripravili načrte treningov in tek
movanj za pomladni del prvenstva 
sezone 2002/2003, preizkusili 
usposobljenost igralcev in jih 

porazdelili po ustreznih mladinskih 
selekcijah. Veliko dela pa čaka tudi 
oba vzdrževalca igrišča, saj bo klub v 
zimskem premoru prestavil ograjo 
na glavnem igrišču ter zaradi varnos
ti igralcev in prometa ogradil tudi 
pomožno igrišče. Ob izdatni pomoči 
družbe LIVAR d.d. smo od sponzor
jev dobili večjo količino cevi, ki bodo 
nosile zaščitno mrežo ob robu 
glavnega in pomožnega igrišča. 

Vse te cevi je seveda treba očistiti, 
zaščititi s temeljno barvo, pobaravti 
in postaviti ob rob igrišča; če bomo 
uspeli zbrati dovolj sponzorskih in 
donatorskih sredstev, pa bomo 
vgradili tudi namakalni sistem na 
glavnem igrišču in postavili nove 
klopi za rezervne igralce in trenerje. 

Pravi športniki tudi v zimskem 
času ne mirujejo, zato bomo tudi 
člani NK LIVAR koristno izrabili 
zimski čas za dobre priprave na 
naporno zbiranje točk v pomladnem 
delu prvenstva. 

Več kot dvestočlanski kolektiv NK 
LIVAR Ivančna Gorica se ob 
zaključku koledarskega leta iskreno 
zahvaljuje za vso moralno in materi
alno podporo družbi LIVAR d.d., ki 
je naš generalni pokrovitelj, županu 
in občinskim svetnikom občine 
Ivančna Gorica ter vsem drugim 
sponzorjem in donatorjem, ki so tudi 
v tem letu pokazali razumevanje za 
naše delo pri športni vzgoji naših 
otrok. 

Vsem želimo uspešen zaključek 
poslovnega leta, lepo doživeto novo
letno noč in v pričakovanju vsega 
lepega v novem letu vse iskreno poz
dravljamo. 

SREČNO 2003 

Predsednik NK LIVAR 
Ivančna Gorica: Jaka Sever 

P R V E N S T V O ŽENSKIH E K I P V M A L E M 
N O G O M E T U 
Ivančna Gorica 2003 

V športni dvorani šolskega centra Ivančna Gorica bo polfinale in finale Slovenskega prvenstva v malem nogome
tu za kadetinjc in članice slovenskih ženskih ekip, in sicer: 

v soboto, 18. 1. 2003 od 9. do 14. ure - polfinale kadetinj 
v soboto, 8. 2. 2003 od 9. do 14. ure - finale kadetinj in članic 

Predstavile se bodo tudi kadetinje Nogometnega kluba LIVAR Ivančna Gorica, ki redno trenirajo in se pripravl
jajo na to prvenstvo. V tekmi z vrstnicami, ki tekmujejo v I. slovenski ženski nogometni ligi, bodo nabirale 
nogometne izkušnje ter spoznavale navijaško vzdušje in podporo gledalcev. 

Mlade nogometašice NK LIVAR Ivančna Gorica ob tej priložnosti vabijo dekleta v starosti od 12 do 15 let, da si 
ogledajo polfinale in finale malega nogometa ter se vključijo v njihovo kadetsko ekipo. To lahko storijo vsak četrtek 
od 16. do 18. ure v telovadnici Osnovne šole v Višnji Gori. 

Vse ljubitelje ženskega nogometa vabimo na ogled, vsem sponzorjem pa se iskreno zahvaljujemo za pomoč pri 
organizaciji prvenstva. 

ORGANIZATOR PRVENSTVA 
NK LIVAR Ivančna Gorica 

VABILO NA NOVOLETNI NOGOMETNI TURNIR 
Nogometni klub LIVAR Ivančna Gorica vabi vse nogometne ekipe, da se prijavijo na turnir malega nogometa v športni dvo

rani v Višnji Gori, ki bo: 

- v soboto, 11. 1. 2003 - od 8 . do 13. ure in 
- v soboto, 25. 1. 2003 - od 8 . do 13. ure 

Turnir se igra po pravilih malega nogometa: 
1. Žrebanje skupin po tri ekipe (igrajo vsak Z vsakim) 
2. Zmagovalci skupin igrajo na izpadanje 
3. Nagrade - pokali in denarne nagrade za prve tri ekipe 

Pisne prijave ekip nam lahko pošljete po faxu št. 111/7816 017 ali po pošli na naslov NK LIVAR Ivančna Gorica. Ljubljanska 
cesta 2A, 1295 Ivančna Gorica. 

Prijavo ekip in vplačilo prijavnine v višini 15.000 SIT bomo sprejemali tudi v sredo, 8.1.2003 na naslovu NK LIVAR, Ljubl
janska cesta 2, 1295 Ivančna Gorica (v prostoru poleg bifeja), od 18. do 19. ure, ob 1915 pa bo potekalo žrebanje skupin, ki se 
bodo udeležile nogometnega turnirja. Število nogometnih ekip je omejeno, zato pohitite s prijavo. 

Za vse dodatne informacije se obrnite na telefon : 031 / 523 230 
ORGANIZATOR TURNIRJA: NK LIVAR Ivančna Gorica 
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Kaj za prazničnimi vrati 
čaka nas, ko razigrano 
bo čas prestopil letni prag? 
bo jutro s soncem obsijano, 
bo z mehkim perjem nam postlano, 
bodo novi časi zlati? 

Zlati bodo, 
če sivino vsakdana sami pozlatimo 
s poštenim delom in dobroto, 
ji s smehom vdihnemo lepoto 
in s prijateljstvom iskrenim 
nežnost,srečo, mir, toplino. 

Takih časov 
v novem letu vam želimo ! 

KGZS - Zavod LJ 
Kmetijska svetovalna služba 

Ivančna Gorica 

N O V O L E T N O VOŠČILO 

SPOMINI NA LEPA DOŽIVETJA IN 
USPEHE, KI SMO JIH DOSEGLI SKUPAJ, 
NAJ NAM BODO V POGUM IN OPORO, 
DA BOMO ZDRAVO, SREČNO IN NA 
DOBRI POTI SKUPAJ STOPALI TUDI V 
LETU 2003. 

ŽELIMO VAM PRIJETNO PRA
ZNOVANJE DRŽAVNEGA PRAZNIKA, 
BLAGOSLOVLJEN BOŽIČ IN VSE DOBRO 
V NOVEM LETU. 

ŽUPAN OBČINE IVANČNA GORICA JERNEJ IAMPRET 
OBČINSKI SVETNIKI OBČINE IVANČNA GORICA IN 
DELAVCI ŽUPANSTVA OBČINE IVANČNA GORICA 

Spoštovani krajani, občani in gasilci 

Božič in novo leto v znamenju iztekajočega se leta 2002 je čas, 
ko se ponavadi za trenutek ustavimo. 

Spomnimo se prehojene poti in misli nam uhajajo med 
iskrene ljudi in prijatelje. 

Naj vam novi čas prinese vse, kar smo v starem letu zamudili, 
predvsem ljubezni, zdravja in veselja. 

PGD STIČNA 

ODVOZ KOMUNALNIH ODPADKOV ZA LETO 2003 
ZA OBČINO IVANČNA GORICA 

Javno komunalno podjetje Grosuplje bo v letu 2003 
odvažalo komunalne odpadke po že ustaljenem načrtu. 
Ponovno pa pozivamo krajane v naseljih Ivančna Gorica in 
Višnja Gora, da upoštevajo navodila, ki so jih dobili ob 
uvedbi ločenega zbiranja odpadkov. 

V posodo za papir lahko odlagajo le: 
- časopise, revije, prospekte, listine, knjige, kataloge, 

pisma, pisemski in ovojni papir 
- kartonske škatle in embalažo za prehrambene artikle 

(riž, sol, testenine, otroška hrana) 
- kartonsko embalažo pralnih praškov 
- valovito lepenko 
V posodo za steklo lahko odlagajo le prazne in čiste: 

- steklenice 
- kozarce 
- votle steklene posode 
- razbite kozarce in razbite steklenice 

V posodo za kovine in železo lahko odlagajo le: 
- pločevinke 
- konzerve 
- manjšo pločevinasto posodo 
- doze od pijač (iz aluminija in bele pločevine) 
- pločevinaste igrače 
- vse druge majhne kovinske odpadke (baker, cink, alu

minij, bela pločevina) 

V občini Ivančna Gorica bomo komunalne odpadke v letu 2003 odvažali po naslednjem načrtu: 

Redni odvoz Papir Steklo Kovine 

J A N U A R 

F E B R U A R 

M A R E C 

A P R I L 

M A J 

J U N I J 

J U L I J 

A V G U S T 

S E P T E M B E R 

O K T O B E R 

N O V E M B E R 

D E C E M B E R 

o i . 
0 6 . . 0 7 . 
It.. 14. 
2 0 . , 2 1 . 
2 7 . . 28 . 

04 . . 0 5 . 
10., n . 
17.. 18.. 
24 . . 2 5 . 
03., 04 . 
10., II. 
17. , 18., 
24 . . 2 5 . 
3 1 . 

0 1 . 
0 7 . . 0 8 . 
14.. 15. 
2 1 . , 2 2 . 
2 8 . , 2 9 . 

0 5 . . 06 . 
12. , 13. 
19., 2 0 . 
2 6 . , 2 7 . 
0 2 . . 0 3 . 
09 . , 10. 
16.. 17. 
2 3 . , 24 . 
30. 

0 1 . 
0 7 . , 0 8 . 
14. . 15. 
2 1 . , 2 2 . 
2 8 . , 2 9 . 

04 . , 0 5 . 
11.. 12. 
IX.. 19. 
2 5 . . 26 . 

0 2 . , 0 3 . 
0 8 . . 0 9 . 
15 . , 16. 
2 2 . . 2 3 . 
2 9 . , 30 . 

0 1 . 
06 . . 07 . 
13., 14. 
2 0 . , 2 1 . 
2 7 . , 2 8 . 
0 3 . . 04 . 
10.. I I. 
17. , 18. 
24 . . 2 5 . 

0 2 . . 0 3 . , 
0 8 . , 10. . 
15. , 17. , 
2 2 . . 24 . . 
2 9 . 

0 3 . . 
0 6 . , 0 7 . . 
12., 14.. 
19. , 2 1 . , 
2 6 . , 28 . 
0 5 . , 0 7 . , 
12. , 14.. 
19. . 2 1 . , 
2 6 . , 2 8 . , 

0 2 . , 04 . , 
0 9 . . 1 I.. 
16., 18., 

2 3 . . 2 5 . . 
30 

0 2 . , 
, 0 7 . , 0 9 . , 
, 14., 16., 
, 2 1 . , 2 3 . , 

2 8 . , 30 . 
04 . . 0 6 . . 
11. , I 3 . , 
18.. 2 0 . , 
2 5 . . 2 7 . , 

, 0 2 . . 04 
. 09.. 1 1 
, 16 . , 18. 
, 2 3 . , 2 5 . 
, 3 0 . 

0 1 . 
. 0 6 . , 0 8 . 

13., 15. 
, 2 0 . , 2 2 . 
, 2 7 . . 2 9 . 

0 1 . 
, 04 . . 05 . 
, 10. , 12. 
, 17. , 19. 
, 24 . , 2 6 

. 02 . , 03 

. 0 8 . , 10 
• 15. , 17 
. 2 2 . . 24 
, 2 9 . , 31 
, 0 5 . , 07 
, 12. , 14 
, 19. , 21 
. 2 6 . , 28 

16. ,30 

13. . 2 7 . 

13. . 2 7 . 

10. . 24 . 

09..31 

20 . 

06 . 

03 . , 25 . 

28 . 

20 . 

0 5 . . 19. 

0 3 . . 17 . .31 . 

14., 28. 

12. .26. 

10. 

07 . , 29 . 

2 7 . 

24 . 

0 9 . , 2 3 . 1 0 , 3 0 . 16 

0 1 . , 
0 2 . . 0 3 . . 04 . , 0 5 . , 
0 8 . . 0 9 . . 10. . 12. . 
15 . , 16., 17. , 19. , 
2 2 . , 2 3 . , 24 . , 2 6 . , 
2 9 . . 3 0 . , 3 1 . 

I I , 24 . 12. . 31 . 

Ob izteku leta se zahvaljujemo uporabnikom odvoza odpadkov za okolju prijazno ravnanje z njimi. Želimo si, da bi se
na prej skupaj skrbeli za čisto in zdravo okolje. 

VESEL BOŽIČ IN SREČNO NOVO LETO 2003! 
JA VNO KOMUNALNO PODJETJE GROSUPLJE 

Svet za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu občine Ivančna Gorica želi 
vsem malčkom, šolarjem, vsem nemočn
im ter vsem občankam in občanom, da bi 
se varno počutili kjerkoli in kadarkoli. 
Želimo, da se varno in srečno vrnete k 
svojim družinam. 

Vesele božične praznike ter 
zdravo in srečno novo leto! 

Predsednik Sveta Frančišek Grabljevec 

Z D R U Ž E N J E ŠOFERJEV IN 
A V T O M E H A N I K O V 

Ivančna Gorica 

Želi vsem svojim članicam in članom in nji
hovim družinam, šoferjem in avtomehanikom 
ter drugim udeležencem v cestnem prometu, 
kakor tudi občanom Ivančne Gorice vesele 

božične praznike in srečno ter uspešno novo 
leto 2003, predvsem pa varno vožnjo in veliko 

humanih in solidarnih odnosov na cesti. 

Upravni odbor ZSAM 
Ivančna Gorica 
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Gospodinjska stran 
Prve snežinke so že pobelile doline in okoliške vrhove. Bela zims

ka pravljica se je začela, upam, da bo lepa tudi v naših srcih in da 
bodo letošnji prazniki mirni, lepi in bogati. Vsak izmed nas nosi v 
sebi del spomina na letošnje leto, vsak ima še eno izkušnjo več pa 
tudi eno leto več. Življenje je lepo, samo prav ga moramo sprejemati. 
Brez črnih misli, brez prepirov, še predvsem med prazniki. Ne poz
abimo na stare in osamljene ljudi, katerim bi naš obisk pomenil 
najbolj dragoceno darilo. Vse več bleščečih stvari se nam ponuja iz 
izložb, pri tem pa pozabljamo, da imamo najdragocenejše pred očmi: 
to so naši domači in najbližji. Zato povabimo ljudi k sebi in skupaj 
praznujmo najlepše praznike. 

Želim vam prijetne in tople praznike, da bi zdravi in veseli v pri
hodnje leto odhiteli. Da bi spremljala vas sreča in zadovoljstva polna 
vreča. 

Obudimo stare običaje: Sveta Barbara in cvetje 
Dan svete Barbare je 4. december. Po legendi je ta 

svetnica živela v 3. stoletju in je bila tako lepa, da jo je 
njen oče. poganski kralj Dioskur, zaprl v stolp. Ker je 
skrivaj sprejela krščansko vero, je odklonila zahtevo 
očeta, naj se poroči s kraljevičem Fabricijem. Oče je 
pobesnel in Barbari z lastnimi rokami odrobil glavo. 
Takoj zatem ga je doletela zaslužena kazen: vanj je udar
ila strela. 

Na dan. ko praznuje Barbara svoj god, je treba po stari 
šegi odrezati češnjeve, višnjeve ali slivove vejice. Te 
odrežemo ali pred sončnim vzhodom ali po sončnem 

zahodu. Najprej jih za nekaj časa položimo v toplo vodo 
in jih damo v vazo poleg tople peči. Do božičnega večera 
se vejice razcvetijo. Nekoč so verjeli, da razcvetele vejice 
prinašajo srečo, blaginjo in dobro letino. Na Slovenskem 
so na dan svete Barbare dajali v plitvo posodo kalit žitno 
zrnje. Z mladim zelenim žitom so potem okrasili "bohkov 
kotek" ali jaslice. 

Obudimo stare običaje, in če verjamemo v srečo, ki jo 
prinaša mlado cvetje, ali ne - šopek cvetočih vej ali poso
da svetlo zelenega žita je v božičnem času zares lep okras. 

j e n e piščančje p r s i v l i s t n a t e m t e s t u 
Potrebujemo: 4 fileje 

piščančjih prsi brez kosti, malo 
soli 

Za nadev: 12 dag piščančjega 
mesa, 6 žlic sladice smetane, sol, 
mleti poper, 10 dag jurčkov, drob
no sesekljan peteršilj, limonin 
sok. 2 žlici olja, zavitek zamrzn
jenega listnatega testa, jajce za 
premaz, papir za peko. 

Testo odmrznemo, fileje pre
vidno sploščimo ter z obeh 
strani posolimo. Jurčke očisti
mo, narežemo na debele rezine, 
popopramo. solimo, pokapamo 
z limonini sokom in na vročem 
olju popečemo: nato odcedimo 
in ohladimo. 

Za nadev narežemo meso na 
majhne kose, dodamo sol, 
poper in sladko smetano ter v 
mešalniku pripravimo mesni 
nadev. Pomešamo ga s pripravl
jenimi jurčki in sesekljanim 
peteršiljem. Maso porazdelimo 
na fileje, jih preganemo in ob 
straneh dobro stisnemo. Raz-
valjano listnato testo razrežemo 
na štiri kvadrate in v njih zavije
mo polnjene fileje. Konec 

zvitkov premažemo z jajcem in 
dobro stisnemo. Premažemo še 
ostale zvitke in jih zložimo v 
pekač, obložen s peki papirjem. 
Pečemo v prej ogreti pečici pri 
200 stopinjah približno 25 
minut. Preden piščančje zvitke 
serviramo, jih razrežemo na 
primerne rezine in ponudimo z 
malo omake za pečenko. 
Zraven tekne na maslu 
popražena zelenjava. 

Jed je zelo primerna, če za 
slavnostno večerjo ne želite 
porabiti preveč časa, saj ni 
potrebno kuhati druge priloge. 
Za predjed lahko ponudite 
kremno juho, za prilogo k 
zvitkom pa bogato solato s 
testeninami ali enostavno fran
cosko solato. Lahko jih ponu
dite namesto obloženih 
kruhkov. 

Za piko na i pa pripravite 
kakšno bogato božično ali novo
letno pecivo. Verjamem, da so 
vse gospodinje pridno pekle in 
imajo pecivo tudi na zalogi. Nc 
pozabite na hladno penino ali 
druge napitke, ki si jih privošči
mo za najdaljšo noč v letu. 

.v stopljeno 
Čokolado izdelajte 

obraz in repek. 

Miške iz bel Jakovega snega: Obliku
jete kupčke in jih spečete pri najnižji 
stopnji, da se bolj sušijo, kot pečejo. 
Ušesa iz razpolovljenih čokoladnih 
ploščic previdno pritrdite na pečene 
miške, preostale dele pa nabrizgate. To 
bo prijetno presenečenje za otroke. 

Smrekico lahko oblikujemo tudi 
sami in ji damo čisto svojo obliko. 
Lahko uporabimo vso domišljijo, 
jo obložimo z mahom, cipresinimi 
vejicami, smrečjem ali samo s 
papirjem iz naravnega materiala. 
Otroci nam jo lahko pomagajo 
okrasiti s piškoti, storžki, dekora
tivnimi pentljami ali glinenimi 
izdelki. Lahko jo okrasimo tudi z 
okraski, ki smo jih nemara pode
dovali in ki nas spominjajo na 
otroštvo in na tiste čase, ko smo še 
verjeli v pravljice. Možnosti je 
veliko, modno je pa vse, kar je 
izvirno in domače. Zato si vzemite 
čas in naredite čisto svoj aranžma. 

Lepo zloženi prtički lahko še poudarijo posebne 
praznične pogrinjke; treba je obvladati le nekaj pre
prostih prijemov. Nekaj predlogov lahko vidite tudi 
na sliki. 

Praznična m i z a 
Za božično ali novoletno večerjo 

naj bo tudi miza lepše in bolj sloves
no pogrnjena, bogato obložena in 
okrašena z dobrotami. Primeren prt 
in nekaj zelenja, sveče, okraski - z 
veliko ljubezni bomo mizo okrasili 
tako, da jo bo kar veselje pogledati. 

Lepe lesene mize naj ne skrivamo 
s prtom. Dovolj je že, če se odločimo 
za pogrinjke iz čipkastih papirnatih 
prtičev, s kakršnimi običajno podlag-
amo torte. Lahko jih tudi pobarva
mo z zlato ali srebrno barvo. Če se 
bomo odločili za bel prt, lahko kom
biniramo vse barve in oblike posod-
ja. Če je prt barvast, jc najbolje, da 
se odločimo kar za bele prtičke ali v 
takšni barvi, kot jc vtkan vzorec v 
prtu. 

Na sredo mize postavimo osrednji 
cvetlični aranžma, da poudarja lepo
to mize. Aranžma naj bo nizek, da 
ne moti pogleda preko mize. Na 
mizo nikoli nc postavimo dišečih 
rož, ker bi se vsiljivi vonj mešal z 
vonjem slastne hrane. Sestavni del 
aranžmajev naj bodo vejice smrečja 
ali ostalih zimzelenih vejic, lahko je 
tudi pladcnj z blazinicami mahu. Ne 
smejo pa manjkati sveče, različnih 
oblik, velikosti in barv. 

Razvrstitev pribora: 
K vsakemu pogrinju postavimo 

najmanj dva kozarca: enega za vodo, 
drugega za vino. Postavljeni so v 
zgornji desni kot, glavni vinski 
kozarec pa naj bo nad konico 
glavnega noža. 

Nož in žlico postavimo poleg 
krožnika na desno stran, rezila naj 
bodo obrnjena proti krožniku. 

Vilice levo od krožnika, v 
zaporedju uporabe. Desertne vilice 
in žličke postavimo nad krožnik. 
Prtičck jc lahko na krožniku ali na 
desni strani. 

Nazdravimo in zaželimo srečo. 
s kozarcem hladne penine 

Za praznike običajno odpremo steklenico penečega se vina: Francozi imajo 
šampanjec, Italijani spumante, pri nas pijemo odlično penino. Mehurčki v tem 
vinu nas spravijo v zidano voljo, svet se nam zdi lepši, praznik še bolj 
prazničen. Pcnina mora biti vedno močno ohlajena. Za spremembo lahko 
pripravimo gostom tudi šampanjske koktajle. 

Sončni žarek: 
6 žlic ananasovega sirupa, 10 žličk ananasovega soka, zdrobljen led, ohlaje

na pcnina 
Naštete sestavine zadostujejo za cn kozarec pijače. Vse dobro zmešamo in 

potresemo. Nalijemo v ohlajene kozarce. 

Sadna solata s penino: 
Za 4 osebe: 1 jabolko, 1 pomaranča, 2 vloženi breskvi, 4 vložene marelice, 

1 banana, 1 kivi, 2 rezini ananasa, sok ene limone, kozarček žganja, 4 žlice 
sladkorja, pcnina 

Sadje narežemo na kocke, damo v skledo in potresemo s sladkorjem ter 
pokapljamo z limoninim sokom. Prelijemo z žganjem in tudi s kozarcem 
penine. Postavimo na hladno za najmanj eno uro. Sadje nato ponovno pre
mešamo in ga s penovko naložimo v široke šampanjske kupice, prelijemo s 
sokom, v katerem seje namakalo, in dolijemo mrzlo penino. 

Nasveti: 
H Čokoladne okraske iz bele in črne čokolade lahko sami oblikujete tako, 

da stopljeno čokolado enakomerno namažetc na peki papir, počakate, da se 
malo strdi, potem pa z modelčki za piškote izrežete zvezdice, srčke, deteljice 
in ostale oblike po vaših željah. Tako okrasite vrhnjo plast tort, kolačev... 
Lahko izdelate tudi čokoladne skodelice. Na 18 cm velike kroge iz peki papir
ja namažetc stopljeno čokolado in položite preko skodelice za čaj. Pustite, da 
se strdi, in odluščite papir. V takih skodelicah lahko servirate sladico. 

n Če za večerjo pripravljate obložene kruhke, jih lahko ponudite na pladnju 
iz krhkega testa. 

Krhko testo razvaljate v krog in ga obrobite s preostankom testa, da dobite 
lep rob. Premažite ga s stepenim jajcem in specite kot ostala peciva iz krhkega 
testa. 

n za slavnostno praznovanje okrasite prt z zlatimi ali srebrnimi bleščicami 
ali doma izdelanimi zvezdicami iz pozlačenega papirja. Za bolj romantično 
vzdušje pa lahko na mizo natrosite cvetne liste vrtnic. 

n Če so kozarci zaradi vodnega kamna izgubili svoj sijaj, jih namočite v 
rahlo okisani vodi. Dobro jih sperite v hladni vodi, osušite in obrišite. 

n Z novih kozarcev boste zlahka odstranili nalepke, čc jih boste zdrgnili s 
tekočino za polnjenje vžigalnika. 

n Preden natočite šampanjec, morate s kozarcev dobro sprati vse ostanke 
detergenta, ker bi se sicer uničili mehurčki. Za tiste, ki ne pijejo alkohola, 
pripravite razne sveže stisnjene sokove in različne vrste mineralne vode. 

Za gospodinjsko stran tekst in foto Nataša ERJAVEC 
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SESTAVIL 
MARKO 

BOKALIČ 

PREKLA
PLJANJE 

PRIPRAVA 
ZA 

RISANJE 
RAVNIH 

ČRT 
IME NOVE 

MISS 
SVETA, 

TURKINJE 
AKIN 

MLINSKE 
PRIPRAVE 

KRATKO 
OGRINJALO 
K ŽENSKI 
VEČERNI 
OBLEKI 

MAJHNA i P0DAU-
POVHRNJA SANJE 
POŠKODBA po ŠIRINI 
V OBLIKI , Al I 

CRTE DOLŽINI 

NASA 
CELINA 

ZASAVSKI 
KOPAČ 

PREMOGA 

GRMENJE 
(REDKO) 

RIM. 
ZEMUE 

l l i l . l BIATLONEC 
BJ0RN-
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VOHANJE 
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PODZEMNI 
PROSTOR 

PRETIRANO 
DOBRO 

MNENJE 
O SEBI 

VELENJSKI PREMOG 

NAMI NA PRIKLJUČITEV 
AVSTRIJE NEMČIJI 

LETA » 3 8 
MADŽAR. 

SLIKARSKA 
DELAVNICA 
PROSTOR 

ZA PEVCE 
V CERKVI 

SL. II U', 
TRATORKA 
(MOJCA) 

T R A T T I R T ^ - T R S T O O B 
IVANĆNI ! ! ISTOIMEN 
GORICI i ™"J™ JEZERU 

S SAMO- ' V SEV. 
STANOM ITALLn 

SREDISČE 

SIBIRSKI 
IGLASTI 
GOZD 

VAS NA GRIČU 
NASPROTI KORT 

V IZOLSKI OBČINI 
OSEBNO SL. POLITIK 
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UMAZAN 
OTROK 

GRAFITNI 
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TON D 
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NEKDANJI 
ZELENI 
POLITIK 
GOSNIK 

TEKOČA 
ZAČIMBA 
NAKUP Z 

ODBITKOM 
OBRESTI 

BOSANSKO 
HRVAŠKA 

REKA 

UMRLI 
PIANIST 
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DRUŠTVO, 
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ZACIJA 

lil ANKA 
DOBERŠEK 
KOLESAR. 
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DRŽAVA V 
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ŽENA 
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PEVEC 
DEDIČ 
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PRVI 
ZLOG 
ŽOGE 

S M U Č A R 
M L E K U Ž 

MALA SOLA OBČINSKEGA ZEMLJEPISA 
(II. učna ura) 

Se nekaj nadaljevanj in Male šole občinskega zemljepisa ho konce. Po pravi
ci povedano, naše male šole še ne. Končan ho le njen zemljepisni del. ki zajema 
hribe. Drugo pa je še pred nami. Kdor je pridno sodeloval in preučeval naše 
najvišje vrhove, ima zdaj "razgledano glavco" in l>o poslal čez nekaj mesece]' 
absolvent Male šoli; kar prav gotovo ni mačji kašelj. Če ho šlo vse po sreči, bo 
na konca lahko preje/ tudi diplomo, zalo se velja potrudili še naprej. 

Kratkočasili!: 

teltiu. IrV. 7Mm 

•vVvlno 776m, 

Jlali nrh um 

iftnca 7<0m 

LAHKA KRIŽANKA Z 
NOVOLETNIM POPUSTOM 

V poudarjenem navp ičnem slolpcu hoslc izvedeli, kaj 
nam ho v p r i h a j a j o č e m lelnem času dajalo nebo. Seveda 
boste morali prej pravilno rešil i k r i žanko . 

S 

V 
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Z 
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C 

M 

A 

V O D O R A V N O 
Vodoravno: 
1. žuželka z želom 
2. kuhinjska posoda 
3. tepež 
4. moški 
5. šiba 

6. Zn 
7. športno srečanje 
8. del čevlja 

K V I Z 
1. Kateri izrazje nastal neposredno po glasovih iz narave? 
a) palica 
b) šiba 
c) poleno 

2. Koliko prebivalcev ima naša občina? 
a) 9 000 
b) 10 000 
c) 13 000 

3. Koliko prstov ima zelena žaba na pred
njih nogah? 

4. Katere rastline najbolj uspevajo v hlad
nih severnih predelih? 
a) alge 
b) iglavci 
c) lišaji 

5. Iz katere osnove se je razvila italijanšči
na? 

a) iz grščine 
b) iz latinščine 
c) iz keltščine 

6. Katera literarna oblika ni iz 
pesništva? 

a) črtica 
b) oda 
c) gazela 

7. V kateri dejavnosti so se sle
dovi kamene dobe najdlje 
obdržali? 
a) v mlinarstvu 
b) v prevozništvu 
C) v tiskarstvu 

Odgovori na vprašanja iz prejšnje 
številke: 
l.c, 2.osir, 4.b, S.a, 6.a, 7.b. 

U G A N K E S A L J I V K E 
1. K a j z m e r a j n a z a d n j e p r i d e ? 

2. K a j v e č k r a t s k u h a m o , p a n i k o l i ne p o j e m o ? 

3. K a j b i b i l o , č e ne b i b i l o v o j n ? 

4. K d o n a s n a j l a ž j e p r i p r a v i d o j o k a ? 

5. K d o j e u m r l , č e p r a v n i b i l r o j e n ? 

Odgovori: 
1. kemec, 2. dno posode, 3. večni mir, 4. čebula, 5. Adam 

D V E S M E S N I C I 
JUNAŠKA ZENA 
• Veš, da bi me na samotni poti skoraj oropali tolovaji, pa jim je žena to prepreči
la. 
• Kako pa ji je uspelo? 
• Zelo preprosto. Že prej mi je doma pobrala ves denar. 

ASOCIACIJA 
• Povej mi, kako se imenuje glavno mesto Havajev. 
• Honokaka. 
• Ni res. Imenuje se Honolulu. 
• No, saj sem vedel, da je tam nekje blizu. 

P R E G O V O R I , KI ŠE Z M E R A J DRŽIJO 
Prazna ril je najboljši kuhar. 
Prezgodnja hvala se ne bo izkazala. 
Kdor veliko govori, veliko zna ali pa laže. 

—• "i 
Zmigaj se vendar, gnida nerodna! | 
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N E V A R N O S T PRI U P O R A B I 
PIROTEHNIČNIH I Z D E L K O V 
Bližajo se božični in novo

letni prazniki, z njimi pa tudi 
povečana uporaba 
pirotehničnih izdelkov. 
Čeprav jih je relativno enos
tavno uporabljati, je treba biti 
pri tem pazljiv. Zaradi 
nestrokovne in nepremišljene 
uporabe so se že v več primer
ih pojavile telesne poškodbe 
in materialna škoda. Največ 
nesreč zaradi nestrokovne 
uporabe pirotehničnih 
izdelkov je med otroki in mla
dostniki, ki le-te najpogosteje 
uporabljajo. 

Kljub aktivni vlogi policije 
in carine na mejnih prehodih 
ter kontroli inšpekcijskih 

služb in policistov v notran
josti je s temi izdelki še vedno 
problem. 

Po Uredbi o pirotehničnih 
izdelkih je prodaja in uporaba 
izdelkov razredov 1 in II, 
katerih glavni učinek je pok, 
dovoljena otrokom do 14. leta 
starosti le, če jih nadzorujejo 
starši ali skrbniki, in sicer od 
26. decembra do 2. januarja. 
V nobenem primeru pa ni 
dovoljeno uporabljati 
pirotehničnih izdelkov v strn
jenih stanovanjskih naseljih, v 
zgradbah in vseh zaprtih pros
torih, v bližini bolnišnic, 
domov za ostarele, vrtcev, šol, 
cerkva, kinodvoran, gledališč, 

na stadionih, v prevoznih 

sredstvih in na drugih površi

nah, kjer so športne ali kul

turne prireditve, ter na 

mestih, kjer je naključno 

zbrano večje število ljudi. 

Policija svetuje staršem, da 

otrokom ne kupujejo in daje

jo v uporabo pirotehničnih 

izdelkov, ker bomo le tako 

lahko skupaj preprečili 

poškodbe, ki imajo 

daljnosežne posledice in 

materialno škodo. 

Policijska postaja Grosuplje 

LE KOMU SO TI SMETNJAKI NAPOTI? 

P O L I C I J S K A K R O N I K A 

Z A H V A L A 
Vsem dobrim sosedom iz Šentvida pri 

Stični: Krištofovim, Klemenčičevim, 
Linčevim, Kraševčevim in Gaberškovim 
ter ge. Mariji Zupančič se iskreno zah
valjujemo za strpno prenašanje motenja, 
ki smo ga povzročali pri izvajanju grad
benih del v letu 2002. Hvala tudi gasilske
mu društvu Šentvid pri Stični za uporabo 
njihovega dvorišča. 

Se enkrat hvala, sosedje. Ostanimo 
takšni, kot smo. 

Vsem občanom in občankam naše 
občine želimo vesel božič in srečno novo 
leto 2003. 

M I Z A R S T V O 
A L O J Z V E N C E L J S.P. 

Šentvid pri Stični 66 

Policijska postaja Grosuplje je novembra 2002 na območju občine 
Ivančna Gorica obravnavala 16 kršitev zoper javni red in mir, od tega 
jih je bilo 11 v zasebnih prostorih, 5 pa na javnem kraju. 

V tem mesecu smo obravnavali 35 različnih kaznivih dejanj. Naj
pogostejše so bile tatvine, vlomi in poškodovanje tuje stvari. 

Občani, ki bi karkoli vedeli o kakšnem kaznivem dejanju ali promet
ni nesreči, ali če bi opazili storilce na delu oz. begu, naj to nemudoma 
sporočijo na policijsko postajo Grosuplje ali na telefon 113. Vsaka 
informacija, ki bi kakorkoli pripomogla k temu, da bi našli storilca, je 
dobrodošla. 

Novembra smo opravili oglede 37 prometnih nesreč z materialno 
škodo in telesnimi poškodbami. Največ se jih je zgodilo na avtomobil
ski cesti A/2, na regionalnih cestah R 216 in 646 ter v naselju Ivančna 
Gorica. 

Decembra bo policijska postaja Grosuplje kontrolirala hitrost z last
nim radarjem na območju občine Ivančna Gorica, predvsem na odsek
ih cest, kjer se dogajajo prometne nesreče oz. kjer so prekoračitve 
hitrosti največje in najbolj pogoste. 

Vozniki naj vozijo v skladu s cestnoprometnimi predpisi ter pri
lagodijo hitrost vožnje vremenskim razmeram in ostalim dejavnikom, 
ki kakorkoli vplivajo na potek prometa. Tako bodo pripomogli k boljši 
prometni varnosti in predvsem k manjšemu številu prometnih nesreč. 

Policijska postaja Grosuplje 

Obveščam vas, da je začela z delovati 

SPECIALISTIČNA 
O R D I N A C I J A Z A 

U L T R A Z V O K 
dr.Mojca van Midden, specialist radiolog, 
Gabrje pri Stični, 1295 Ivančna Gorica. 

Opravljam ultrazvočne preglede jeter, žolčnika in 
žolčevodov, vranice, trebušne slinavke, ledvic, 
sečnega mehurja, prostate, jajčnikov in maternice 
ter ostalih trebušnih organov. 

Naročanje na tel.: 01-7878-325. 

Življenje celo si garal 
vse za dom, družino dal; 
sledi ostale so povsod 
od dela tvojih pridnih rok. 

ZAHVALA 
Na pragu 65. leta starosti nas je zapustil dragi mož, oče, 
ata, brat in stric 

MIHA PLAVEČ 
iz Ceste pri Velikem Gabru 

Neizmerna je bolečina, a prijetna toplina, ko v trenutkih 
notranje bolečine nisi sam. Iskreno se zahvaljujemo vsem, 
ki ste nam stali ob strani, izrekli sožaljc, darovali cvetje, 
sveče in za svete maše ter našega ata pospremili k večnemu 
počitku. Se posebna zahvala sosedom, prijateljem, 
znancem, sodelavcem in sorodnikom. Konjerejskcmu 
društvu Radohova vas, društvu ljubiteljev konj Višnja 
Gora, Konjerejskcmu društvu Trebnje, gospodu župniku, 
cerkvenemu moškemu pevsemu zboru ter vsem gov
ornikom velja še posebna zahvala za tako lepo opravljen 
obred. 

Vsi, ki ga neizmerno pogrešamo 

8? Tam, kjer naša pot konča se, 
čudovita je svetloba, 
z njo nekoč se zliješ v eno 
in temo premagaš groba. 

J | ZAHVALA 
V 72. letu starosti nas je zapustil dragi mož, oče, ded in 
praded 

FRANC VERBIČ 
iz Podboršta 21 

Iskreno sc zahvaljujemo vsem, ki ste ga obiskovali, šc pose
bej potem, ko je oslabel. 
Hvala sorodnikom, prijateljem, vaščanom, še posebej Pri-
moževim, in znancem za izrečene besede sožalja, darovano 
cvetje, sveče, darove za svete maše ter vsem, ki ste molili 
zanj in ga pospremili na zadnji poti. 
Prisrčna hvala tudi gospodu župniku Janezu Petku za lepo 
opravljen obred, in šentviškemu pevskemu zboru. 
Hvala osebju Zdravstvenega doma Ivančna Gorica, pose
bej dr. Janezu Zupančiču. 

Vsi njegovi 
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A n g e l a Urbas s s t i s k e Dobrave 

Naša slavljenka Angela Urbaso-
va ima v številčnem skladu zelo 
enostavne sestavine: samo dve 
števili: eno in devet. Poglejmo 
njene podatke, pa bomo videli: 
rojena 9.9.1911, v njenem rodu je 
odraslo devet otrok, omožila se je v 
septembru, ki je deveti mesec, in že 
u l let je na tem božjem svetu. Pe še 
kaj bi sc našlo, kar je naravnano na 
etiko in devetko. Kdor kaj da na 
numerologijo, lahko ugotovi, da sta 
ji bili ti dve števili naklonjeni, dru
gače se ne bi prebila tako daleč do 
desetega desetletja življenja. 

Mama Angela je kljub visokim 
letom šc bistrega duha in celo nekaj 
življenjskega humorja ji je ostalo. 
Takole sc je pošalila na račun svoje 
devetke: "Sem mislila, da bo tudi 
smrt prišla v devetem mesecu, pa jc 
letos zamudila." Brez skrbi, mama 
Angela, se bomo vsi skupaj že česa 
domislili do naslednjega septem

bra, da jo bomo pre
tentali. 

Angela je bila 
nekoč doma v sosed
njih Mekinjah. Pri 
Kavču se je reklo po 
domače in Vrhove so 
se pisali. Bila je peti 
otrok številne družine 
Kavčcvega očeta 
Jožeta in matere 
Frančiške. Mati so 
bili strogi do otrok, a 
so dobro gospodarili 
na mekinjski 
Kavčevini. Oče so se 
jim večinoma podre
jali, pa je šlo. Vsi sku
paj so morali biti 
pridni in delavni v tis
tih težkih časih, ko so 
vojske strašile po 
svetu. Kamnita zeml
ja jc bila radodarna 
le, če si jo skrbno 
obdelal z ročnim 

orodjem. Oče so bili vsa vojskina 
leta zdoma, na fronti. Ko so po 
končani vojni vihri prišli domov, so 
sc jih otroci kar prestrašili, ker jih 
niso več poznali. Dosti mož in fan
tov sc tedaj ni več vrnilo. 

Angelca je hodila v stisko šolo in 
sc jc kar dobro učila. Prvi dve leti se 
je šolala šc pod cesarjem, naprej pa 
pod kraljem. V pašnem času jc 
morala še pred šolo napasti živino 
in spotoma prinesti iz gozda še 
kodcljo dračja za sprotno kurjavo. 
Tiste čase so morali namreč otroci 
veliko delati na domačijah, a se 
niso pritoževali, ker so vse delali z 
veseljem - bolj kot dandanes. Naša 
Angela ima zategadelj na mladost 
pretežno lepe spomine. 

V času njene mladosti je bila 
zemlja še hudo "obrajtana", zato so 
bili oče kar "kntent", ko je prišel 
vprašat za njeno roko Jože Urbas, 

Ščitnikov z Dobrave. Ta je bil nam
reč tedaj že gospodar na obsežnem 
Ščitnikovem posestvu, odkar so oče 
preminili v prvi svetovni vojski. 

Angela je spravila na svet štiri 
otroke. Natanko toliko jih je bilo 
kot v stari ljudski pesmi, ki 
pravi:"...štirje fantje, pa vsi soldat-
jc...". Dva od svojih sinov je Angela 
že preživela: najstarejšega Jožeta in 
najmlajšega Rudija. Rudi se je bil 
ustavil doma in mami preskrbel tri 
vnuke, ostali njeni otroci pa še tri, 
skupaj torej šest. Ti pa so v nadalje
vanju rodovnega drevesa prispevali 
šc sedem pravnukov. V Angelinem 
rodu so vsi bolj "na fante". Le tu in 
tam sc prikaže kakšna deklica, zato 
seje šc posebej razveselijo. Le kako 
bo v prihodnje, smo radovedni! 

Angela sedaj živi v okrilju 
družine pokojnega sina Rudija z 
ovdovelo snaho Mileno, tremi 
vnuki in enim pravnukom. Zdi sc. 
da v lepem sožitju. 

Mama Angela rada bere novice z 
vsega sveta. Še posebej jo zanima 
življenje kraljevskih parov, kolikor 
jih je še ostalo po svetu. O tem je 
vedno na tekočem. Tudi Klasje ji jc 
velik prijatelj, ki jo obišče vsak 
mesec in ji poroča, kaj je starega in 
novega v naši občini. Angelina 
pozornost pa je obrnjena še na eno 
stvar - na Luno. Po njenem lunine 
menc neverjetno veliko vplivajo na 
naša dejanja in naše počutje. 
Podobno mislim tudi jaz. Če tako 
meniva Urbasova mama Angela z 
Dobrave in jaz, Klasjev Polde, bo že 
nekaj na tem, le verjemite. Zaradi 
tega vsi skupaj mami Angeli 
želimo, da bi ljubi Bog Luno vedno 
tako obračal, da bi na dobro kazala. 

Klasjev Polde 

Iz zakladnice naših 
domov 

Tokrat je na vrsti zadnja letošnja e tno loška "uganka". Sporoči te , 
kaj ima ženska v roki in za kakšne namene smo nekdaj rabili to 
posodo. Č e ste razpoloženi , pripišite še kaj zanimivega za naš 
kotiček. Poslane rešitve bomo upoštevali pri žrebanju v prihod
njem koledarskem letu, če bo šlo vse po dosedanjih tračnicah. 

Vsem pridnim sodelavkam in sodelavcem žel im vse najboljše v 
prihajajočem novem letu. Dopisnikom, ki so bili izžrebani, bom 
vošči lo izrekel osebno, ko bom pred božičnimi prazniki raznašal 
darila. Ta bodo letos prispevale L J U B L J A N S K E M L E K A R N E , 
natančneje njihova delovna enota S I R A R N A iz Stične. O tem 
bom več poročal v januarski številki. 

Nasvidenje. 

Leopold 

|>je so tiste vodite, W so včasih bile 

Studenček M o h o r k a 
Kdor je kdaj peš potoval po stari cesti proti Višnji Gori. je na desni strani malo 
pred mestom lahko opazil studenček. Tojc Mohorka. Vodica je dobila ime po 
domačiji, ki leži blizu njenega izvira. Mohorka jc zagotovo gasila žejo utru
jenim popotnikom že v rimskem času, v srednjem in novem veku - vse do 
današnjega dne. Kadar seje tam mimo pripeljal hujski zdravnik dr. Fedran. je 
vselej ustavil konja in se okrepčal s požirki hladne vode. Ta mu je poleg 
dražanskega Drmožnika najbolj ugajala. 
Ob gradnji prve avtomobilske ceste so hoteli studenček enostavno zasuti. Ven
dar so na vztrajno prigovarjanje okoličanov le položili nekaj cevi in vodo spel
jali pod cesto. Med temi. ki so se zavzeli za ohranitev znamenite vodice, jc bila 
tudi dolgoletna bojevnica za zaščito narave Mihaela Zaje iz Višnje Gore. 
Kakšna je kvaliteta vode v današnjem, naravi nenaklonjenem času. ne vemo. 
Boljša kot nekdaj prav gotovo ni! 

Takole so poskrbeli :a studenček pred pol stoletja. Kuko neki bo z Mohorko \ 'prihod 
nje? 

KAJ SO OGLAŠALI PRED STO LETI 
Komentar: Menim, da je gospod Lah s tako oskubljenim tičem slabo 

privabljal kupce. Kaj pa vi mislite'.' 

Klobuke, čevlje, moško In žen
sko perilo, dežnike in dežne 

plašče itd. v veliki 
izbiri, kupite naj

ceneje pri 

Jakob Lah 
M a r i b o r 

G l a v n i trg š l e v . 2 
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N + 
Kako sta 5asi1ca Gre5or m Trne za 

tiovo leto voščila 
Gregor in Tine sta na sestanku pros

tovoljnega gasilskega društva dobila 
sveženj koledarjev, uradno potrjeno 
polo za vpisovanje prostovoljnih 
prispevkov in kratko naročilo:"Vidva 
pojdita v Mačji Kal in poskrbita za 
močan vtis. Naj Mačjekalci vedo in 
čutijo, da so v varnem zavetju našega 
društva!" 

Odposlanca sta se kmalu po 
Miklavževem oblekla v uniformi - za 
prepričljivejši vtis - se usedla v stoenko 
in odbrzela proti mačjekalsk im 

zaselkom. Tam sta z ložno v ubranem 
duetu zdeklamirala standardno vošči
lo in skrbno zapisala denarne 
prispevke darežljivih vaščanov. Vse bi 
šlo kot po maslu, če ju ne bi gostoljub
ni Mačjekalci pri vsaki hiši povabili na 
šilce slivovke, "da se ne bosta revčka 
prehladila v hudi zimi", so povsod pris
tavili in takoj zatem še dodali "ta vama 
ne bo škodila, je domača." Gosta sc 
kajpak nista pustila dvakrat prosit; 
kdo bi se pa držal nazaj ob tako 
prepričljivem zagotovilu in ob pred-

prazničnem vzdušju. Pijača sprva res 
ni škodila, ko pa jo je bilo preveč, so 
postala njuna vošči la vse manj 
razumljiva in hiše so posihmal dobi
vale različno število koledarjev: po 
enega, po dva, po tri, nekatere pa 
nobenega. 

Nazadnje sta se moža končno le 
pretolkla skozi vas in se nazadnje 
ustavila šc pred Lužnarjevo domačijo, 
l ežečo ob stranski poti. "Matic," sta 
rekla gospodarju, potem ko sta oddala 
koledar in okorno vpisala dva podarje

na jurja, "ti samo pokliči, 
če bo karkoli narobe. Zato 
pa smo tukaj, da pomag
amo!" Tako sta zatrdila 
pred odhodom in se 
potkala po širokih gasilskih 
prsih. Kmalu potem, ko je 
zabrncl motor, se je zaslišal 
glasen "čof in stoenka je s 
prednjim delom obtičala v 
obpotncm močvirju. "Mati-

fca J iic, pridi s traktorjem, naju 
boš ven potegnil. Ne more
va naprej," sta na ves glas 
vpila humanitarca. Matic 
ju je potem res spravil spet 
na pot in jima priporočil 
previdnejšo vožnjo, a ni nič 
zaleglo. Ž e v naslednjem 
ovinku je še bolj glasno 
Čofnilo. Tokrat tako 
globoko, da je bila stoenki 
kos le še specializirana 
vlečna služba. Med čakan
jem na intervencijsko vozi
lo sta ga voščilca zvrnila še 
dvakrat po dve šilci. Tokrat 
res zaradi zdravja, ker sta 
bila skoraj do pasu mokra. 

Gasilca Gregor in Tine 
sta naredila zares močan 
vtis in s tem v celoti izpol-

I nila naročilo prcdpostavl-
I jenih. Mačjekalci po tistem 
I mirno spijo, saj vedo, da 

I nad njimi bedijo domači 
gasilci. 

L.S. 

VI. REKORD 
NAJVEČJI TROPSKI PRAGOZD 

Če ima človek veselje z nenavadnimi rastlina
mi in če je pri tem še priden in iznajdljiv, mu tudi 
v naših podnebnih razmerah uspe tropski 
pragozd. Tak je Slavko Zaje, Krznarjev ata z Mul
jave. Njegov "tropski pragozd" je prav gotovo 
največji v občini. 

Med rastlinami, ki mu najbolj pomagajo ust
variti tropsko vzdušje, so bananovke, palmam 
podobne rastline. Te sicer največ rasto v Južni 
Ameriki in tropski Aziji in ondi dajejo obilo okus
nih sadežev, banan. Rastline botanično spadajo 
med enokaličnice in so potemtakem sorodne 
našim travam. 

Muljavske bananovke v začetku zastavijo tudi 
plodove, vendar ti, kljub prizadevanju ata Slavka, 
pozneje propadejo. Kaj hočemo, naše podnebje 

je nekoliko preostro za velikolistne tropske lepo
tice. 

Ljudje, ki na sliki gledajo izpod tropskega 
rastlinja, niso kakšni Panamci, temveč pristni 
Muljavci: Krznarjev ata Slavko, snaha Jožica, 
mama Marija in vnuk Marko. Lepo se jim zah
valjujem, ko so ustregli moji prošnji in se 
postavili med nenavadne rastline. 

Pragozda v tem letnem času ni več. Zametke 
rastlin so pospravili v zavetje, spomladi jih bodo 
pa spet posadili. Kadar me bo poslej pot v polet
ni vročini vodila skozi Muljavo, se bom šel malo 
ohladit v "džunglo", saj me prijazni Krznarjevi od 
tam gotovo ne bodo pregnali. Tedaj bom atu 
Slavku in vsem v družini čestital k lepemu uspe
hu pri vzgoji rastlin in k rekordu. 

K R O M P I R J E V A B I T J A 
Krompirje žc sam po sebi živ organizem, lahko 

pa s svojimi gomolji povzame forme drugih bitji. 
Te so lahko s m e š n e ali pa strašljive, vsekakor pa 
zanimive. To je ugotovil tudi Janez Zurga iz Sent-
pavla, dober poznavalec krompirja, saj goji kar 
osem sort tc rastline. Letos je med m n o ž i c o 
krompirjevih gomoljev, sorte D E Z I R E , odkril 
veliko nenavadno oblikovanih gomoljev, ki pos
nemajo ljudi in živali ali pa njihove dele telesa. V 
njegovi zbirki lahko brez večje domišlj i je prepoz
namo p u n č k e , fantke, dedke, babice, tjulne, 
že lve , kamele, kače , gosenice, krokodile in celo 
izumrle dinozavre. Skoda, da imajo gomolji 
kratko življenjsko dobo. Nekaj primerov iz nje
gove bogate zbirke lahko vidimo tudi na sliki. 
Janez ima šc v e č drugih zanimivosti iz 
rastlinskega sveta. O njih bomo kaj v e č prebrali v 
prihodnjih izdajah našega časnika. 

L. S. 

PODLISTEK 0 IZVORU IMENA VENETSKE "SAJNATE" REJTIJE 

iCRAJI 
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Z a iskalca dokazil o slovenski 
s taroži tnost i v naših krajih je 
pomembno ugotoviti izvor imen 
rejta in Rejtija. 

Sprva sem verjel, da ima Rejtija 
imensko izhodišče v davnih predin-
doevropskih božanstvih Ra in Re. Z 
njima so davninci označevali obože 
vano sonce in luno. Čeprav razmišl
janja v tej smeri ne kaže v celoti 
zavreči, je moje prepričanje usmer
jeno drugam. Po rezultatih nekaterih 
opravljenih poskusov in po 
temeljitem preudarku sem dognal, 
da je ime za to božanstvo dalo pre
prosto poljedelsko orodje rejta. 

Pridelovanje in pripravljanje žita 
je namreč že zelo staro č lovekovo 
opravilo, pri katerem je uporabljal 
okroglo, sprva iz protja spleteno 
sejalo. Okrogla oblika delovnega 
p r i p o m o č k a je o m o g o č a l a lažje 
sukanje žitne zmesi, ko je rejtar s 
sunkovitimi krožnimi zamahi vrtil 
rejto in s tem omogoči l izpadanje 
klenega zrnja. Ostanek (rejtaje) pa je 
obležal na mreži. Pri drsenju žitne 

zmesi po podlagi sc jc razločno sliša
lo: "reejt, reejt, reejt". Zaključni "t" 
sta k "besedi" prispevala čisti lcev 
udarec rejte ob stegno in skoraj 
sočasen udarec dlani po obodu 
sejala. Ime za rejto se je dobesedno 
ponujalo "samo od sebe" in si ga ni 
bilo treba izmisliti. 

Izvor imena za poljedeljski pripo
m o č e k rejto jc lep primer ono-
m a t o p o e t i č n e g a izraza, ki je filo-
genetsko izvirnejši od starodavnega 
imena za luno, saj molčeča nebesna 
popotnica luna ni dajala takega 
glasu. Potemtakem je božanska 
Rejtija zaradi oblikovne podobnosti 
in zaradi namišljene funkcionalne 
sorodnosti dobila ime po pol
jedelskem pripomočku rejti in ne 
obratno. Domnevo, t e m e l j e č o na 
mojih že nekoliko zbledelih mladost
nih spominih, sem okrepil s posku
som, pri katerem sem umetno 
pripravljeno ž i tno zmes prerejtal, 
kakor sem bil videl pri nekdanjih 
mlatičih. Pri tem sem natanko pris
luhnil glasovom. Ti so nedvoumno 

potrdili pravilnost domneve. Podob
no izhodišče imajo tudi imena neka
terih starih gručastih naselij (Rejtje, 
Rctje, Ratje, Rat ikc . ) in imena 
krožnih vodnih požiralnikov (rejtja). 

Božanska Rejtija pa je z vlogo, ki 
so ji jo pripisovali naši davni predni
ki, pomagala k rojstvu nekaterih poj
mov, kot so rešitev, resnica in nji
hove besedne sorodnice. 

Na enak način kot. rejta sta dobili 
svoje imitacijsko ime, temel
ječe na glasovih, tudi sorodna 
delovna pripomočka rešeto in 
sito. Tudi zanju sem pripravil 
uspešen pritrdilni poizkus. 

Po vsem tem še le lahko 
razumemo, zakaj so naši pred
niki Veneti v svojih napisih 
boginji Rcjtiji tako vztrajno 
dodajali pridevnik "šajnata". 
Poleg izražene spoštljivosti so 
na tak način preprečili zamen
javo čaščene boginje z lesenim 
poljedelskim orodjem rejto. 

Obe, rejta in Rejtija, imata enako ime, obliko in funkcijo. Prva ji imen
sko izvirnejša in je dala drugi svoje ime. ()he pa sla pustili v našem jeziku 
očitne sledove. 


